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امــروز

در دیدار آیت الله دژکام با تشکل های دانشجویی مطرح شد:

امام جمعه باید از نمایندگان 
مطالبه گری کند

در جلسه علنی شورای شهر شیراز تصویب شد:در جلسه علنی شورای شهر شیراز تصویب شد:

افزایش تعرفه استفاده از مراکز تفریحی سازمان افزایش تعرفه استفاده از مراکز تفریحی سازمان 
سیما  منظر و فضای شهریسیما  منظر و فضای شهری تشکل های دانشــجویی خواستار ورود جدی تر امام جمعه شیراز به مطالبه گری از مسئولان شهر و استان شدند و 

در مقابل، امام جمعه شــیراز، دانشــجویان را به مطالبه گری و در عین حال، استقامت و صبر برای ایجاد تغییرات در 
جامعه فراخواند.

نشســتی صمیمی تشکل های دانشجویی فارس با آیت الله لطف الله دژکام، نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام 
جمعه شیراز برگزار شد.

در این نشست که در سالن سعدی مجموعه ولایت دانشگاه علوم پزشکی برپا شد، ۲۰ نفر از نمایندگان دانشجویان 
به بیان معضلات، مسائل و مشکلات پرداختند. مسائلی که گاهی مربوط به گروه یا تشکل آن ها و گاهی مسائل کلان 

جامعه می شد.
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در یکصد و شصت و دومین شورای آموزش و پرورش استان بررسی شد:

تمرکز بر  توسعه و تجهیز هنرستان ها
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قائم مقام شهردار شیراز مطرح کرد؛

اتمام موکب حضرت 
احمدبن موسی 
شاهچراغ)ع( در 

کوتاهترین زمان ممکن

فرهاد خرمایی خبر داد:

دومین همایش تحول در 
نظام تعلیم و تربیت در 

دانشگاه شیراز برگزار می شود

مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق استان فارس:

دانش آموزان، سفیران 
روشنایی هستند

حاجی دلیگانی:

ایجاد منطقه ویژه 
اقتصادی با گرایش 
صنایع هوایی برای 

شاهین شهر

فیروزی مطرح کرد:

افتتاح سه زمین 
چمن مصنوعی و 

شروع بکار ۱۵ پروژه 
ورزشی در فسا

اجرای خطوط انتقال رینگ بین 
مخازن برای بهبود کیفیت آب شرب

امنیت غذایی، یکی از اجزای اصلی 
امنیت ملی هر کشور است 

 نرخ رشد شرکت های
دانش بنیان استان 

حدود دو برابر معدل 
کشوری است

8

2

8

5

3

از ابتدای امسال تاکنون؛

بهره برداری از ۵۱ پروژه 
زیرساختی در شهرک های 

صنعتی استان فارس
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رئیس کمیسیون فرهنگی، سومین حرم اهل بیت)ع( و گردشگری شورای اسلامی 
شهر شیراز با اشاره به ظرفیت های فرهنگی این کلان شهر به خصوص در حوزه نیروی 

انسانی گفت: باید شهر را هنرمندانه اداره کرد.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا هاجری، در نطق پیش از دستور جلسه علنی این 
شــورا با بیان اینکه شهر مقدس شیراز علاوه بر آنکه سومین حرم اهل بیت )ع( است، 
شــهر فرهنگ، هنر و ادب اسلامی – ایرانی هم است، افزود: ظرفیت فرهنگی شهر در 
حوزه نیروی انسانی از دیگر کلانشهرها بیشتر است، پس باید شهر را هنرمندانه اداره 
کرد.وی با تصریح اینکه انتقال مفاهیم و آموزش شهروندی با زبان هنر از هر نوعش، هم 
اثرگذار است و هم ماندگار، گفت: طی چند جلسه با هنرمندان شیراز، مشاهده کردیم 
مطالبات و توقعات آن ها برحق و قابل اجراســت به شرطی که متولیان کار روی ترک 
فعل های خود را بپوشانند و بهانه نداشتن اعتبار را کنار بگذارند و همه همدل و همراه 

برای رفع مشکلات هنرمندان بپاخیزند و  وارد میدان اقدام و عمل شوند.
عضو شورای اسلامی شهر شیراز در ادامه سخنان خود به در پیش رو بودن انتخابات 
مجلس شــورای اسلامی و خبرگان رهبری در پایان ســال جاری اشاره کرد و گفت: 
انتخابات در هر کشوری، به معنای شرکت در سرنوشت سیاسی و تغییر وضع موجود 
تعبیر می شــود که با حق و تکلیف همراه است، با امنیت، سلامت، مشارکت و رقابت، 

مردم سالاری دینی نهادینه می شود.
هاجری مشــارکت حداکثری در انتخابات را عامــل تقویت نظام و کور کردن طمع 
دشمنان دانست و افزود: نباید اسیر تورهای پهن شده سیاسی باندها شد و باید با حریت 
و اتمام حجت به کسانی رأی دهید که برنامه و کارنامه با هم داشته باشد. ضروری است 
از تجربه ستیزی، جوان ستیزی و جنسیت ستیزی عبور کرد و شایسته سالاری را با رأی 
بالا وارد مجلس شــورای اسلامی و خبرگان رهبری کرد تا بتوانند فقط و فقط منافع، 
امنیت، مصلحت و معیشت ملی را به سمت افق های روشن ایمان و امید به پیش ببرند.

وی در ادامه ســخنان خود ضمن تسلیت فرا رســیدن ایام فاطمیه گفت: ایام غم، 
اندوه و تازیانه های مصیبت بر پیکرها در شــهادت مظلومانه سیده زنان عالم،حضرت 
زهرا)س( در پرتو همنشینی،تمســک و تأسی به سیره فاطمی می تواند نهاد مقدس و 
پربار خانواده را بر مبنای نســخه فاطمی به سرمنزل مقصود هستی، فلاح، رستگاری 
و ساحل نجات برســاند.هاجری با اشاره به برنامه های مدیریت شهری شیراز طی ایام 
ســوگواری و همچنین سالروز ولادت حضرت زهرا)س( اظهار کرد: مدیریت شهری با 
برگزاری حداقل ۳۳۰ محفل، موکب و سوگ و جشن فاطمی در ایام شهادت و میلاد و 
روز زن در مناطق یازده گانه شهرداری شیراز همراه با جشن های بزرگ شهری در ایام 
میلاد و روز زن با همکاری قرارگاه احمدبن موسی )ع( وفاداری عملی خود را در ترویج 

فرهنگ فاطمی در تمامی ابعاد به نمایش می گذارد.
وی همچنین به در پیش رو بودن ســالروز شهادت آیت الله دستغیب نیز اشاره کرد و 
گفت: یاد و نام شهید محراب، آیت الله دستغیب، یادگار ماندگار و جاودان شهر مقدس 
شــیراز، محدود و محصور در ۲۰ آذر نخواهد بود. هنوز آوای ولایتمداری آن شهید » 
من اطاع الخمینی فقد اطاع الله« در گوشــمان طنین انداز است و آثارش را روی چشم 
گذاشته، بخشی را در دوره های گذشته،تبدیل به کتاب صوتی کرده تا در وسایل حمل 

و نقل عمومی مورد استفاده قرار گیرد.
عضو شورای اســلامی شهر شیراز یادآور شد: مســجد جامع عتیق شیراز که در و 
پیکرش یاد و خاطره شــهید محراب، آیت الله دستغیب را فریاد می زند، توسط شورا و 
شــهرداری با بیش از ۶ میلیارد تومان احیا و بازســازی شده است و برای حل و فصل 
سرویس های بهداشــتی آن مکان در تلاشیم تا مسجد جامع عتیق، همچون مسجد 
گوهرشاد مشــهد، کانون حضور مومنین باشد. ای کاش منزل و کوچه محل شهادت 
آن شهید عزیز ، حفظ و تبدیل به موزه شهر  می شد، اما متأسفانه با غفلت ها، قربانی 

ساخت و سازها شد.

رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری شورای اسلامی شهر شیراز:

شیراز باید هنرمندانه اداره شود

معاون فرهنگی آســتان مقدس احمــدی و محمدی )ع( ضمن اعلام 
برنامه های حرم مطهر حضرت شــاهچراغ )ع( ویژه ایام فاطمیه، گفت: 
بــرای عزای حضرت زهرا )س(، ۲ دهه عزاداری برگزار می شــود و این 

یک رسم دیرینه است.
به گــزارش تریبون امــروز، حجت الله طلایی، روزگذشــته در جمع 
خبرنــگاران گفت: برای عزای حضرت زهرا )س(، ۲ دهه عزاداری برگزار 

می شود و این یک رسم دیرینه است.
معاون فرهنگی آستان مقدس احمدی و محمدی )ع( با اشاره به اینکه 
خط عربی در صد ســاله اول هجری نقطه نداشته است، تاکید کرد: در 
روایتی که مکتوب شــده است نوشته شــده، »خمس سبعین« )75( و 
»خمس تسعین« )95( روز بعد از شهادت حضرت رسول )ص(، شهادت 
حضرت زهرا )س( رخ داده است، که این ۲ نوشته بدون نقطه شبیه بهم 
بوده است و از این رو عزاداری در ۲ دهه برگزار می شود و علمای شیعه 
روی موضوع 95 روز بیشــتر اشاره داشته اند و برای همین هر ۲ دهه را 

گرامی داشته می شود.
وی با اشاره به اینکه برنامه های عزاداری دهه دوم از شنبه 18 آذرماه 
آغاز شده و تا روز سه شــنبه ۲8 آذرماه اعزام مبلغه به مجالس خانگی 
اعزام کرده ایم، تاکید کرد: این برنامه توسط گروه مواسات مادری برگزار 
شده اســت که پیش بینی شده است یکصد مداحی، یکصد سخنرانی و 
ده برنامه ویژه کودکان برگزار می شــود و یکصد پرچم محفل خانگی با 
مهر حرم مطهر رضوی، حرم مطهر حضرت معصومه )س( و حرم مطهر 
حضرت شــاهچراغ )ع( توزیع می شود و افرادی که محفل انس خانگی 

دارند می توانند برای ثبت نام اعزام مبلغ و دریافت پرچم اقدام کنند.
طلایی با تاکید بر اینکه مراســم سلســله نشست های بانوان با عنوان 
مهارت های زندگی فاطمی برگزار شــد، اظهار کرد: از امروز تا سه شنبه 
آینــده همه روز صبــح و عصر اعزام خدام و مبلغــان به مدارس نواحی 

چهارگانه خواهیم داشت.
وی گفت: از امروز تا ســه شــنبه آینده دانش آمــوزان به حرم مطهر 
تشرف پیدا می کنند که در بوستان کودک حرم نمایش عروسکی برای 

آنان خواهیم داشت.
طلایی با تاکید بر اینکه امروز هم گلباران آرامگاه شهید دستغیب هم 
برگزار شد، اظهار کرد: سلسله نشست های ویژه بانوان در رواق دارالذکر 
بازخوانی منشور تربیتی نامه ۳1 نهج البلاغه ویژه بانوان خواهیم داشت.

وی گفت: دوشــنبه های قرآنی محفل انس با قرآن کریم به یاد شهید 
دستغیب خواهیم داشت و فردا سه شنبه محفل آموزشی قرآن کریم در 

رواق دارالعباده ویژه بانوان برگزار خواهد شد.
طلایی از برگزاری سلســله نشست های ویژه بانوان با عنوان همسرانه 
و مادرانه از روز چهارشــنبه خبر داد و گفت: محفل قرآن کریم و قرائت 

حدیث شریف کسا و مرثیه سرایی در همین روز برگزار خواهد شد.
وی با اشاره به برگزاری عصر شــعر فاطمی در حرم مطهر، تاکید 
کرد: پنج شــنبه هیئت دخترانه ویژه دختران 11 تا 17 ســال در 
بوســتان کودک حرم برپا می شود و برگزاری مسابقه خطبه فدکیه 

را خواهیم داشت.
طلایی افزود همراه با نماز ظهر و عصر هیئت پسرانه مراسم مداحی و 

عزاداری به همراه مسابقه خواهند داشت.

معاون فرهنگــی حرم مطهر حضرت شــاهچراغ )ع( تاکید کرد: پنج 
شــنبه بعد از نماز مغرب و عشا ســخنرانی حجت الاسلام آقا تهرانی را 
شــاهد خواهیم بود که به مراســم بزرگداشــت مرحوم آیت الله حائری 

شیرازی، برگزار خواهد شد که سینه زنی بوشهری هم خواهیم داشت.
وی گفــت: قرائت دعای ندبه توســط حجت الاســلام ســید ابراهیم 
دســتغیب و عباس انجوی اجرا می شود و پس از آن نماز اشتغاثه امام 
عصر )عج( در رواق دارالذکر به همــراه نماز روز اول ماه جمادی الثانی 

راس ساعت 1۰ صبح ویژه بانوان اقامه می شود.
طلایی گفت: شــنبه محفل انس با قرآن کریم و حدیث شریف کسا را 
ویژه بانوان خواهیم داشــت و همزمان با شب شهادت در شبستان امام 

خمینی )ره( مراسم وداع با شهدای گمنام خواهیم داشت.
معاون فرهنگی آستان مقدس احمدی و محمدی )ع( تاکید کرد: صبح 
روز شــهادت مراسم تشییع شهدای دفاع مقدس از میدان ارم به سمت 
میدان امام حسین )ع( را شاهد خواهیم داد و قرائت خطبه فدکیه راس 

ساعت 1۰ صبح روز یکشنبه اجرا می شود.
وی گفت: همزمان با نماز مغرب و عشا مراسم ویژه لاله گردانی خدام 
حرم مطهر را خواهیم داشت و صبح دوشنبه مراسم ویژه بانوان در رواق 

دارالذکر با عنوان مهارت های زندگی فاطمی خواهیم داشت.
وی از هنرمندان خواســت تا با ایجاد هیات هنرمندان دین خود را 
بــه حرم مطهر ادا کنند، تاکید کــرد: باید فعالیت های هنرمندان در 
حرم شکل گیرد تا با زبان هنر فعالیت های حرم مطهر به نسل جدید 

گفته شود.
طلایی گفت: مرکز فضای مجازی در بله و ایتا راه اندازی شده است که 
محتوای خبری و فرهنگی در آن منتشر می شود و افرادی که در توانمند 
در تولید محتوا هستند می توانند به عنوان خادم افتخاری فرهنگی حرم 
شــاخته می شوند، تولید برنامه های محتوایی اینفوگرافیک، پادکست و 

غیره در دستور کار قرار گرفته است.

معاون فرهنگی آستان مقدس احمدی و محمدی )ع( خبرداد:

اعلام برنامه های حرم مطهر حضرت شاهچراغ )ع(
 ویژه ایام فاطمیه

اســتاندار فارس بر ضرورت گسترش اردوهای دانش آموزی بعنوان یکی از محورهای پرورش دانش 
آموزان تاکید کرد و افزود: ساخت هنرستان های مورد نیاز و همچنین تجهیز آن ها یکی از رویکردهای 

اصلی آموزش و پرورش استان باشد.
، یکصد و شــصت و دومین جلسه شورای آموزش و پرورش استان، به ریاست محمد هادی ایمانیه 

استاندار فارس در سالن شهید سلیمانی برگزار شد.
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تشکل های دانشجویی خواســتار ورود جدی تر امام جمعه شیراز به 
مطالبه گری از مســئولان شهر و اســتان شدند و در مقابل، امام جمعه 
شیراز، دانشــجویان را به مطالبه گری و در عین حال، استقامت و صبر 

برای ایجاد تغییرات در جامعه فراخواند.
به گزارش تریبون امروز، نشســتی صمیمی تشــکل های دانشجویی 
فارس با آیت الله لطف الله دژکام، نماینده ولی فقیه در اســتان فارس و 

امام جمعه شیراز برگزار شد.
در این نشســت که در سالن ســعدی مجموعه ولایت دانشگاه علوم 
پزشکی برپا شــد، ۲۰ نفر از نمایندگان دانشجویان به بیان معضلات، 
مســائل و مشــکلات پرداختند. مســائلی که گاهی مربوط به گروه یا 

تشکل آن ها و گاهی مسائل کلان جامعه می شد.
هر نماینده تشکل دانشجویی، سه دقیقه فرصت داشت تا آنچه آماده 
کرده بود را ارائه دهد. در ادامه یک نفر خواستار حمایت سازمان اوقاف 
از دانشــجویان علوم قرآنی بود و برای حل مشــکل حجاب که فراتر از 
گماردن چند نفر در مترو است ســخن گفت. دیگری توجه مسئولان 
به ســند تحول بنیادین را خواســتار شــد که لازمه رسیدن به جامعه 

سعادتمند است.
دانشــجوی دیگری لزوم توجه به دانشــگاه فرهنگیان را گوشزد کرد 
و یک دانشــجو نیز از امام جمعه شیراز خواست که در مسائل سیاسی 
اســتان، مانند یک بزرگتر حضور داشته باشد. همین دانشجو، خواستار 
برخورد با مســئولانی شد که در شــیراز به فکر راه اندازی خیابان غذا 
هســتند. وی چنین حرکتی را در راستای ترویج فرهنگ مصرف گرای 

غربی می دانست.
به اعتقاد یکی از دانشــجویان، تشکل های دانشجویی درگیر یکسری 
مســائل ابتدایی هســتند و به  جای اینکه در وقت های غیر درسی، به 
فکر مســائل فرهنگی باشند، باید اول بروند به دنبال تامین هزینه های 
این امور. وی خواســتار کمک های مالی برای اقدامات فرهنگی و تولید 

محتوای مذهبی شد.
یک دانشــجوی دیگر خواستار شفافیت در آرا و اموال شخصیت های 
سیاســی شــد. وی از امام جمعه شیراز خواســت که این مسئله را به 
عنوان یک مطالبه به گوش نمایندگان این شــهر در مجلس شــورای 
اسلامی برســاند. این دانشجو در پایان اظهار کرد: شفافیت آرا و اموال 

نمایندگان، موجب جلب اعتماد مردم خواهد شد.
نماینده یک تشکل دانشجویی، به سراغ مسئله کم آبی رفت و هشدار 
داد که این خشکسالی بی سابقه که در فارس شاهد آن هستیم، نباید با 
راه اندازی کارخانه های آب بر تشــدید شود. او توجیه هایی مثل استفاده 
از پســاب فاضلاب یا وصل کردن خلیج فارس به استان فارس را فقط 

توجیهی برای انجام این اقدامات دانست.
یک نفر هم خواستار این شد که در روز دانشجو، مسئولان پاسخگوی 
مطالبات ســال گذشته دانشجویان باشــند و بگویند کاری انجام شده 
است یا خیر. دیگری هم به حمایت از جامعه پزشکی پرداخت و هجمه 
رســانه ای به عدم پرداخت مالیات توسط پزشــکان را ناعادلانه خواند. 

اتفاقی که به زعم او، باعث مهاجرت پزشکان از کشورمان شده است.
دیگری نســبت به خطرات فضای مجازی برای سلامت روان جامعه 
هشــدار داد و معتقد بود که مســئولان در این زمینه در خواب غفلت 

به سر می برند.
پایین آمدن جایگاه والای زن، نبود آگاهی اجتماعی، خاموشی چراغ 
مســاجد به جز اوقات نماز،  گرانی حاصل از تخلف فروشگاه ها، معضل 
آب شــرب در بعضی مناطــق فارس، عدم نظارت برخــی ائمه جمعه 
شهرستان ها نسبت به استفاده از منابع بیت المال توسط سایر مسئولان، 
بی توجهی به ساعات دروس تربیتی در مدارس یا بی اعتنایی به ساعت 
نماز، بی توجهی به مدارس اســتثنایی و کودکان و حتی بزرگســالان 
معلول و بی توجهی به وضعیت نابســامان دانشگاه هنر شیراز، از سایر 
مسائلی بود که در این نشست به سمع و نظر امام جمعه شیراز رسید.

امام جمعه شــیراز هم پس از بیش از ۲ ساعت که شنونده صحبت ها 
بود و در نهایت پشت تریبون قرار گرفت و گفت: از حال خوب و جدیت 
دانشجویان مسائل در خصوص مسائل کشور لذت بردم. حس کردم در 

یک محیط دانشجویی پویا هستم.
آیــت الله دژکام با بیان اینکه خداوند پس از خلق آســمان و زمین، 
انســان را آفرید و به او ماموریت داد تا زمین را آباد کند، افزود: وظیفه 
ما آبادی زمین اســت اما نباید توقع داشــت همه چیز یک شبه انجام 
شود. بنده از سال 5۴ پای کار انقلاب بودم و هنوز هم خود را در حال 
مبارزه می بینیم. همین مدت زمان، یک درکی به ما در عرصه تحولات 
اجتماعی، فرهنگی و سیاسی داده است که شاید شما برای رسیدن به 
آن، نیاز به زمان داشــته باشید. صرف اینکه ما یک ایده و آرمان داشته 

باشیم، برای آبادی زمین کافی نیست.
نماینده ولی فقیه در اســتان فارس ادامه داد: خوشبختانه شاهد این 
هســتیم که هیچ گونه اصراری در تحمیل عقیده در کشــور ما وجود 
ندارد. نشــانه این مسئله را در همین جلسه فعلی به وفور شاهد بودیم. 
آفرین به شــجاعت و متانت کســانی که حتی به خود من هم در این 

جلسه انتقاد کردند تا از کارها مراقبت کنیم.
وی افزود: این نکته ها خیلی ارزشــمند اســت، اما اگر تصورمان این 
باشــد که وقتی یک چیزی را می گوییم، همان لحظه اســتاندار یا امام 
جمعه و یا ســایر مســئولان می تواننــد آن را بلافاصلــه انجام دهند، 
این چنین چیزی را خدا هم ادعا نکرده است. البته این ها هیچ توجیهی 
برای کم کاری  مسئولان نیست. هر کسی کم کاری کند، ابتدا برابر خدا 

و سپس برابر شما باید پاسخگو باشد.
امام جمعه شــیراز با بیان اینکه مطالبه گری اولین گام در انجام یک 
کار منطقی و عملی اســت، گفت: تفاوت بنده با آن هایی که در انقلاب 
57 همراه ما بودند و حالا در اروپا و آمریکا حســاب دلاری شان خوب 
اســت، این بود که ما پای حرف مان ماندیم. اتفاقا آن ها آتش تندتری 

داشتند اما استقامت نداشتند.
وی افــزود: ما بنا داریــم آرمان های انقلاب را پیگیــری کرده و به 
نتیجه برســانیم. از مهم ترین  آرمان های ما، آرمان عدالت است اما اگر 
می خواهیــم به نتیجه برســیم، باید این نکته را حتما در نظر داشــته 
باشــیم که همه چیز دســت ما نیســت. حتی رئیس جمهور مملکت 
هم نمی تواند ادعا کند همه چیز در اختیارش اســت. اما باید از همان 

چیزهایی که در اختیارمان هست، نهایت استفاده را ببریم.
آیت الله دژکام، یکی از علائم یک نظام مقدس را، حوصله شنیدن 
انتقاد در ســران کشــور عنوان کرد و گفت: قبــل از انقلاب اگر به 
یک کارگر شــهرداری حرفی می زدیــد، یقه تان را می گرفتند که به 
مامور دولت توهین کرده اید. اما رهبر معظم انقلاب ســال گذشته با 
آن همــه اتفاق ها و توهین ها، همــه را عفو کردند. از این بابت نباید 

ناسپاس باشیم.
نماینده مردم فارس در مجلس خبرگان رهبری سپس به دانشجویان 
توصیه کرد که در بیان انتقادها وارد فضای توهین نشــوند، چون باعث 

کاهش تحمل افراد می شود و نتایج ناخوشایندی در پی دارد.
امام جمعه شیراز با بیان اینکه هر کسی مدیر و مسئول می شود، باید 
خــود را در عرصه امتحان الهی اثبات کند، تأکید کرد: هیچ گاه در برابر 
بی عدالتی ســاکت نمی مانیم و همواره تلاش بر این بوده اســت که در 

جایی بی انصافی صورت نگیرد.
وی همچنین گفت: من لیســتی در انتخابات مجلس نداشته و ندارم. 
معتقدم که نباید به چنین مســائلی ورود کرد. گرچه کســانی هم که 
این کار را انجام می دهند، هدف مشــترکی دارند، اما من این مسیر را 
برای رســیدن به هدف انتخاب نمی کنم. در ابتدا هم شاید موضع هایی 
علیه بنده گرفته می شــد، اما امروز حس خوبی بعد از ۴ ســال ایجاد 
شده اســت.آیت الله دژکام از دانشجویان خواست تا در شروع هرکاری، 
هدف گذاری انجام دهند و ســپس افزود: بایــد خودمان را آماده کنیم 
که وقتی چندســال دیگر از ما می پرسند چه کار کرده اید، بتوانیم روند 
را به آن ها نشــان دهیم. باید نقطه شروع و نقاط حرکت را به روشنی 
مشــخص کنیم. گرچه داشتن نقشه و سند، پایان کار نیست، اما قطعا 

باید آغاز کار باشد.
امام جمعه شــیراز همچنین خواســتار برگزاری جلساتی مشابه به 
صورت ۴ مرتبه در ســال شــد و گفت: اگر به جای صحبت ۲۰ نفر در 
یک جلســه، چهار جلسه داشته باشــیم که در آن صحبت های  5 تن 
از نمایندگان دانشــجویان را را بشنویم، خیلی موثرتر است. چون این 

صحبت ها ارزشمند است و باید یکایک آنها را به دقت بررسی کرد.
نماینده ولی فقیه در اســتان فارس در پایــان تأکید کرد: در تمامی 
زمینه هــا، عدالت محوری حرف اول را می زند و هر کســی غیر از این 

بگوید، از مسیر انقلاب ما خارج است.

در دیدار آیت الله دژکام با تشکل های دانشجویی مطرح شد:

امام جمعه باید از نمایندگان مطالبه گری کند

دانشگاه شــیراز در روزهای ۲1و۲۲ آذرماه، 
میزبان دومین همایش تحول در نظام تعلیم و 
تربیت با محوریت اندیشه های آیت الله خامنه ای 

خواهد بود.
به گزارش تریبون امروز، فرهاد خرمایی، دبیر 
علمی همایش تحــول در نظام تعلیم و تربیت 
با محوریت اندیشه های آیت الله خامنه ای ظهر 
امروز در جمع خبرنگاران گفت: مسیر تحول و 
کمال انسان برای نزدیکی به خداوند از شاهراه 
تعلیم و تربیت می گذرد و در طول تاریخ، رسالت 
تمام انبیاء الهی به فعلیت رساندن ظرفیت های 
بالقوه انســان از طریق آموختن و پروراندن او 

برای رسیدن به قرب الهی بوده است، بنابراین 
تحقق آرمان انســان بافضیلت نیز با تحول در 

تعلیم و تربیت امکان پذیر خواهد بود.
خرمایی افزود: دومین همایش تحول در علوم 
انسانی در دانشگاه شیراز با عنوان تحول در نظام 
تعلیم و تربیت با محوریت اندیشه های آیت الله 
خامنه ای کوشش دارد با بررسی زوایای پنهان 
و آشکار تحول در تعلیم و تربیت، شرایطی برای 
همفکری اندیشــه ورزان حوزه تعلیم و تربیت 
به منظور مفهوم سازی، نظریه پردازی، الگویابی و 
مدل سازی تربیتی منطبق با اندیشه های مقام 
معظم رهبری که همانا تعلیم و تربیت براساس 

آموزه های دین مبین اسلام است را فراهم آورد.
وی به اهداف برگزاری این همایش پرداخت 
و گفت: مهم ترین هدف ایــن همایش تعیین 
شــاخص های مســیریابی تحــول در تعلیم و 
تربیت براساس اندیشه های تحولی رهبر انقلاب 
اسلامی به منظور ایجاد، اصلاح و ساختارسازی 
چارچوب هایی اســت کــه نه تنهــا در حوزه 
فردی، عبد صالح را محقق کند و حیات طیبه 
را بــرای او رقم بزند؛ بلکــه در حوزه اجتماعی 
نیز به نهادسازی، دولت ســازی و تمدن سازی 

اسلامی ایرانی منجر شود.
خرمایی ضمن دعوت از عموم برای شرکت 
در این رویــداد که در روزهای سه شــنبه 
و چهارشــنبه، ۲1 و ۲۲ آذرمــاه، در تالار 
حکمت دانشــگاه شیراز برگزار خواهد شد، 
اعلام کرد: در این همایش اساتید برجسته 
حوزه تعلیم و تربیت کشــور و متخصصان 
صاحب نظر در آموزش و پرورش دیدگاه های 
تحولی خــود در حوزه تعلیم و تربیت را به 

بحث خواهند گذاشت.
به گفتــه  این مقام مســئول، این همایش در 
9 محــورِ مبانی آموزشــی و تربیتی تحول در 
تعلیــم و تربیت، زمینه های تحــول در تعلیم 
و تربیــت، نقش آموزش و پرورش، دانشــگاه، 
حــوزه و نهادهای متولــی در تحول در تعلیم 
و تربیت، انقلاب اســلامی و تحول در تعلیم و 
تربیت، تحول در تعلیم و تربیت در زیرنظام های 
آموزشی، جایگاه و کارکرد نظام تعلیم و تربیت 
در جامعه پردازی و تمدن سازی اسلامی، مبانی 
و معنای تحول در نظام تعلیم وتربیت، اهمیت 

و ضــرورت تحول در نظام تعلیــم و تربیت و 
الزامات، اقتضائــات و چگونگی تحول در نظام 

تعلیم و تربیت برگزار می شود.
دانشیار روان شناسی دانشــگاه شیراز افزود: 
از مهم تریــن مباحث مطــرح در این همایش 
بررسی چالش های سند تحول بنیادین آموزش 
و پرورش خواهد بود؛ اینکــه چرا تاکنون این 
سند عملیاتی نشده است؟ چه محدودیت هایی 
در این میان وجود داشــته است؟ برنامه دولت 
ســیزدهم و متولیان تعلیم و تربیت کشور هم 
اکنــون و در آینــده نزدیک چیســت؟ تعلیم 
و تربیت کشــور بــه کدام ســو خواهد رفت؟ 
این چالش ها در قالب نشســت هایی با حضور 
صاحب نظران و اندیشــمندان مــورد بحث و 

بررسی قرار خواهد گرفت.
به گفته  دبیر علمــی همایش تحول در نظام 
تعلیــم و تربیــت، در این همایــش دو روزه، 
۲5 مقاله برگزیده ازســوی پژوهشــگران ارائه 
خواهد شــد و از برنامه های دیگر این همایش 
رونمایی از چهار کتاب در حوزه تحول در علوم 
انسانی و تحول در تعلیم و تربیت با رویکرد به 

اندیشه های آیت الله خامنه ای خواهد بود.
به گــزارش تریبون امروز،  ایــن همایش با 
حمایت  نهادها و دانشــگاه های مختلف استان 
و کشــور از جمله نهاد نمایندگی ولی فقیه در 
اســتان، استانداری فارس، شــهرداری شیراز، 
شورای اسلامی شهر شیراز، اداره کل آموزش و 
پرورش فارس، سازمان تبلیغات اسلامی فارس، 
دانشگاه فرهنگیان و آستان مقدس احمدی و 

محمدی برگزار خواهد شد.

فرهاد خرمایی خبر داد:
دومین همایش تحول در نظام تعلیم و تربیت

 در دانشگاه شیراز برگزار می شود

آلودگی هوا و عدم اجرای 
»قانون هوای پاک« 

راضیه احمدوند
هوای خاکســتری این روزهای کلان شهرها نشــان می دهد که اصلاح 
شــرایط کنونی و رفع معضل آلودگی هوا گره کوری است که با برگزاری 
جلســه های پی درپی کمیته اضطرار و گفتاردرمانی متولیان و مشــارکت 

پایین شهروندان در این زمینه، باز نمی شود.
آلودگی هوا به یکی از جدی ترین چالش های کشــور تبدیل شــده که 
نه تنها بر ســلامت جسم و روان شــهروندان به خصوص در کلان شهرها 
آســیب های جدی وارد می کنــد، بلکه هزینه های بالاســری اقتصادی و 

اجتماعی آن نیز گزاف است.
در این شــرایط مردم چشم انتظار عملکرد متولیان و مسئولان ذی ربط 
برای اصلاح سیاست های شــهری و محیط زیستی به منظور رفع جدی و 
پایدار این معضل هســتند اما اولین و سریع ترین روشی که متولیان این 
حــوزه با وجود تأکید رئیس جمهور بر »عدم تعطیلی« در پیش گرفته اند، 

تعطیل کردن مدارس و... است.
حال آنکه حتی اگر اقدام به تعطیلی هم نشود، ادامه فعالیت روزمره در 
چنین شرایطی که طبیعتاً باعث بروز مشکلات سلامتی در افراد می شود، 

میــزان کیفیت عملکرد و بهره وری آنها را نیز کاهش می دهد.
ایــن امــر در طولانی مدت در کنــار افزایش مرگ و میــر و همچنین 
پرداخــت هزینه های گــزاف برای درمان صدمات ناشــی از آلودگی هوا، 
خــود به یک چالش ملی اقتصادی و اجتماعی در آینده ای نه چندان دور 

تبدیل می شود.
به نظر می رســد معضل آلودگی هوا تبدیل به کلاف سردرگمی شده که 
سر رشته آن هم از دســت مردم و هم متولیان امور در این حوزه، خارج 
شده است. با اینکه کارشناسان بارها اظهار کرده اند که راه حل این معضل 
در گــرو اجرای »قانون هوای  پاک« اســت، اما مســئولین و حتی مردم 

بیشتر گفتار درمانی را به عنوان راه حل اتخاذ کرده اند.
قانون هوای پاک در ۲5 تیرماه 1۳9۶ به تصویب مجلس رسید و توسط 
رئیس جمهور وقت به دســتگاه ها ابلاغ شــد. با گذشــت بیش از 5 سال 
از ابلاغ این قانون اما؛ آلودگی هوای امروز کلان شــهرها به وضوح نشــان 
می دهــد که نه تنها این اقدامات کافــی نبوده بلکه واگذاری اختیارات به 
برخی نهادها و ترک فعل آنها در کنار عدم مشارکت شهروندان برای حل 

این معضل اوضاع را بدتر کرده است.
ســازمان حفاظت محیط زیست نیز که ناظر بر اجرای قانون هوای  پاک 
است و بر اساس ماده ۲7 آیین نامه اجرایی این قانون موظف است گزارش 
شیوه اجرا و عملکرد این آیین نامه را در مقاطع زمانی شش ماهه به هیئت 

دولت ارائه کند؛ تاکنون طَرفی نبسته است.
در چنین شرایطی، در  حال حاضر با گذشت بیش از پنج سال از تصویب 

این قانون، امســال سهم تهرانی ها از هوای پاک فقط ۲ روز بوده  است!
وضعیــت پایتخت نشــینان البته نســبت به اصفهانی هــا، کرجی ها، 
اهوازی ها و اراکی ها بهتر بود، چراکه ســاکنان این شهر ها تنها یک روز 

هوای پاک داشته اند!
بدتر آنکه در خلاء اجرای قانون هــوای پاک، آلاینده های جدید به روز 
شده ای مثل دی اکسید گوگرد نیز بلای جان کلان شهرها شده اند که این 
نشــان می دهد غایب بزرگ این حوزه یعنی ســازمان محیط زیست که 

عهده دار ۴۶ وظیفه است عملکردی ناکافی داشته است.
در کنار ســهم متولیان و دســتگاه ها، میزان پایین مشارکت شهروندان 
در حل مسائل مربوط به محیط زیست و به خصوص آلودگی هوا به عنوان 
مهمتریــن گروه هدف متأثــر از پیامدهای آن نیز این روزها به شــدت 

محسوس است.

یادداشت

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس مطرح کرد:

نرخ رشد شرکت های دانش بنیان استان 
حدود دو برابر معدل کشوری است

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس گفت:استان فارس 
از جمله اســتان های توانمند در توسعه فعالیت های دانش بنیان بوده 
و می توانــد با بهره گیــری از ظرفیت های موجود در این بخش زمینه 

توســعه فعالیت های دانش بنیان را در این استان مهیا سازد.
به گزارش تریبون امروز، محســن شیخ نیا در جلسه دانش بنیان ها 
با اشــاره به اینکه ارتباط بین نیازهای جامعه و توانمندی شرکت های 
دانش بنیان بایســتی مورد توجــه قرار گیرد، گفت: ضروری اســت 
مدیران با توجه به ظرفیت های بالقوه اســتان از جمله در حوزه های 
صنعت ، معدن، کشــاورزی، دامداری، حوزه مدیریت پهنه آب، بخش 
پتروشــیمی و خدمات با توجه به وجود مراکز دانشگاهی و پارک های 
علم و فن آوری و شرکت های دانش بنیان برنامه های توسعه ای خود 

را با رویکرد دانش بنیان ارائه و حرکت نمایند.

، فرماندار شهرستان پاسارگاد مطرح کرد:

تسریع در ساخت پروژه های نهضت ملی منجر 
به کاهش رشد قیمت مسکن می شود

به گزارش تریبون امروز، فرماندار شهرستان پاسارگاد، در جلسه اجرایی کردن 
طرح نهضت ملی مسکن شهرستان، تأمین مسکن را یکی از برنامه های مهم دولت 
دانست و افزود: تســریع در ساخت پروژه های نهضت ملی، منجر به کاهش رشد 

قیمت مسکن می شود.
سجاد قنبری فرماندار شهرستان پاسارگاد، صبح امروز در جلسه اجرایی کردن 
طرح نهضت ملی مسکن شهرستان، تأمین مسکن را یکی از برنامه های مهم دولت 
دانست و افزود: تســریع در ساخت پروژه های نهضت ملی، منجر به کاهش رشد 

قیمت مسکن می شود.
قنبــری گفت:  این طرح برای تکمیل و بهره برداری نیازمند ســرعت بیشــتر 
است؛ البته سرعت انجام کارها باید با دقت همراه باشد تا به نتیجه دلخواه دست 

پیدا کنیم.



ë سه شنبه ë 21 آذر ë 1402 28 جمادی الاول ë 1445  12 دسامبر ë  2023 شماره 835 
3 فارس

جدیــد خدمات اســتفاده از مراکــز تفریحی، در جلســه علنی شورای شهر شــیراز بهای 

فرهنگی، اجتماعی و خدمات ماشــین آلات در 
اختیار سازمان سیما، منظر و فضای شهری این 

کلان شهر افزایش یافت.
به گزارش تریبون امروز، لایحه شــهرداری 
شــیراز، در خصوص بهای خدمات اســتفاده 
از مراکــز تفریحــی، فرهنگــی و اجتماعی و 
بهای خدمات ماشین آلات در اختیار سازمان 
ســیما، منظر و فضای سبز شهری ارسالی از 
کمیســیون های برنامه، بودجه، امورحقوقی و 
املاک و ســلامت، محیط زیســت و خدمات 
شــهری شــورا با حضور 1۳ نفر اعضای شورا 
بررســی شــد و مســتند به ماده 8۰ قانون 
تشــکیلات، وظایــف و انتخابات شــوراهای 
اســلامی کشور و انتخاب شــهرداران مصوب 
1۳75/۳/1 و اصلاحات بعدی آن، به شــرح 

زیر به تصویب رسید.
بهای خدمات اســتفاده از مراکــز تفریحی، 
فرهنگــی، اجتماعــی و خدمات ماشــین آلات 
در اختیار سازمان ســیما، منظر و فضای سبز 

شهری به شرح زیر محاسبه و اخذ می شود:

1 - بهــای خدمــات اســتفاده از مکان های 
گردشگری، تفریحی و باغات تاریخی در اختیار 
سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شامل 
باغ جهان نما، باغ دلگشــا، باغ گل ها و بوستان 

خواجوی کرمانی به شرح ذیل است:
شرح مبلغ ورودی )ریال(

گردشگران داخلی به ازای هر نفر ۰۰۰  /1۰۰
گردشگران خارجی به ازای هر نفر ۰۰۰  /5۰۰

تبصره: ورودی جهت کلیه مدارس و کودکان 
زیر 5 سال رایگان است.

۲ - بهــای خدمات ماشــین آلات حمل آب 
جهت آبرســانی به باغات  توسط شهرداری به 

شرح ذیل است:
نوع تانکــر بهای خدمات حمــل به ازای هر 

سرویس )ریال(
1۲۰۰۰ لیتری ۰۰۰  /۰۰۰  /۳
18۰۰۰ لیتری ۰۰۰  /5۰۰  /۴

۳-  افزایش ســالیانه بهای خدمات مربوط به 
این مصوبه به میزان نرخ تورم اعلامی توســط 

مراجع ذیصلاح خواهد بود.

بــر ضرورت گســترش  فــارس  اســتاندار 
اردوهــای دانــش آمــوزی بعنــوان یکی از 
محورهای پرورش دانش آمــوزان تاکید کرد 
و افزود: ســاخت هنرســتان های مورد نیاز و 
همچنیــن تجهیز آن ها یکــی از رویکردهای 

اصلی آموزش و پرورش استان باشد.
به گــزارش تریبون امروز، یکصد و شــصت 
و دومین جلســه شــورای آموزش و پرورش 
اســتان، به ریاســت محمــد هــادی ایمانیه 
اســتاندار فارس در ســالن شهید ســلیمانی 

برگزار شد.
در ابتدای این جلســه گزارشی از مصوبات 
جلسه قبل این شــورا، که در ابتدای آذر ماه 
ســالی جاری برگزار شــده بود ارائه شد و در 
ادامه دستور کار جلسه یکصد و شصت و دوم 
شورای آموزش و پرورش استان فارس، علاوه 
بر اینکه برخــی از رویدادهای مهم آموزش و 
پرورش اســتان در حضور اعضای جلسه ارائه 
شد، طرح پیشنهادی توســعه هنرستان های 
اســتان نیز مطرح گردید و همچنین گزارشی 
از اقدامــات کارگروه مولدســازی و بدهی به 
اداره اوقاف اســتان نیز مطرح و مورد بررسی 

قرار گرفت.
اســتاندار فارس در این جلســه بر ضرورت 
اردوهای دانش آموزی  گســترش و توســعه 
تاکید کــرد و افــزود: یکی از رســالت های 
ســازمان آموزش و پرورش، تمرکز بر پرورش 
دانش آموزان و ارتقاء بینش فرهنگی ایشــان 
است؛ یکی از راه های توجه بر پرورش دانش 
آموزان، برپایی اردوهــای زیارتی، تفریحی و 

است. پیشرفت  راهیان 
دکتر ایمانیه در ادامه به موضوع مولدسازی 
املاک مازاد دســتگاه ها اشــاره کرد و اظهار 
داشــت: آنچه دستگاه ها در زمینه مولدسازی 
ارائه می کنند برای همان دستگاه و در جهت 
تکمیل پروژه های نیمه تمام هزینه می شود.
وی اشاره ای هم به طرح توسعه هنرستان 

های اســتان فــارس کرد و افزود: ســاخت 
هنرســتان های مورد نیاز و همچنین تجهیز 
آن هــا یکی از رویکردهــای اصلی آموزش 
و پرورش اســتان باشــد؛ در ایــن زمینه از 
ظرفیــت مجمع خیرین مدرســه ســاز نیز 
استفاده شــود تا ساخت مدارس توسط این 
مجمع بیشــتر به ســمت ســاخت و تجهیز 

یابد. تغییر  ها  هنرستان 
ایمانیه همچنین بر آموزش کاربردی و فنی 
دانش آمــوزان در مقاطع مختلــف تحصیلی 
تاکید کــرد و گفت: یکــی از راه های تامین 
نیــروی کار مــورد نیاز صنایــع و بنگاه های 
اقتصادی بــا آموزش کاربــردی و اصولی در 

مدارس تامین می شود.

در یکصد و شصت و دومین شورای آموزش و پرورش استان بررسی شد:

تمرکز بر  توسعه و تجهیز هنرستان ها

در جلسه علنی شورای شهر شیراز تصویب شد:

افزایش تعرفه استفاده از مراکز تفریحی سازمان سیما، منظر و فضای شهری 

مدیرعامل آبفا شیراز خبرداد؛

اجرای خطوط انتقال رینگ بین مخازن برای 
بهبود کیفیت آب شرب

مدیرعامل آبفا شیراز از اجرای خطوط انتقال رینگ بین مخازن خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، بهمن بهروزی اظهار داشت: خطوط انتقال رینگ 
بین مخازن شــیراز به طول 1۳۲ کیلومتر و خطوط انتقال رینگ بین مخازن 
صدرا به طول 55 کیلومتر طراحی شــده و تاکنون حدود 1۲ کیلومتر از آن ها 

اجرا شده است. 
رئیس هیئت  مدیره شرکت آب و فاضلاب شیراز اجرای رینگ بین مخازن 
را موجــب بهبود در کیفیت آب شــرب دانســت و افــزود: از الزامات توزیع 
عادلانه ی آب در بخش های جنوبی و شرق شیراز، آبگیری مخازن ذخیره آب 
و همچنین اختلاط منابع آب ســطحی )آب دریافتی از خطوط آبرسانی سد 
درودزن( و آب زیرزمینی است که موجب بهبود در کیفیت آب شرب می شود. 
وی با اشــاره به جذب اعتبار برای ادامــه و اتمام این پروژه حیاتی تصریح 
کرد: جهت ادامه ی اجرای خطوط مذکور در دور دوم ســفر ریاست جمهوری 
به استان فارس، مبلغ ۳۰۰ میلیارد تومان در راستای تکمیل رینگ آب شرب 

شهر شیراز و صدرا به طول 75 کیلومتر مصوب شده است.

فرماندار شهرستان اقلید خبر داد:

سرمایه گذاری بالغ بر ۹۶۰۰ میلیارد تومان در 
شهرستان اقلید

فرماندار اقلید در جلسه شورای اداریبا اشاره به پروژه های متعدد راهداری و 
سرمایه گذاری در شهرستان گفت: در آینده با بهره برداری از این پروژه ها که 
با سرمایه گذاری بالغ بر 9۶۰۰ میلیارد تومانی در حال انجام است برای ۳7۰۰ 

نفر به طور مستقیم شغل ایجاد خواهد شد رقم بزنیم.
به گزارش تریبون امروز، شهرام منصوری در جلسه شورای اداری شهرستان، 
با اشــاره به پروژه های متعدد راهداری و سرمایه گذاری در سطح شهرستان، 
گفت: در آینده با بهره برداری از این پروژه ها که با سرمایه گذاری بالغ بر 9۶۰۰ 
میلیارد تومانی در حال انجام اســت؛ برای ۳7۰۰ نفر به طور مستقیم شغل 

ایجاد خواهد شد.
منصوری در ادامه با اشــاره به انتخابات پیش رو و حساســیت آن، حضور 
در انتخابات را تکلیف شــرعی دانســت و به چهار مولفه رهبری در انتخابات 
یعنی مشارکت ، امنیت ، ســلامت و رقابت اشاره کرد و افزود: باید با حضور 
حداکثری برگ زرین دیگری در تاریخ انقلاب اسلامی و مردم سالاری کشور 

رقم بزنیم.

پویش ملی غربالگری فشار خون و دیابت:

آگاهی و افزایش خود مراقبتی با اجرای طرح 
ملی پویش سلامت

فرماندار شهرســتان گراش، در حاشیه شــرکت در پویش ملی غربالگری 
فشار خون و دیابت، گفت: طرح پویش سلامت با رویکرد ارتقا سطح سلامت 
عمومــی افراد و آگاهی بخشــی در زمینه غربالگری افــراد در زمینه ابتلا به 
دیابت و فشار خون بالا همزمان با سراسر کشور در شهرستان گراش در حال 

اجرا می باشد.
به گزارش تریبون امروز، محمود طاهرزاده در حاشیه شرکت در پویش ملی 
غربالگری فشار خون و دیابت، گفت: طرح پویش سلامت با رویکرد ارتقا سطح 
سلامت عمومی افراد و آگاهی بخشی در زمینه غربالگری افراد در زمینه ابتلا 
به دیابت و فشــار خون بالا همزمان با سراسر کشور در شهرستان گراش در 

حال اجرا می باشد.
وی با تاکید بر اینکه پیشــگیری بهتر از درمان اســت، افزود: فشارخون و 
دیابت از جمله بیماری ها هســتند که با آگاهی و تشخیص به موقع، کنترل و 
درمان می شوند که این یکی از اهداف مهمی است که برنامه طرح پویش ملی 

سلامت آن را دنبال می کند.
فرمانــدار گراش هــدف از اجرای این طرح ارتقــای آگاهی و افزایش خود 
مراقبتی مردم عنوان کرد و افزود: طرح پویش ملی ســلامت برای افراد بالای 
18 ســال در زمینه دو بیماری دیابت و فشارخون بالا از ۲۰ آبان لغایت 15 
دی ماه 1۴۰۲ در مراکز بهداشــتی، ایســتگاه های ثابت و سیار و خانه های 
بهداشت برقرار است که از همه همشهریان جهت شرکت در این طرح دعوت 

به عمل می آید.

سرپرست دفتر خاک کشور در فارس :

حفظ منابع خاک با توسعه کشاورزی حفاظتی 
و کشت در دیم زارها میسر است

سرپرســت دفتر خاک وزارت جهاد کشاورزی ، توسعه کشاورزی حفاظتی 
و کشــت در دیم زارها را از رویکردهای اصلی ایــن وزارتخانه در حفظ منابع 

خاک دانست.
به گزارش تریبون امروز، ناصر دواتگر در همایش گرامیداشــت روز جهانی 
خاک در اســتان فارس، بیان کرد: یکی از چالش های کشور ما و سایر نقاط 
دنیا در اقلیم های خشک و نیمه خشک، شوری خاک است که در اثر آبیاری 

مزارع با سفره های زیرزمینی آب صورت گرفته است.
به گفته وی؛ هر چه از ســطوح زیرین خاک، آب برداشــت کنیم به دلیل 

شوری آب در آن سطوح خاک را نیز بیمار می کنیم. 
این مقام مسئول، تصریح کرد: راه برون رفت از این چالش افزایش کشت در 

اراضی دیم است که فشار را از منابع زیرزمینی آب کم می کند.
دواتگر، خاک را تعدیل کننده تغییرات اقلیمی دانســت و افزود: ممانعت از 
آلودگی آب ها، کاهش اثرات منفی گازهای گلخانه ای، استفاده در داروسازی 
و ســاخت آنتی بیوتیک ها و کاربرد آن در ســاخت ابنیه از دیگر کاربردهای 

خاک در زندگی انسان است.
سرپرســت دفتر خاک کشــور گفت: در روز جهانی خاک، مردم در سراسر 
جهان و از گروه های مختلف با هدف فرهنگ سازی و انتقال دانش سعی می 
کنند بحث چگونگی حفاظت از خاک و بهره وری پایدار از آن را پاس دارند.

دبیر نمایشگاه بزرگ و 

فرهنگی مذهبی :

نمایشگاه حدیث 

غربت فاطمی در لامرد 

برگزار می شود

دبیر نمایشگاه بزرگ و فرهنگی مذهبی حدیث غربت لامرد 
گفت: نمایشگاه حدیث غربت فاطمی کشور با محور فرهنگی 
مذهبی برای یازدهمین ســال متوالی در شهرســتان لامرد 

برگزار می شود.
به گزارش تریبون امروز، سیدهاشــم موســوی اظهار داشت: 
نمایشــگاه حدیث غربت حضرت فاطمــه )س( برای یازدهمین 

ســال متوالی با هدف ترسیم زندگانی حضرت زهرا )س( از ۲۰ 
الی ۲۶ آذرماه پذیرای علاقه مندان فاطمی خواهد بود.

دبیــر نمایشــگاه فرهنگی مذهبــی حدیث غربــت لامرد به 
برنامه های این نمایشــگاه اشــاره کرد و گفت: موضوع کلی این 
نمایشــگاه جهاد تبیین فاطمی است و غرفه های تاریخی شامل 
غرفه های غدیر، سقیفه، مســجدالنبی و بیت الزهرا )س(، نماد 
ضریح مطهر امام حســین )ع(، باغ فــدک، بیت الاحزان و بقیع 

جهت دیدار عاشقان فاطمی در این نمایشگاه دایر است.
عضــو کانون مداحان شهرســتان لامرد تصریــح کرد: غرفه 
خطبه فدکیه، غرفه بهشــت و جهنم، مقام زن، شهدای امنیت، 
مهدویــت، هنرهــای فاطمی و غرفه دفاع مقــدس نیز در این 

نمایشگاه برگزار خواهد شد.
وی در همین زمینه گفت: دوســتداران فاطمی پس از بازدید 
از غرفه هــا وارد بیــن الحرمیــن نمادین می شــوند، که تمامی 
برنامه های عمومی هر شــب از ساعت 18 الی ۲۲ در این مکان 

برگزار می شود.

موســوی با بیان این مطلب که راویانی از شهر مقدس قم در 
این نمایشــگاه به روایت گری خواهند پرداخت اظهار کرد: سفره 
حضرت رقیه )س(، ویژه برنامه شب شهادت حضرت زهرا )س( 
و شــب شام غریبان که همراه با تشــییع نمادین تابوت حضرت 

زهرا )س( است برگزار می گردد.
وی خاطرنشــان کرد: غرفه جهــاد تبیین نیز در نمایشــگاه 
حدیث غربت فاطمه )س( دیده خواهد شد، همچنین به منظور 
اســتفاده بهینه خانواده ها از این فضای معنوی، حسینیه کودک 
نیز برپا می شود.موسوی در پایان با اشاره به اینکه بیش از 11۰ 
نفــر از خادمین برادر و خواهر در این مجموعه معنوی قریب به 
دو ماه در حال فضاســازی و مهیا نمودن این نمایشگاه هستند 
تصریح کرد: این نمایشگاه دوشنبه ۲۰ آذر از ساعت ۲1 در بلوار 
سپاه مرکز شهرستان لامرد با حضور دلدادگان فاطمی به همراه 
خانواده های معظم شــهدا، خانواده شــهدای امنیت )شــهیدان 
جنگجــو و عرفانی نیا( جانبازان، ایثارگران، مســؤولین محلی و 

آحاد مردم افتتاح خواهد شد.

جلسه شورای مسکن با محوریت 

رفع موانع نهضت ملی مسکن:

خرامه در اجرایی کردن 

مهمترین هدف دولت 

سیزدهم موفق عمل 

کرده است

رئیس شورای مسکن شهرستان خرامه، در جلسه شورای مسکن 
با محوریت رفع موانع نهضت ملی مسکن گفت: تأکید دکتر ایمانیه 
استاندار محترم استان فارس در بازدید از پروژه نهضت ملی مسکن، 
مبنی بر تســریع در روند عملیات اجرایی و ســرعت بخشیدن به 
روند اجرایی پروژه بوده نه توقف پروژه و دســتگاه های متولی باید 
اهتمام بیشــتری در این امر داشته باشند.به گزارش تریبون امروز، 
جلسه شورای مســکن با محوریت رفع مسائل و موانع پیش روی 
نهضت ملی مســکن به ریاست رنجبر فرماندار و با حضور تقی زاده 
معاون فرماندار و اعضاء شورا برگزار شد.فرماندار شهرستان خرامه 
ضمن تقدیر از زحمات و تلاشــهای مجموعه شــورای مسکن در 
جهت پیشبرد پروژه نهضت ملی مســکن بعنوان مهمترین هدف 
و وعــده دولت انقلابی و مردمی عنــوان کردند: الحمدالله اقدامات 
و فعالیت های خوبی در حوزه مســکن شهرستان صورت گرفته که 

مورد رضایت مندی مســئولان اســتانی نیز می باشد و این امر 
موجب تلاش و پیگیری بیشــتر برای به ثمر رساندن پروژه مذکور 
اســت همه باید با همکاری و تعامل زمینه را بــرای بهره برداری 
از این پروژه فراهم آوریم.رنجبر رئیس شــورای مسکن شهرستان 
تأکید کردند: ابلاغ مصوبات شورای مسکن به ادارات و سازمان ها و 
حل مشکل نظام مهندسی، صدور پروانه ساخت شهرداری ، تأمین 
آب و برق جهت ساخت و ساز و رفع مشکل بیمه در پیشبرد طرح 
نهضت ملی مسکن بســیار تأثیرگذار است در مصوبات حتما باید 
قید زمان و محدودیت زمان اجرایی شــدن مصوبات لحاظ شود تا 
از فرسایشی شدن اجرای مصوبات پیشگیری شود.در پایان پس از 
بررسی مصوبات جلســات قبل، تصمیماتی در خصوص تسریع در 
رونــد عملیات اجرایی پروژه اتخاذ و مقــرر د نهادها نهایت تلاش 

و پیگیری خود را در راستای اجرایی شدن مصوبات بکار بگیرند.
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معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان 
گفت: داوطلبان نمایندگی مجلس شــورای اسلامی که در 
حال تدارک مقدمات فعالیت های انتخاباتی خود هســتند، 
تاکنون در چارچوب قانون تبلیغات عمل کرده اند و تخلفی 

از این حوزه گزارش نشده است.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا جان نثاری در بیست 
و هشــتمین جلسه ســتاد انتخابات اســتان با بیان اینکه 
تشکل های سیاسی نیز در حال حاضر مشغول برنامه ریزی 
بــرای فرایند تعیین کاندیداهای مورد نظر خود هســتند، 
افــزود: با توجه به شــائبه های پیش آمــده در این زمینه، 
فهرســت گروهی افراد که در آســتانه انتخابات از ســوی 
تشکل های سیاسی ارائه می شود، مشروط به تاکید نکردن 
روی فردی خاص و تبلیغ نکردن برای او، تخلف محسوب 

نمی شود.

رییس ستاد انتخابات استان اصفهان افزود: در این مرحله، 
تشکل های سیاسی به فرد مورد نظر خود نرسیده اند و تنها 
فرایند فعالیت های معمول آنها در حال طی شدن است که 

در دوره های انتخاباتی گذشته نیز مرسوم بوده است.
وی تصریــح کرد: بطور یقین در مدت زمان یک هفته ای 
نزدیک به انتخابات، اطلاع رســانی چندان اثرگذاری ندارد 
از این رو از هم اکنون می توان نوعی بسترســازی توســط 
داوطلبان، تشــکل های سیاســی و احزاب بر مبنای قانون 

اتفاق بیفتد.
جان نثاری با تاکید بر اینکه این مورد منع قانونی ندارد، 
گفت: چنانچه فرد خاصی از ســوی تشکل ها و گروه های 
سیاسی معرفی شــود و تبلیغات انجام بگیرد، تخلف است 
و هیأت بررســی به تخلفات انتخابــات روی این موضوع 

حساسیت دارد و آن را بطور دقیق بررسی می کند.

معاون استاندار اصفهان افزود: در ستاد انتخابات و هیات 
تبلیغات اســتان رعایت مُر قانون اولویت مهم و نخســت 
اســت، از این رو بازخوانی و مرور قانون تبلیغات می تواند 

در رفع شائبه ها موثر باشد.
جان نثــاری اضافه کرد: مردم اســتان بدانند که ســتاد 
انتخابــات، هیأت هــای اجرایی و هیأت نظارت شــورای 
نگهبان بر اجرای قانون تاکید دارند و از هرگونه تفســیر و 

برداشت شخصی از قوانین خودداری می کنند.
وی افــزود: امکانــاتِ فنی، دســتگاه های احراز هویت و 
فرایند اجرای انتخابات در اســتان و شهرستان ها نیز بطور 

پیوسته و منظم در حال برنامه ریزی است.
بــه گزارش ایرنا، پس از پایــان فرایندهای قانونی، 7۲5 
داوطلب برای شرکت در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی در حوزه انتخابیه اصفهان نام نویسی و ۲7 
نفر از آنها با مراجعه بــه فرمانداری، انصراف خود را اعلام 
کردند. 57 درصد از داوطلبان نمایندگی مجلس شــورای 
اســلامی در هیات اجرایی انتخابات استان اصفهان تأیید 
صلاحیــت، ۲۳ درصد عدم تأییــد صلاحیت و ۲۰ درصد 

عدم احراز صلاحیت شدند.
متقاضیانی که از ســوی هیات های اجرایی عدم تأیید یا 
عدم احراز صلاحیت شــدند در فرصت مقرر شده اعتراض 
خود را به هیأت نظارت شــورای نگهبــان اعلام کردند و 
هیأت نظارت نیز در فرصت 5۰ روزه ای که دارد، اعتراضات 

را بررسی می کند.
ثبت نام داوطلبان نمایندگی در مجلس خبرگان رهبری 
نیز با مشارکت ۳۶ داوطلب در اصفهان انجام شد و مرحله 
بعــدی در این فرایند یعنی بررســی صلاحیت ها توســط 

شورای نگهبان، در حال انجام است.
انتخابــات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی 
همزمان با ششــمین دوره مجلس خبــرگان رهبری 11 

اسفند سالجاری برگزار می شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان :

داوطلبان نمایندگی مجلس در اصفهان تاکنون تخلف تبلیغاتی نداشته اند مدیر امور اراضی کشاورزی اصفهان:

تغییر کاربری غیرمجاز اراضی کشاورزی در 
شرق اصفهان بسیار زیاد است

مدیر امور اراضی ســازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: تغییر کاربری غیرمجاز 
اراضی کشاورزی و دیوارکشی غیرقانونی در مناطق شرقی این خطه بسیار زیاد است.

به گزارش تریبون امروز، محمدتقی فرهادی اظهار داشــت: تغییر کاربری مزارع و 
دیوار کشی غیرقانونی توسط سودجویان انجام می شود، آنان زمین ها را با قیمت ناچیز 
از کشاورزان می خرند و با انواع ترفند به قیمت بسیار بیشتر می فروشند و به همین 

دلیل سود هنگفتی را برایشان در پی دارد.
وی ادامه داد: از آنجا که خاک بســیاری از این مزارع مرغوب و یاکیفیت اســت، 
بنابراین اســتفاده نشدن از آن در کشت و کار به ضرر کشاورزی و تولید محصولات 

مختلف خواهد بود.
مدیر امور اراضی ســازمان جهاد کشاورزی اصفهان افزود: تنها ۳۰ درصد از خاک 
مزارع کشور از لحاظ رتبه بندی کیفیت بالا دارد بنابراین این ظرفیت نباید به راحتی 

از دست داده شود.
فرهادی خاطرنشــان کرد: بهار سالجاری در منطقه زیار در شرق اصفهان بالغ بر 
7۰۰ مورد تخریب دیوار غیرمجاز انجام شد که تاثیر مثبتی برای سایر مناطق داشت 

و از شماری از اقدامات غیرقانونی مرتبط جلوگیری کرد.
وی اظهار داشــت: هدف از حفظ اراضی کشاورزی، تولید محصولات و بالا بردن 
امنیت غذایی است بنابراین باید در جلوگیری از تغییر کاربری های غیر مجاز و تبدیل 

بی دلیل مزارع به دیگر کاربری ها حساس باشیم.
به گزارش تریبون امروز، بر مبنای آمار موجود، از مجموع 18 میلیون و 7۰۰ هزار 
هکتار زمین های کشاورزی کشور تاکنون بالغ بر 5۰ درصد اراضی رفع تداخل شده 

است.
تولید سالانه محصولات زراعی استان اصفهان در شرایط عادی حدود ۴.۶ میلیون 
تنُ و مجموع اراضی باغی استان نیز حدود 85 هزار هکتار است و مجموع تولید باغی 

و گلخانه ای در شرایط عادی حدود 88۶ هزار تنُ برآورد می شود.

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری و توسعه استان بوشهر :

هفتمین نمایشگاه نفت، گاز و پتروشیمی در 
عسلویه گشایش یافت

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری و توسعه استان بوشهر از افتتاح هفتمین دوره 
نمایشگاه ساخت داخل نفت، گاز و پتروشیمی در مرکز همایش و نمایشگاه های 

بین المللی پارس در عسلویه خبر داد.
به گزارش خبرنگار تریبون امروز، مهرداد ابراهیمی در آیین افتتاح نمایشگاه یاد 
شده در عســلویه اظهار کرد: مرکز همایش و نمایشگاه های بین المللی پارس از 
شرکت های زیرمجموعه هلدینگ سرمایه گذاری و توسعه استان بوشهر به شمار 
می رود که با هدف تقویت ارتباط میان ســازندگان داخلی و صنایع پالایشگاهی 

مستقر در منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس ایجاد شده است.
وی افزود: همزمان با ســال مهار تورم، رشــد تولید برترین سازندگان و تولید 
کنندگان قطعــات و تجهیزات مرتبط با صنایع نفت گاز پالایش و پتروشــیمی 
جدیدتریــن نوآوری ها و محصولات خود را در به ویــژه در حوزه های مرتبط با 
داخلی سازی و مجموعه های دانش بنیان در فضایی به گستره ۶ هزار متر مربع 

در معرض دید عموم قرار داده اند.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری و توسعه استان بوشهر تصریح کرد: در حاشیه 
این نمایشــگاه ضمن برپایی کارگاه های آموزشی و نشست های دو جانبه و چند 
جانبه قراردادها و تفاهم نامه هایی به منظور استفاده حداکثری از توان سازندگان 
داخلی میان شــرکت های ایرانی و صنایع عظیم مستقر در منطقه منعقد خواهد 
شــد.ابراهیمی با اشاره به جهاد اقتصادی و اقدامات شبانه روزی که این روزها از 
سوی مهندسان و متخصصان صنعت نفت و گاز کشورمان در این منطقه حیاتی 
به عنوان خط مقدم جبهه اقتصادی کشــور به منظور اســتمرار تولید در جریان 
اســت، گفت: در این نمایشگاه 18۰ شــرکت حضور دارند و زنجیره ای کامل از 
فعالیت های شــرکت های فعال در عرصه تولیــد، فرآوری و صادرات محصولات 
نفتی با هدف ایجاد ارتباط نزدیک میان صنایع بالادســتی و پایین دستی نفت و 

گاز به نمایش در خواهد آمد.
هفتمین نمایشــگاه ســاخت داخل نفت گاز و پتروشیمی از امروز یکشنبه 19 
تا چهارشــنبه ۲۲ آذر ماه، هر روز از ســاعت ۰9:۰۰ تا 17:۰۰ در مرکز همایش 
و نمایشگاه های بین المللی پارس )عسلویه( پذیرای متخصصان مدیران و فعالان 

عرصه نفت و گاز است.

مدیر کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان بوشهر:

 357 میلیارد ریال تسهیلات به کسب وکارهای 
حوزه فاوا بوشهر اختصاص یافت

مدیر کل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان بوشهر گفت: ۳57 میلیارد ریال 
تسهیلات تبصره 18 به کسب و کارهای حوزه فاوا استان بوشهر اختصاص یافت 
که از این میزان تسهیلات ابلاغی، تاکنون هفت طرح برای دریافت ۲۲۰ میلیارد 

ریال برای پرداخت به پست بانک مرکزی استان ارسال شده است.
به گزارش تریبون امروز، علی ســملیان اظهار کرد: بر اســاس شــیوه نامه 
ابلاغی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، تســهیلات ارائه شده به صاحبان 
کســب و کار در حوزه فاوا از منابع بند "الف" تبصره 18 قانون بودجه ســال 

1۴۰1 پرداخت می شود.
وی افــزود: تســهیلات در قالب هفــت طرح حمایتی شــامل حمایت از 
طرح های ویژه ملی، پیشران، تولیدی صادرات محور، دانش بنیان با فناوری 
بالا، سرمایه گذاری نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بالا، توسعه سکوها و کسب 
و کارهای ارائه دهنده خدمات آزادکاری و خوداشــتغالی بخش ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و دفاتر خدمات ارتباطی )شــهری و روستایی( و حمایت از 

سرمایه در گردش ارایه می شود.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری بوشهر گفت: 
این اســتان قطب تولیدات آبزیان کشور و دارای صنایع بزرگ 
نفت، گاز و پتروشــیمی اســت کــه می توان در قالــب برنامه 
مشترک ۲5 ساله با کشور چین، از ظرفیت های سرمایه گذاری 

این استان استفاده کرد.
به گزارش تریبون امروز، اکبر پورات در بوشهر و در نشست با 
سرکنســولگری کشور چین در هرمزگان اظهار کرد: فرصت های 
فراوانــی در حوزه نفت و گاز، پتروشــیمی، نیــروگاه، معادن و 
صنایــع دریایی و بنــدری اســتان بوشــهر و در منطقه ویژه 
اقتصادی انرژی پارس در عسلویه وجود دارد که می توان مورد 

قرار گیرد. توجه سرمایه گذاران چینی 
وی افــزود: همچنیــن می تــوان در قالب مشــارکت جامع 
راهبــردی ایران و چین در اجرای برنامه همکاری ۲5 ســاله از 
مزیت های ســرمایه گذاری این دو کشور با تاکید بر ظرفیت های 

استان بوشهر نیز نهایت استفاده برده شود.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار بوشهر تصریح 
کــرد: تقویــت و ارتقــای همکاری هــا با طرف هــای چینی از 
اولویت های اصلی استانداری بوشهر است و امیدواریم در آینده 

شــاهد افزایش حضور شرکت های چینی در منطقه باشیم.
پورات ادامه داد: بوشــهر قطب و یکــی از مراکز اصلی تولید 
و صادرات محصولات دریایی و شــیلاتی در کشــور محســوب 
می شود که از ســرمایه گذاری شــرکت های چینی مشتاق این 

بخش در اســتان استقبال و حمایت لازم خواهیم کرد.
وی عنوان کرد: سفر موفقیت آمیز رئیس جمهور کشورمان به 
چین و ســفر ماه گذشته معاون اول رئیس جمهور جهت حضور 
در نمایشگاه بین المللی واردات چین و توافقات ارزشمند انجام 
گرفته در راستای پیشبرد برنامه همکاری ۲5 ساله دو کشور از 
اهمیت بالایی برخوردار اســت که امیدواریم توافقات در حوزه 

همکاری های اســتانی بیش از پیش تعمیق یابد.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار بوشــهر گفت: 
منطقــه آزاد تجاری اقتصادی اســتان بوشــهر آمــاده جذب 
سرمایه گذاری و همکاری با طرف های چینی است.پورات ادامه 
داد: همچنین اســتان بوشــهر دارای فرصت هــا و ظرفیت های 
فراوانــی در عرصه فرهنگی و گردشــگری اســت که از ارتقای 
همکاری ها در حوزه گردشگری، ساخت هتل و مراکز توریستی 
با طرف های چینی اســتقبال می کنیم.معاون سیاســی، امنیتی 
و اجتماعی اســتاندار بوشــهر یادآور شــد: علاوه بر محصولات 
پتروشیمی که مورد نیاز و اســتقبال کشور چین است، میگوی 

پرورشی و خرمای استان نیز می تواند در بازار چین عرضه شود.
پورات بیان کرد: بر اســاس پیگیری های انجام شده، اولین دفتر 
انجمن دوســتی ایران و چین در اردیبهشــت امســال در شهر 
بوشهر افتتاح شد و این نشــانگر اهتمام طرفین برای گسترش 
روابط فرهنگی، سیاســی و اقتصادی اســت.وی عنوان کرد: با 
تمایل طرفین و با پیگیری انجام شــده، فرآیند خواهر خواندگی 
بندر بوشهر و بندر فوجو در استان فوجیان چین در حال انجام 
اســت که این موضوع در شورای اسلامی شهر بوشهر به تصویب 

رسیده و تفاهم نامه به زودی امضا می شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری بوشهر :

بوشهر آماده میزبانی از سرمایه گذاران چین است

رییس شورای اسلامی 

شهراصفهان :

نوسازی ناوگان 

تاکسیرانی اصفهان 

نیازمند کمک دولت است

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: عمر ناوگان تاکسیرانی 
در این کلانشــهر بالاست و برای نوسازی آن به همراهی دولت برای 

تامین اعتبار نیازمندیم.
به گزارش تریبون امروز، محمد نورصالحی در یکصد و سیزدهمین جلسه 
علنی شورای اسلامی شهر اصفهان افزود: متوسط عمر تاکسی های اصفهان 
بالای 1۲ سال است و برخی از آنها با بیش از ۲۰ سال در این شهر فعالیت 
دارند که به نوســازی آنها نیاز داریم.وی اضافه کرد: از ســوی دیگر وزارت 
صمت قصد دارد تاکســی های برقی را به ناوگان تاکســیرانی اضافه کند و 
در اصفهان باید از این خودروها اســتفاده شود.رییس شورای اسلامی شهر 

اصفهان با اشــاره به اهمیت ترویج استفاده از حمل و نقل عمومی با هدف 
افزایش هوای پاک خاطرنشان کرد: تامین ناوگان قطار شهری این منطقه 
نیازمند نهادهای ملی و همچنین اســتانداری است.نورصالحی خاطرنشان 
کرد: در سفر ســال قبل رییس سازمان محیط زیست به اصفهان موضوع 
تبدیل یکصد هزار دستگاه موتورسیکلت بنزینی به برقی با اعطای وام مطرح 

شد که نیاز است مسوولان پیگیر آن باشند.
وی تصریح کرد: چهار هزار واحد بزرگ و کوچک در ســال های گذشته 
بدلیل نبود قانون و نظارت مناســب در اطراف اصفهان احداث شدند و این 
موضــوع آلودگی هوای اصفهان را افزایش داد و انتظار ما انتقال این صنایع 
به محدوده ای دور از شــهر است، از طرف دیگر نیروگاه شهید منتظری از 
صنایعی است که باید انتقال یابد و همکاری برای تغییر مکان آن ضروریست.
رییس کمیســیون ســلامت، محیط زیســت و خدمات شهری شورای 
اســلامی شــهر اصفهان نیز گفت: 7۰ درصد صنایع در شعاع کمتر از 5۰ 
کیلومتری این شهر قرار دارند و همین امر سبب حجم بالای آلاینده ها در 
این ناحیه شده است.سید امیر سامع اضافه کرد: فعالیت 7۰ معدن، ۲ هزار 
واحد ســنگبُری و 1۰ درصد از کارخانه های صنعتی بزرگ در اطراف شهر، 

وضعیت نامناسبی را برای اصفهان بوجود آورده است.
وی با بیان اینکه از لحاظ زیست محیطی در شرایط بدی قرار داریم، گفت: 
این دیار بدلیل فشــار بالای آلاینده ها، قدرت »خودپالایندگی« را از دست 

داده است تا جایی که حتی توده های بارش زا نیز قدرت نفوذ ندارند.

وی تصریح کرد: حدود یک میلیون خودرو شامل 15۰ هزار خودروی 
فرسوده و ۶۰۰ هزار دســتگاه موتورسیکلت در اصفهان تردد می کنند در 
حالی که میزان بارندگی در اصفهان کم و حدود 11۰ میلی متر در ســال 

است که خود به گسترش آلاینده ها دامن می زند.
علی صالحی سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: اصفهان دیگر 
قادر به تحمل استفاده از مازوت و افزایش صنایع آلاینده را ندارد و نیاز است 
که صنایع به قانون هوای پاک پایبند باشــند.رییس کمیسیون اقتصادی، 
سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان نیز گفت: صنایع 
آلاینده باید به شــعاع بیش از 5۰ کیلومتر منتقل شوند و صنایع قدیمی 
و زیان آور را باید در اولویت جابه جایی قرار دهیم.عباس حاج رســولی ها با 
تاکید بر اقدامات برای جلوگیری از فرونشست زمین و افزایش آلاینده ها در 
اصفهان ادامه داد: احیای رودخانه زاینده رود، توسعه فضای سبز و رساندن 
آب به تالاب بین المللی گاوخونی باید جدی گرفته شــود.عضو کمیسیون 
ویژه آب و مناطق کم برخوردار شــورای اســلامی شهر اصفهان نیز گفت: 
برای کاهش آلودگی هوای شهر اصفهان هیچ اقدام کوتاه مدتی انجام نشده 
است و کماکان شاهد افزایش روزهای ناسالم هستیم.محمدرضا فلاح اظهار 
داشت: آمار مرگ و میر ناشی از آلودگی هوا کمتر از ویروس کرونا نیست لذا 
همه متولیان باید در این زمینه اقدامات اساسی داشته باشند و افرادی مانند 
دادستان به میدان بیایند.وی گفت: برخی صنایع از سوخت مازوت استفاده 

می کنند که باید با آنها برخورد قانونی شود.
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نماینده مــردم شــیراز در مجلس گفت: 
تقویت آموزش و پرورش با تقویت دانشــگاه 

فرهنگیان محقق خواهد شد.
به گــزارش تریبون امــروز، علیرضا پاک 
فطرت در  نشســت علنی مجلس شــورای 
اسلامی در تذکر شفاهی خود گفت: دانشگاه 
فرهنگیان که رهبــر معظم انقلاب این همه 
بــرای تقویت آن تأکید دارند متأســفانه در 
اکثر دولت ها مــورد بی مهری قــرار گرفته 
است، اگر قرار است با تهاجم فرهنگی مقابله 
کنیم، اگر قرار اســت آمار جرم و جنایت و 
ورودی پرونده های قضایی روز به روز کاهش 
یابــد، باید کارخانه انسان ســازی آموزش و 

پرورش را تقویت کنیم.
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس 
ادامه داد: تقویت آموزش و پرورش با تقویت 
دانشــگاه فرهنگیان محقق خواهد شد. برای 
تقویت دانشــگاه فرهنگیان باید بپذیریم که 
سرانه دانشجویی این دانشگاه حداقل در حد 
سرانه بودجه دانشگاه های دولت دیگر باشد.

وی افزود: متأســفانه دانشــگاه فرهنگیان 

نه بودجه دولتی مشــخصی دارد و نه مکان 
مناســبی دارد. چــرا باید دانشــجوی این 
دانشــگاه که جزء رتبه های برتر کنکور است 

به دلیل نبودن خوابگاه شــب را در نمازخانه 
و بدون امکانات بخوابد.

پاک فطــرت بیان کرد: برقراری فوق العاده 

خاص نظام پرســتاری نظام درمان است که 
باید در بودجه ســال آینــده در نظر گرفته 

شود.

پاک فطرت در تذکر شفاهی:

فیروزی مطرح کرد:تقویت آموزش و پرورش با تقویت دانشگاه فرهنگیان محقق خواهد شد

افتتاح سه زمین چمن مصنوعی و شروع بکار 
۱5 پروژه ورزشی در فسا

نماینده مردم فسا در مجلس با بیان اینکه توسعه پروژه های ورزشی در شهرستان 
فسا ادامه دارد، گفت: افتتاح سه زمین چمن مصنوعی، تسریع در عملیات بازسازی و 
بهسازی زمین چمن مجموعه ورزشی انقلاب و تکمیل پروژه زورخانه زاهدشهر جهت 
افتتاح و کلنگ زنی و شــروع بکار 1۰ پروژه زمین چمن مصنوعی از جمله اقدامات 

انجام گرفته در این زمینه است.
به گزارش تریبون امروز، حجت اله فیروزی با بیان اینکه توسعه پروژه های ورزشی 
در فسا ادامه دارد، گفت: در ادامه پیگیری ها درخصوص پروژه های ورزشی شهرستان 

فسا با آقای خداجو مدیر کل ورزش و جوانان استان فارس دیدار و گفتگو کردم.
نماینده مرد فسا در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در این نشست برنامه ریزی 
و هماهنگی های لازم به منظور افتتاح، تکمیل و تسریع در پروژه های ورزشی صورت 
گرفت.وی در تشــریح این اقدامات به افتتاح سه زمین چمن مصنوعی، تسریع در 
عملیات بازسازی و بهســازی زمین چمن مجموعه ورزشی انقلاب و تکمیل پروژه 
زورخانه زاهدشــهر جهت افتتاح و کلنگ زنی و شــروع بکار 1۰ پروژه زمین چمن 
مصنوعی اشــاره کرد.این نماینده مردم در مجلس یازدهم افزود: تسریع در انتخاب 
پیمانکار جهت شروع به ساخت ســالن ورزشی روستاهای غرب بخش شیبکوه به 
مرکزیت نصیرآباد و خوابگاه مجموعه انقلاب و سالن ورزشی حجاب )بانوان( از دیگر 

اقدامات انجام شده است.

طغیانی مطرح کرد:

سهم 55 درصدی منابع ثابت در
 آلایندگی شهر اصفهان

نماینده مردم اصفهــان در مجلس گفت: رصد آلایندگی صنایع را به صورت 
چشمی داریم که این امر نشان از ناکارآمدی نظارت در این بخش است.

بــه گزارش تریبون امروز، مهدی طغیانی  در خصوص آلودگی هوای اصفهان 
اظهار کرد: دهه ها است که اصفهان درگیر آلاینده های جوی است و به ویژه در 

ایام سرد سال مشکلاتی را برای شهروندان ایجاد می کند.
وی با بیان اینکه بر اساس اعلام دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در سال 1۴۰۰ 
حدود 15.5 درصد از مرگ ومیرها در افراد بالای ۳۰ سال سن مربوط به آلودگی 
هوا بوده است، افزود: این عدد شامل یک هزار و ۳9۳ نفر بوده است که هر سال 

نیز به این تعداد افزوده می شود.
نماینده مردم اصفهان در مجلــس در خصوص جنس آلاینده ها در اصفهان 
تصریح کرد: اصفهان کلان شــهری است که اطراف آن را صنعت فراگرفته و در 
کنار خطوط حمل ونقل ســنگین اســت و از این رو بر اساس آخرین مطالعات 
ســهم منابع ثابت در کلان شهر اصفهان 55 درصد و منابع متحرک ۴5 درصد 
بوده است که از این منابع بخشی از خودروهای سنگین حمل و نقل مسافر و بار 
صنایع است و می توان گفت سهم صنعت در آلایندگی اصفهان ویژه است و باید 

به صنعت و حمل و نقل صنعتی نگاه ویژه صورت گیرد.
وی در خصوص وضعیت توپوگرافی شهر اصفهان و ارتباط آن با حجم آلاینده ها 
نیز گفت: باید توجه داشت که در این زمینه ما شرایط بهتری را نسبت به تهران 

قرار داریم و این در حالی است که اصفهان آلوده تر است.
وی افزود: همچنین باید توجه داشت که 8۰۰ واحد صنعتی بدون مجوز 
در اطراف شــهر اصفهان فعال است که هنوز بررســی نشده این واحدها 
آلاینده هستند یا خیر و جالب توجه است که بخش زیادی از این صنایع 

ریخته گری هستند.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در کنار 
صنایع، حمل و نقل سنگین کارکنان صنایع را داریم که در ساعات بامداد منجر 
به افزایش آلاینده ها می شود، گفت: همچنین باید به این آلاینده ها خودروهای 

سبک را نیز اضافه کنیم.
وی در ادامه در خصوص چرایی ایجاد وضعیت آلودگی در اصفهان گفت: چند 
دهه اســت که در اطراف شهر اصفهان بدون توجه به آمایش سرزمین شهرک 
صنعتی ایجاد کرده ایم، افزود: 8۰ درصد صنعت اســتان در 8 درصد مساحت 
استان مستقر شــده و این ها وضعیت هوای اصفهان را به اشباع رسانده اند و به 

ویژه در روزهای سکون هوا طبیعت تاب آلایندگی را ندارد.
طغیانی اضافه کرد: برخی از صنایع ســهم بیشتری در آلایندگی دارند، هفته 
گذشته در شرکت ذوب آهن تذکر محکمی به مدیرعامل ذوب آهن در خصوص 
کک سازی دادم چرا که بر اساس اعلام محیط زیست، 8۰ درصد آلودگی لنجان 

مربوط به ذوب آهن است.
وی با بیان اینکه منفعت طلبی و سودجویی صاحبان صنایع و به ویژه صنایع 
آلاینده چالش بزرگی در اصفهان اســت، افــزود: برخی از صاحبان صنایع تنها 
بــه درآمدزایی توجه دارند و به محیط اطــراف و زندگی مردم توجه ندارند که 
این امر خیانت به مردم است.ســخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه صنایع آلاینده در مرگ شهروندان مؤثر هستند، افزود: 
رصد، سنجش و پایش آلایندگی در اصفهان به خوبی انجام نمی شود، آلودگی 
صنعت رصد نمی شود، ما با 9 هزار واحد صنعتی تنها یک واحد سیار سنجش 

آلاینده های جوی را داریم که با این امکانات نمونه برداری شدنی نیست.
وی تصریح کرد: رصد آلایندگی صنایع را به صورت چشمی داریم که این امر 

نشان از ناکارآمدی نظارت در این بخش است.
وی در خصوص نبود اقدام جدی برای کنترل آلودگی هوا گفت: آلودگی هوا و 
تولید به یکدیگر گره خورده است، به محض مطرح شدن آلاینده بودن واحد و 
برخورد با آن معمولاً واسطه گری می شود تا واحد صنعتی به کار خود ادامه دهد 

و مسیر غلط خود را طی می کند.
طغیانی اضافه کرد: مدیران مشــکل زیاد دارند و آلودگی را فراموش می کنند 
و این در حالی است که فعالان و اعضای پویش ها و کارزارها باید در این زمینه 

پیگیری مستمر داشته باشند.

حاجی دلیگانی:

ایجاد منطقه ویژه 

اقتصادی با گرایش 

صنایع هوایی برای 

شاهین شهر

تذکر نماینده مردم شــاهین شــهر، میمه و برخوار به رئیس 
جمهور و وزرای نیرو و نفت در خصوص آلودگی هوای اصفهان

نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس، با ابراز 
نگرانی از شروع آلودگی هوای اصفهان و شهرهای اطراف گفت: 
بنــده یک تذکری به آقای رئیــس جمهور و وزرای نیرو و نفت 
نوشــتم و هشــدار دادم و با اینکه هنوز مازوت سوزی نیروگاه 
شــروع نشده است از آنها خواســتم تا حداقل جلوی این اقدام 
را بگیرنــد چرا که اگر مازوت هم در نیروگاه شــهید منتظری 

استفاده شود وضعیت وحشتناکی ایجاد خواهد شد.
به گزارش تریون امروز، حســینعلی حاجی دلیگانی نماینده 
مردم شــاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی، 
در جمــع خبرنگاران خبرگزاری خانه ملت با اشــاره به دلایل 
آلودگی هوا در اصفهان، گفت: وضعیت آلایندگی در کلانشــهر 
اصفهان و شــهرهای حوزه انتخابیه که در جدار شــمالی شهر 
اصفهــان قرار دارند از لحاظ عددی که اعلام می شــود بدتر از 

حتی تهران است کمااینکه تا ۲5۰ هم می رسد.
حاجی دلیگانی اظهــار کرد: بنده یک تذکری به آقای رئیس 
جمهور و وزرای نیرو و نفت نوشــتم و هشــدار دادم و با اینکه 
هنوز مازوت سوزی نیروگاه شروع نشــده است از آنها خواستم 
تــا حداقل جلوی این اقدام را بگیرند چرا که اگر مازوت هم در 
نیروگاه شهید منتظری استفاده شود وضعیت وحشتناکی ایجاد 
خواهد شــد چراکه واقعا آماری که شــبکه بهداشــت و درمان 
اعلام می کند از لحاظ هم مراجعان به درمانگاه ها که این روزها 
به دلیل مشــکلات ریوی 15 درصد افزایش پیدا کرده اســت، 
همچنین آمار مرگ و میر ناشــی از آلایندگی نشان می دهد که 

باید این موضوع به طور جدی مورد توجه قرار گیرد.
وی افــزود: افرادی همچون آقــای احمدیان که در تهران در 
این زمینه تصمیم گیرنده اصلی است باید این ملاحظه را داشته 
باشــند که حداقل امسال مازوت سوزی را انجام ندهند تا در پی 
بحث تغییر ســوخت این نیروگاه را که از ســال گذشته دنبال 
می کردیم یا جابجا شــود یا سوخت آن به گازوئیل و گاز تغییر 
پیدا کند.یعنی ســیکل ترکیبی شود که به این اندازه آلایندگی 

نداشته باشد.
وی با اشــاره به اهمیت فعالیت های صعنعتی در این منطقه 
گفت: مجموعه انتخاب به اندازه چند برابر پالایشگاه، ذوب آهن 
و فــولاد مبارکه که وصف آنها را شــنیده اید، اهمیت دارد چرا 

که در آن برای حدود 18 هزار نفر اشــتغال ایجاد کرده اســت 
اما فاقد آلایندگی، آب بری و مشکلاتی است که این کارخانه ها 

ایجاد کرده اند.
وی ادامــه داد: علاوه بر اینکه این تــلاش از بعُد خوداتکایی 
کشــور اهمیت دارد چرا کــه اگر تولیدات ایــن واحد در این 
ســال هایی که تحریم های ظالمانه وجود داشته به جامعه ارائه 
نمی شد می توانســت عواقبی برای کشور به همراه داشته باشد. 
به هر حال هم این واحد و هم واحدهای مشابه آن که در کشور 
فعال هســتند توانســته اند آنچه که نیازهای جامعه و بازار بوده 

است، تامین کنند لذا این موضوع دارای اهمیت است.
وی تصریح کــرد: حوزه انتخابیه ما ۴5۰ هــزار نفر جمعیت 
دارد و دارای 1۳ شــهر و ۲5 روستا اســت که باید پاسخگوی 

مطالبات آنها باشیم.
حاجــی دلیگانی در بیــان چالش هایی کــه پیرامون تحقق 
مطالبات مردمی در این منطقه وجــود دارد، تاکید کرد: بحث 
مربــوط به محدودیت ها و موانعی کــه در حال حاضر در حوزه 
صنعت وجود دارد در دو شهرســتان ما که علاوه بر کشاورزی 
بیشتر صنعتی هســتند بحث سرمایه در گردش  است که الان 
به واسطه سیاست های کلی که دولت دارد وام و تسهیلات برای 
ســرمایه در گردش کم است و این یک مشکل است. همچنین 
مشــکل دیگر مربوط به حوزه آموزش فنی و حرفه ای است چرا 
کــه برخی واحدها نوع نیروی کاری کــه دارند با آن تخصصی 
که مورد نیاز واحدهای صنعتی اســت مطابق نیســت و افرادی 
در این مجموعه ها فعال هســتند که هیچ تخصصی ندارند یعنی 

لازم است هم دانشــگاه فنی و حرفه ای بتواند تکنسین در حد 
کاردانــی تربیت کند و هم مرکز آموزش فنی و حرفه ای باید با 
این واقعیت ها روبرو شــوند و افراد جامعه را به گونه ای آموزش 

دهند که مرتبط با تخصص شان بکارگیری شوند.
وی افزود: متاســفانه مشــکلی که در حــوزه انتخابیه با آن 
مواجهیم وجود فارغ التحصیلانی در سطح دکتری و کارشناسی 
ارشــد اســت که با نوع تحصیلاتی که دارنــد معمولا به دنبال 
مشاغلی هســتند که ظرفیت پذیرش بیشــتر برای آنها وجود 
ندارد. خصوصا در شــاهین شــهر که شهری است که از سراسر 
کشــور و از قومیت ها و استان های مختلف در آن سکونت دارند 
و در این زمینه با شــهر کرج مشابهت دارد. اما مشکل اساسی 
آن وجود تحصیل کردگان بدون شــغل است که درصد آن هم 

قابل توجه است.
حاجــی دلیگانــی بیان کرد: البتــه ایجاد یــک منطقه ویژه 
اقتصــادی با گرایــش صنایع هوایی برای شاهین شــهر مصوب 
شده اســت که به قانون تبدیل شــده و مراحل اجرایی آن در 
حال آماده شدن اســت که اگر بتواند شروع به کار کند بخشی 

از این تحصیل کردگان را می تواند بکارگیری کند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور شــد: بنده بارها 
گفته ام ما نماینده دولت نیســتیم بلکه نماینده مردم هســتیم 
کــه این موضوع مورد انتقاد برخی قرار گرفت اما بنده همچنان 

پیگیر مطالبات مردمی خواهم بود.

نماینده مــردم رامهرمز و رامشــیر در مجلس گفت: حل 
مشــکلات بهداشــت و درمان رامهرمز و رامشیر در اولویت 

است.
به گــزارش تریون امــروز، ابراهیم متینیان  با اشــاره به 
اقدامات انجام شده در حوزه انتخابیه گفت: تکمیل اورژانس 
بیمارستان مادر و تجهیر آن و همچنین ساخت بیمارستان 
جدید از اولویت های حوزه بهداشــت حــوزه انتخابیه بوده 
اســت و همچنین راه اندازی سی تی اسکن دوم، ساختمان 
ام آر آی، ساخت مراکز جامع سلامت و خانه بهداشت های 
متعــدد خود بیانگــر دغدغه های موجــود در حوزه درمان 
بوده و پس از احصاء مشــکلات عدیده بهداشــت و درمان، 
برآن شــدیم درمانگاه نفت و ارتقاءدرمانگاه تامین اجتماعی 

رامهرمز را در اولویت قرار دهیم.
نماینده مردم رامهرمز و رامشــیر گفت: جهت رسیدن به 
تبدیل شــدن این مرکز به یک درمانگاه شبانه روزی ضمن نقطه مطلوب نیاز اســت زیرســاخت هایی بوجود بیاید که 

رفع نیاز شــهروندان، پیش زمینه ای جهت ارتقاء این مرکز 
به پلی کلینیک است.

 متینیــان عنوان کــرد: قطعا نیازهایــی از جمله تکمیل 
نیروی انسانی و لوازام مورد نیاز جهت خدمت رسانی در این 
مرکز مورد نیاز است که با پیگیری از طریق وزارت و تلاش 

جهت رفع فوری این موارد اتخاذ خواهد شد.
متینیان با مســتهلک دانســتن ماشــین آلات آبفای دو 
شهرســتان و مشکلات تلنبار شده آبفای روستایی و شهری 
بعد از ادغام، بر تجهیز ادارات به ماشین آلات جدید و تعمیر 

ماشین آلات قدیم تاکیدکرد.
عضو کمیسیون انرژی در مجلس گفت: در حوزه انتخابیه ام 
صدها کیلومتر لوله آب فرســوده وجود دارد که انتظار می 
رود مدیران ارشــد شــرکت آب و فاضلاب کشــور از روند 
تعویض آنها بازدید به عمل آورند و نسبت به تسریع در این 

پروژه ها اقدامات فوری و جهادی انجام پذیرد.

نماینده مردم رامهرمز و رامشیر در مجلس مطرح کرد:
حل مشکلات بهداشت و درمان رامهرمز و رامشیر در اولویت است
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استاندار خوزستان مطرح کرد: 

بهبود امکانات تحصیلی دانش آموزان 
استثنایی از سیاست های دولت است

استاندار خوزســتان با تاکید بر ضرورت توسعه ساخت و تجهیز مدارس دانش 
آموزان اســتثنایی در اســتان گفت: بهبود امکانات تحصیلی این بخش از دانش 
آموزان با هدف تحقق عدالت آموزشــی را می توان یکی از سیاست های آموزی 

دولت دانست.
به گزارش تریبون امروز، علی اکبر حسینی محراب در حاشیه آیین بهره برداری 
از نخستین مدرســه استثنایی شهرستان باوی اظهارکرد: ساخت این مدرسه در 
شهرســتان باوی، زمینه تحصیل آسان تر دانش آموزان استثنایی منطقه را فراهم 

می کند تا با مشکلات کمتر و علاقه بیشتری به تحصیل خود بپردازند.
رییس شورای آموزش و پرورش استان ادامه داد: توسعه ساخت اینگونه مدارس 
برای ترغیب ادامه تحصیل دانش آموزان اســتثنایی در خوزســتان ضروری است 
تا این قشــر با طی کردن مسافت کوتاه تر و مشــکلات کمتری در کلاس درس 

حاضر شوند.
وی با اشــاره به اینکه معلولیت نباید محدودیتی برای ادامه تحصیل این دانش 
آموزان باشــد تاکید کرد: نخبگانی در این قشر وجود دارد که در گروههای کمتر 

دیده می شوند.
حسینی محراب افزود: شرایط تحصیل دانش آموزان با نیازهای ویژه و استثنایی 
باید با کمترین مشــکل و هزینه فراهم شــود به همین منظــور باید در تمامی 

شهرستان های خوزستان مدارس استثنایی فعال باشد.
اســتاندار خوزســتان اظهار کرد: یک زمین چمن نیز برای ورزشکاران جوان 
و موفق این شهرســتان دایر شــده تا از این مکان بــرای انجام تمرین های خود 

استفاده کنند.
وی توســعه مکان های ورزشی و چمن های مصنوعی در شهرستان ها و به ویژه 

در مناطق روستایی را از دیگر برنامه های استان نام برد.
به گزارش ایرنا، نخســتین مدرسه 9 کلاسه دانش آموزان استثنایی شهرستان 
باوی با مســاحت ۲ هزار و ۴۰۰ مترمربع و با اعتباری بالغ بر 9۰ میلیارد ریال از 
محل اعتبارات اســتانی و مشــارکتی ) با کمک خانواده زنده یاد کبری آخوندی 

تهرانی فرد( ساخته شد.
پیش از این رییس اداره آموزش و پرورش اســتثنایی خوزستان اعلام کرد که 
خوزســتان با ۶ هزار و 5۰۰ دانش آموز رتبه سوم کشور در تحصیل دانش آموزان 

استثنایی را دارد.
در خوزستان 11۰ مدرسه استثنایی وجود دارد.

دادستان عمومی و انقلاب بندر امام خمینی )ره( خر داد:

صدور کیفرخواست ۱۹ متهم پرونده اخلال 
نظام اقتصادی 

دادســتان عمومی و انقلاب بندر امام خمینی )ره( از صدور کیفرخواست برای 
متهمان پرونده اخلال عمده در نظــام اقتصادی در خصوص مایحتاج عمومی با 

19 متهم خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا جعفری اصل در خصوص این پرونده بیان 
کرد: در پی دریافت گزارش اداره اطلاعات شهرستان ماهشهر و شکایات رسیده از 
شرکت پشتیبانی امور دام و خدمات بازرگانی دولتی، شرکت حمل و نقل هاگ بار 
و شــرکت آوا تجارت مبنی بر قاچاق سازمان یافته مایحتاج عمومی و نهاده های 
دامی با ارز دولتی و ســایر اتهامات از جمله جعل اسناد، استفاده از سندمجعول، 
نقض قوانین گمرکی، قاچاق ســازمان یافته کالاهای اساسی و نهاده های دامی، 
اختلاس، ارتشاء، اخلال در عرضه و توزیع ارزاق عمومی، نقض قوانین حمل ونقل، 

پولشویی پرونده قضایی در این دادسرا تشکیل و تحقیقات مقدماتی آغاز شد.
وی افزود: در همین راســتا 19 نفر متهم شناسایی و دستگیر شدند که پس از 
بازجویی و تحقیقات صورت گرفته و بر اســاس شواهد و ادله موجود در پرونده، 

کیفرخواست متهمان صادر شد.
جعفری اصل گفت: نظارت بر احقاق حقوق عامه یکی از تکالیف دستگاه قضایی 
در ســند تحول قضایی است و مقابله با فساد در این خصوص به صورت قاطع و 

مجدانه در دستور کار دادگستری استان قرار دارد .
دادستان عمومی و انقلاب بندر امام خمینی )ره( اظهار کرد: در همین خصوص 
دادسرای این شهرستان بر فعالیت گمرک و بندر امام خمینی )ره( نظارت مستمر 

داشته و با متخلفان برخورد قانونی می کند.
به گزارش تریبون امروز، رییس کل دادگســتری خوزستان پیش از این اعلام 

کرده بود که 1۲ پرونده کلان فساد اقتصادی در استان تشکیل شده است.
مدیر کل بازرسی خوزستان نیز جایگاه استان را در وقوع فساد اداری رتبه 1۶ 

کشور عنوان کرد.

رییس اداره اوقاف و امور خیریه قشم: 

 ۱2 مسجد و حسینیه در جزیره قشم

 در حال ساخت است
رییس اداره اوقاف و امور خیریه قشــم از ســاخت 1۲ مســجد و حسینیه در 
مناطق شهری و روستایی این جزیره خبر داد و گفت: ساخت این تعداد عبادتگاه 
مسلمانان از محل مشارکت های مردمی و اعتبارات این اداره در حال انجام است.

به گزارش تریبون امروز، حجت الاســلام روح الله صفری اظهار داشت: در حال 
حاضر این تعداد مســجد و حسینیه در نقاط مختلف جزیره قشم سرزمین آب و 
آفتاب در حال ساخت است که میزان پیشرفت فیزیکی آنها 5۰ درصد به بالاست.

وی ادامه داد: از این تعداد چهار مســجد حضرت فاطمه زهرا )س(، حســینیه 
حضــرت علی اصغر )ع(، انصار المهدی )عج( و مســجد و مصلی بزرگ امام علی 
)ع( در شهر قشم از سوی شیعیان، خیرین و واقفان نیک اندیش در حال ساخت 

است.
رییس اداره اوقاف و امور خیریه قشم توضیح داد: همچنین هشت مسجد دیگر 
در حال ســاخت از ســوی خیرین جامعه محلی و برادران اهل سنت به نام های 
عثمــان بن عفان، خالدین ولید، مســجد و مصلی امام علی )ع(، جامع جدید در 
شــهرهای قشم، سوزا و لافت و روســتاهای توریان، دفاری، گامبرون، خالدین و 

شیب دراز است.
صفــری با بیان اینکه مســاجد این جزیره از دیرباز تاکنــون کانون های مهم 
تحولات اجتماعی و فرهنگی نگین خلیج فارس بوده اند و تصمیم ســازی های 
مهمی در حوزه های مختلف در آن انجام می شــده اســت، گفت: بر این باوریم 
که در زمان حاضر نیز باید نقش مســاجد را در جامعه پر رنگ تر کنیم از این رو 
احداث مســاجد و هدایت جزیره نشینان به ویژه جوانان به سمت این مکان های 

مقدس از رسالت های اداره اوقاف و امور خیریه قشم است.

معاون محیط زیســت انســانی مدیــرکل حفاظت محیط زیســت 
خوزســتان مهمترین منبع آلاینده رودخانه های استان را فاضلاب های 
صنعتی و شــهری اعلام کرد و گفت: خســارت شــرکت ها و صنایع به 
رودخانه های خوزســتان از ماه آینده محاســبه و این شرکت ها جریمه 

سنگین می شوند.
به گزارش تریبون امروز، فرهاد قلی نژاد با تاکید بر اینکه همه صنایع 
خوزســتان مکلف به تاسیس تصفیه خانه برای پســاب خود هستند، 
افزود: مهلت احداث تصفیه خانه و رعایت الزام های محیط زیستی برای 
تمام صنایع آلاینده دز و کرخه در حال تعیین اســت.وی ادامه داد: در 
صورتی که این صنایع به تعهدات زیســت محیطی خود عمل نکنند و 
خسارت به رودخانه به عنوان موجودی زنده را ادامه دهند خسارت آنها 
به رودخانه محاســبه و جریمه می شــوند.معاون محیط زیست انسانی 
اداره کل حفاظت محیط زیســت خوزستان با تاکید بر اینکه عزم همه 
مسوولان استان جلوگیری از ورود فاضلاب به رودخانه های استان است، 
بیان کرد: تاکنون چندین فقره شــکایت کیفــری علیه صنایع آلاینده 

خوزستان توسط اداره کل محیط زیست خوزستان انجام شده است.
جریمــه ۵۵۰ میلیارد ریالی یک شــرکت آلاینــده دز در 

شهرستان شوش
قلی نژاد تاکید کرد: جلوگیری از ورود فاضلاب به رودخانه های استان 
از جمله رودخانه های دز و کارون به عنوان شــریان حیاتی این استان 
به طور جدی در دســتور کار است.وی با اشاره به تعیین خسارت برای 
یکی از شــرکت های بزرگ آلاینده دز که در شهرستان شوش مستقر 
و سال ها ســهم عمده ای در آلایندگی این رودخانه داشته است، گفت: 
برای این شرکت 55۰ میلیارد ریال جریمه به دلیل خسارت به رودخانه 
دز صادر و ابلاغ شده است و اگر این جریمه را پرداخت نکند و یا نسبت 
به اجرای الزام های محیط زیستی بی توجهی کند، این جریمه به صورت 

تصاعدی افزایش می یابد.

متولی فاضلاب شهری شرکت آبفا و وزارت نیرو است
معــاون محیط زیســت انســانی اداره کل حفاظت محیط زیســت 
خوزســتان با انتقاد از پاس کاری آبفا و شهرداری ها نسبت به فاضلاب 
موجود در کانال دفع آب های ســطحی اظهارکرد: براســاس ماده یک 
تشــکیل شــرکت آب و فاضلاب، متولی فاضلاب شهری شرکت آبفا و 
وزارت نیرو اســت اما به دلیل اینکه در خیلی از شــهرها شبکه جمع 

آوری فاضلاب کامل نشده شاهد اختلاط کانال آب سطحی با فاضلاب 
هستیم به همین دلیل همکاری مشترک آبفا و شهرداری در این زمینه 
ضروری است.وی با اشاره به جایگاه مهم رودخانه دز در تامین پایداری 
کمی و کیفی رودخانه کارون ادامه داد: حفاظت از رودخانه دز به عنوان 
یکی از منابع اصلی تامین کننده آب آشامیدنی مردم خوزستان نیازمند 

همکاری تمام دستگاه های اجرایی متولی است.





معاون حفاظت محیط زیست خوزستان:

فاضلاب مهمترین منبع آلوده کننده رودخانه های خوزستان است

اخبار کوتاه

تفاهم نامه احداث مدرسه 
روستای لشتغان بندرخمیر

 امضا شد

تفاهم نامــه احداث مدرســه ۶ کلاســه روســتای 
لشــتغان بندرخمیــر روز دوشــنبه بــا اســتاندار 
هرمزگان، نوســازی مدارس استان و خیرمدرسه 

ساز امضا شد.
بــه گزارش تریبــون امروز، مدیرکل نوســازی، 
توســعه و تجهیــز مــدارس هرمــزگان در این آیین 
گفت: این فضای آموزشی جایگزین دبستان تخریبی 
مهدیه در لشــتغان بندرخمیر می شود که در قالب ۶ 
کلاس درس بــا زیربنایــی افزون بر ۴۰۰ مترمربع 

ساخته می شود.
مهدی باوقار زعیمی افزود: این فضای آموزشــی 
با اعتبار ۸۰ میلیارد ریال توســط خیر مدرســه ساز 

»حاج محمد زارعی« احداث می شود.
وی بااشــاره بــه لــزوم پیگیــری رفع مشــکلات 
فضاهــای آموزشــی اســتان بیــان کــرد: اســتاندار 
هرمــزگان طــی بازدیــدی از دبســتان مهدیــه در 
روستای لشتغان شهرستان بندرخمیر از نزدیک در 
جریان مسائل و مشــکلات این مدرسه قرار گرفت 
و دستور رفع مشکلات در سریع ترین زمان ممکن 

داده شد.
در قالــب تفاهم نامه ای که یکم آذرماه امســال نیز 
بــا حضور مهدی باوقار زعیمی مدیرکل نوســازی 
مدارس هرمزگان، مســعود دریس خیرنیک اندیش 
مدرســه ســاز و علــی مــرادی دیگه ســرا معاون 
مشارکت های مردمی نوسازی مدارس استان امضا 
شــد، پنج مدرســه در قالب ۴۳ کلاس درس شــامل 
مدرســه ۶ کلاســه حضــرت صاحب زمــان )عج( 
در شهرســتان میناب، مدرســه ۱۵ کلاسه حضرت 
مهدی )عج( بندرعباس، مدرســه ۶ کلاسه حضرت 
نرگس )س( در ســولقان شهرســتان میناب، مدرسه 
۱۰ کلاســه حضــرت ام البنین )س( در شهرســتان 
رودان و مدرســه ۶ کلاسه شهید سلیمانی کندال در 

بندرخمیر تکمیل می شود.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز خوزستان :

تعداد دانش آموزان بازمانده از تحصیل 
خوزستان 27 درصد کاهش یافت

دادســتان عمومی و انقلاب مرکز خوزســتان گفت: بازماندگی 
از تحصیل دانش آموزان در خوزســتان با انجــام برنامه ریزی های 

کاربردی طی سال جاری ۲7 درصد کاهش یافته است.
به گزارش تریبــون امروز، صادق جعفری چگنی روز دوشــنبه 
در نشســت بررسی آسیب های اجتماعی اســتان بیان کرد: یکی 
از مقوله های مهم در جلوگیری از بروز آســیب های اجتماعی توجه 
به دانش آموزان به عنوان آینده ســازان این سرزمین و جلوگیری از 

ترک تحصیل آن ها است.
وی با بیان اینکه ترک تحصیل دانش آموز از مدرسه مسیری برای 
بروز آســیب های اجتماعی را فراهم می کند افزود: به همین منظور 
با برنامه ریزی هــای کاربردی، آمار دانش آموزان بازمانده از تحصیل 

استان، روند کاهشی داشته است.
پیش از این مدیرکل آموزش و پرورش خوزســتان اعلام کرد در 
ســال تحصیل گذشــته ۲ هزار دانش آموز بازمانده از تحصیل در 

استان به کلاس درس برگشتند.
جعفری چگنی افزود: از دانشــگاه های استان درخواست می شود 
که پایان نامه های دانشــگاهی را به ســمت مباحــث اجتماعی و 
آسیب های اجتماعی هدایت کنند تا از پژوهش ها و تحقیقات انجام 

شده در این بخش استفاده شود.
انتقال 1۲1 کودک کار خوزستان به مراکز حمایتی

دادســتان عمومی و انقلاب مرکز خوزســتان همچنین در ادامه 
با اشــاره به جمع آوری کودکان کار در استان افزود: در شش ماهه 
اول امسال، 1۲1 کودک کار در معابر استان جمع آوری و به مراکز 

حمایتی منتقل شدند.
وی ادامه داد: از این تعــداد، ۲9 کودک پس از دریافت خدمات 

ترخیص و باقی در این مرکز نگهداری می شوند.
دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز خوزســتان با بیــان اینکه 
آســیب های اجتماعی حاصل تغییرات اجتماعی، اقتصادی و عدم 
توســعه در این ۲ بخش است افزود: شرکت های صنعتی در استان 

با انجام مسئولیت های اجتماعی خود در کاهش آسیب های نقش 
تاثیرگذاری دارند.

وی همچنیــن از راه انــدازی مرکز شناســایی و پیشــگیری از 
آسیب های اجتماعی "شــوق زندگی" به زودی در اهواز خبر داد 
و گفــت: راه اندازی این مرکز دخالتــی در انجام وظایف و عملکرد 
هیچ ســازمانی ندارد و هدف از ایجاد این مراکز افزایش هم افزایی 

وهمراهی برای کاهش آسیب های اجتماعی در استان است.
جعفــری چگنی گفت: با وجــود قوانین، امکانــات و تجهیزات، 
مطالبات مردم در حوزه مبارزه با آسیب های اجتماعی محقق نشده 
و همه ادارات و سازمان ها در قالب حاکمیت وظایفی به عهده دارند 

که باید در ساماندهی مسائل اجتماعی به آن ها عمل کنند.
دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز اســتان خوزســتان گفت: 
محدودیتی در راه اندازی مراکز شوق زندگی ) مراکز کاهش آسیب 
های اجتماعی( در اســتان وجود ندارد و با راه اندازی مراکز مشابه 
در ســایر شهرســتان ها از جمله آبادان، ماهشهر و دزفول ارائه این 

خدمات از اهواز تمرکززدایی می شود.
جعفــری چگنی با اشــاره به انواع آســیب های اجتماعی، اظهار 
کرد: کودک آزاری، فرار از منزل، خشــونت علیــه زنان، اعتیاد به 
مواد مخدر و مشروبات الکلی، اختلافات خانوادگی، سالمند آزاری، 
زنان و کودکان نیازمند حمایت و خودکشــی از جمله این آسیب ها 
هستند که نیازمند تحرک وفعال شدن حمایت دستگاه های متولی 

است.
در ادامه این نشســت معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
دادگستری خوزستان گفت: پیشگیری از وقوع آسیب های اجتماعی 
حوزه زنان و کودکان از برنامه های اولویتی قوه قضائیه است که در 

برنامه های ابلاغی به استان ها نیز به این موضوع تاکید شده است.
علیرضــا باوی افزود: در قانون حمایت از زنان و کودکان، وظایف 
هر دستگاه به تفکیک مشخص شده و برخی قوانین نیز با تغییرات 

شرایط اجتماعی، نیاز به بازنگری دارند.
بر اســاس این گزارش، اســتقرار اورژانس اجتماعی در پارک ها 
و بوســتان ها، توجه به کودکان کار و مقابله بــا پدیده زباله گردی 
کودکان و رســیدگی به موضــوع فرار کــودکان از منزل به دلیل 
اختلافــات خانوادگی از دیگر مســائل نیازمند توجه در حوزه زنان 

و کودکان است.

مدیرعامل شرکت آب و 

فاضلاب هرمزگان :

آبفای هرمزگان برق ۱۵ 

طرح آبرسانی را تامین کرد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان از تامین 
برق 15 طرح آبرســانی در اســتان خبر داد و گفت: 
از ابتــدای ســالجاری تاکنــون 1۶ کیلومتر شــبکه 
برق رســانی با هدف تامین برق تاسیسات جدید آبفا 

اجرا شده است.
به گــزارش تریبون امروز، عبدالحمیــد حمزه پور در 

جریــان بازدید از اجرای طرح های آبرســانی اســتان 
افزود: این شــبکه ها بــا هدف تامین بــرق 15 باب از 
تاسیســات شهرســتان های حاجی آباد، رودان، میناب، 

بشاگرد، بندرعباس و بستک احداث شده است.
وی اعتبار هزینه شــده برای برق رسانی به تاسیسات 
آبفــا هرمــزگان را ۲۲۰ میلیارد ریال عنــوان کرد و 
یادآورشــد: شــرکت آب و فاضــلاب هرمــزگان برای 
تاسیسات ایجاد شــده، از محل اعتبارات خود اقدام به 

اجرای شبکه برق رسانی می کند.
به گفتــه مدیرعامل آبفا هرمزگان، شــبکه های برق 
پــس از احداث، برای بهره بــرداری و نگهداری تحویل 

شرکت توزیع برق می شود.
حمزه پــور با مهــم ارزیابی کردن احداث شــبکه 
بــرق گفت: بهــره بــرداری از طرح های آبرســانی 

بســتگی به تامین برق مورد نیاز اســت، از این رو 
آبرسانی  برای طرح های جدید  اعتبارات جداگانه ای 

می شود. پیش بینی 
وی همچنیــن از اجرای پنج طرح برق رســانی دیگر 
در شهرســتان های جاسک، رودان، بشاگرد، بندرعباس 
و بســتک به طول 11 کیلومتر خبرد داد که با اعتباری 
افزون بر15۰ میلیارد ریال در دست اجرا بوده و بزودی 

مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
در حــال حاضــر ســالانه ۲5۰ میلیــون مترمکعب 
از منابــع مختلف بــرای تامین آب آشــامیدنی مردم 
هرمزگان تولید، انتقال و توزیع می شــود؛ از این میزان 
۴۰ درصــد از طریق چاه ها، ۳5 درصــد از طریق آب 
شــیرین کن ها و ۲5 درصد نیز از محل منابع ســدها و 

بخشی از چشمه ها است
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در حال حاضر9۶پروژه زیرساختی شهرک های صنعتی 
فــارس با اعتبار افزون بر پنج هزار میلیارد ریال و با هدف 

توسعه کیفی این شهرک ها در دست اجرا است.
به گــزارش تریبون امروز، رونق گرفتن شــهرک های 
صنعتی در گرو احیای هر چه بیشتر واحدهای صنعتی 
و ایجــاد زیرســاخت های لازم اعم از برق، بهســازی و 
آســفالت معابر و تأمین آب و گاز در شهرک ها و نواحی 

صنعتی است.
 در استان فارس هم از ابتدای تشکیل این دولت تلاش 
بســیاری برای حل مشــکلات زیرســاختی شهرک های 
صنعتی شکل گرفته به گونه ای که  استاندار فارس همواره 
تأکید بســیاری بر ضــرورت رونق شــهرک های صنعتی 
و اســتقرار هر چه ســریعتر واحدهای صنعتــی در این 
شهرک ها و حل مشکلات مربوط به واگذاری زمین در این 

شهرک داشته است.
اخیراً هم مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس 
از شــتاب در اجرای طرح های زیرساختی در شهرک ها و 
نواحی صنعتی استان خبر داده و گفته است که هم اکنون 
9۶پروژه زیرســاختی با اعتبار افزون بر پنج هزار میلیارد 

ریال در شهرک های صنعتی استان در دست اجرا است.
سید مصطفی هاشمی ادامه داد: با توجه به حجم بالای 
پروژه های عمرانی در شــهرک ها و نواحی صنعتی استان 
نظــارت و کنتــرل پروژه ها بعنوان یک اصــل در اجرای 

پروژه های زیرساختی مورد توجه و تأکید است.
وی در خصوص مهمترین طرح های زیرساختی در مرحله 
اجرا گفــت: در حال حاضر ۳7پروژه بــا اعتبار یک هزار 
میلیارد ریال در بخش برق و مخابرات، ۲۲پروژه با اعتبار 
۲هزار میلیارد ریال در بخش زیرسازی و آسفالت،۲۲پروژه 
با اعتبــار یک هزار و 5۰۰میلیارد ریــال در بخش آب و 
فاضلاب و پنج پروژه با اعتبار 1۰۰میلیارد ریال در بخش 
گاز در مرحله اجرا قرار دارند که متوسط پیشرفت فیزیکی 

طرح های زیرساختی در حال اجرا 57درصد است.
مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس همچنین 
افزود: از ابتدای امســال تاکنون نیز 51 پروژه زیرساختی 
در شــهرک های صنعتی اســتان به بهره برداری رسیده و 

برای اجرای این طرح ها افزون بر 9۰۰میلیارد ریال هزینه 
شده است.

بــه گفته او، حــدود 1۰۰ پروژه زیرســاختی نیز در 
مراحــل مختلف بررســی، برآورد، برگــزاری مناقصه و 
انتخاب پیمانکار قراردارد و توجه به شهرک ها و نواحی 
صنعتــی مناطق محروم با هدف تکمیل زیرســاخت ها 
و آماده ســازی این شــهرک های صنعتی برای استقرار 
واحدهای تولیدی و صنعتی از اولویت های این شــرکت 

در اجرای طرح ها هستند.
هاشــمی اضافه کرد: در بخش زیرساختی این شرکت با 
ایجاد ۶۳شــهرک و ناحیه صنعتی در سراسر استان،نقش 
مهمی دربسترسازی به منظور استقرار واحدهای تولیدی 

و صنعتی ایفا کرده است.
مدیــر عامل شــرکت شــهرک های صنعتــی فارس 
خواستار رصد و پایش روزانه واحدهای صنعتی مستقر 
در شهرک های صنعتی توسط مدیران شهرک ها شد و 
گفت: مدیران شــهرک ها باید موارد و مشکلات واحدها 
را بصــورت روزانــه احصا و تلاش مضاعفــی برای رفع 

مشکلات داشته باشند.
هاشــمی درباره اجرای طــرح به روزرســانی اطلاعات 
واحدهای صنعتی و تولیدی و طرح های ســرمایه گذاری 
در شــهرک های صنعتی فارس هم گفت: نتایج این طرح 
کــه در مرحله پایانــی قراردارد، مبنــای تصمیم گیری و 
برنامه ریزی در حوزه های خدمات حمایتی و زیرســاختی 

خواهدبود.
اســتقرار صنایع در شهرک های صنعتی افزون بر تأمین 
امکانات زیربنایی به شــکل مناســب، کامل، توجیه پذیر 
و اقتصــادی این زمینه را فراهــم می کند تا ضمن حفظ 
مســائل زیســت  محیطی با تجمیع واحدهای صنعتی در 
کنار یکدیگر، شــرایط ایجاد همکاری های جدید میسر و 

هم افزایی واحدهای صنعتی بیشتر شود.
لــذا ایجاد شــهرک های صنعتی می توانــد در تثبیت و 
نگه داشــت جمعیت در نواحی مختلف، تأمین اشــتغال و 
افزایش درآمد مؤثر باشد و نیاز است توسعه زیرساخت ها 
در این شــهرک ها بیش از پیش مــورد توجه متولیان امر 

قرار بگیرد.

7 اقتصاد

رئیس اداره اکرام کمیته امداد امام خمینی )ره( فارس :

اهتمام احداث ۱2۸ مسکن برای نیازمندان 
رئیــس اداره اکرام کمیته امداد امام خمینــی )ره( فارس از احداث 1۲8 
مســکن مددجویی با مشارکت یک خیر در اســتان به ارزش 1۲8 میلیارد 

تومان خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، افسانه اقبال با اعلام این خبر بیان کرد: یک خیر  
از اســتان فارس تاکنون ۲1۰ فرزند معنوی در شهرســتان داراب را تحت 
پوشش قرار داده و از ابتدای امسال تاکنون نیز بیش از 9۰۰ میلیون تومان 

به حساب این افراد واریز کرده است.
وی اضافه کرد: این خیر شهرســتان داراب تاکنون 1۰۰ سری جهیزیه به 
مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( شهرستان داراب نیز اهدا کرده که 

این جهیزیه ها بالغ بر یک میلیارد تومان ارزش گذاری شده است.
رئیس اداره اکرام کمیته امداد امام خمینی)ره( فارس تصریح کرد: با توجه 
به خدماتی که این خیر اســتان فارس به مددجویان ارائه کرده، اســتاندار 
فارس در ویژه برنامه ای از این شــخص تقدیر کرده اســت و از وی خواست 
تا با سرمایه گذاری در اســتان، امکان اشتغال آفرینی هم استانی های خود را 

فراهم کند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر :

احداث ۴۰۰ نیروگاه پنج کیلوواتی حمایتی 
برای مددجویان 

مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق اســتان بوشــهر گفــت: از محل 
تفاهم نامــه ای پنج جانبــه، ۴۰۰ نیــروگاه پنج کیلوواتــی حمایتی برای 

مددجویان این استان احداث می شود.
به گــزارش تریبون امروز، غلامرضا حشــمتی اظهار کــرد: این طرح با 
همکاری وزارت نیرو، کمیته امداد امام خمینی )ره(، ســازمان بهزیســتی، 
بســیج سازندگی و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور اجرایی 

می شود.
وی بیــان کرد: هدف از احداث ۴۰۰ نیــروگاه 5 کیلوواتی حمایتی برای 
مددجویان اســتان بوشــهر ایجاد اشتغال، کمک به معیشــت، رفع فقر و 
توانمندســازی اقتصادی گروه ها و اقشــار کم برخوردار ساکن در مناطق 
روستایی و حاشــیه شــهرها با اولویت مددجویان تحت حمایت نهادهای 
حمایتی و ســایر افراد کم برخوردار اســت.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان بوشــهر تصریح کرد: افزایش تولید برق از منابع تجدیدپذیر و 
پــاک از دیگر اهداف ۴۰۰ نیروگاه 5 کیلوواتــی حمایتی برای مددجویان 
اســتان بوشــهر است.حشــتمی عنوان کرد: هر یک کیلووات ساعت برق 
تولیدی این نیروگاه با نرخ ۳۰ هزار ریال خریداری و همچنین تســهیلات 
قرض الحسنه بلندمت برای مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( استان 
بوشهر پرداخت خواهد شد.وی اضافه کرد: امید است با اجرا موفق این پروژه 
علاوه بر توانمندسازی مددجویان شاهد افزایش ظرفیت تولید برق استان از 

نیروگاه های خورشیدی باشیم.

دبیر قرارگاه مبارزه با مفاسد اقتصادی هرمزگان؛

تدوین اساسنامه سازمان غذا و دارو در 
راستای گسترش عدالت اقتصادی است

دبیر قرارگاه مبارزه با مفاســد اقتصادی هرمزگان گفت: توفیق این قرارگاه 
در الزام وزارت بهداشت به تهیه اساسنامه سازمان غذا و دارو اهمیت ویژه ای 
داشته و در راستای توسعه عدالت اقتصادی در جامعه است ضمن اینکه این 

امر امکان نظارت بر سازمان غذا و دارو را افزایش می دهد.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا وجدان حقیقی اظهار داشــت: قرارگاه 
مبارزه با مفاســد اقتصادی در راســتای حذف رویه های فسادزا و حمایت از 

فعالیت های مقابله ای با فساد فعالیت های گسترده ای دارد.
وی افــزود: در یکی از آخرین پیگیری های قرارگاه ملی مبارزه با مفاســد 
اقتصادی، وزارت بهداشــت مکلف شد اساسنامه سازمان غذا و دارو را تدوین 
کند.دبیر قرارگاه مبارزه با مفاسد اقتصادی هرمزگان بیان کرد: سازمان غذا و 
دارو با وجود گذشت بیش از ده سال از تأسیس، فاقد اساسنامه بود و همین 
امر مشــکلات مختلفی را در زمینه های حقوقی، اجرایی و نظارتی به دنبال 
داشــت.به گفته وجدان حقیقی، مطابق با بند الحاقی ۶ ماده 71 لایحه برنامه 
هفتم توســعه؛ دولت مکلف به تهیه اساسنامه سازمان غذا و دارو با پیشنهاد 
وزارت بهداشت شــد.دبیر قرارگاه مبارزه با مفاسد اقتصادی هرمزگان اضافه 
کرد: این بند یکی از پیشنهادات اصلی قرارگاه ملی مبارزه با مفاسد اقتصادی 

بود که در حوزه سلامت لایحه برنامه هفتم توسعه مطرح شده است.
وی تصریح  کرد: مسوولان و کارشناسان قرارگاه ضرورت و اهمیت تصویب 
اساســنامه سازمان غذا و دارو را از طریق ارســال نامه های کارشناسی و نیز 
مذاکره مستقیم با نمایندگان مجلس شورای اسلامی پیگیری کردند تا نهایتا 

نمایندگان این موضوع را در برنامه هفتم توسعه جای دادند.
وجدان حقیقی، خاطرنشــان  کرد: حذف زمینه های فسادزا نیاز به کارهای 
پژوهشــی، کارشناســی، اشــراف و پیگیری دارد و قرارگاه با توجه به اینکه 
توانســته تیمی از دغدغه مندان و متخصصــان حوزه های مختلف را دور هم 

جمع کند این امکان را ایجاد کرده است .

در شیراز برگزار می شود؛

نمایشگاه فناوری،ارتباطات و ملزومات رمزارز 
و ارزهای دیجیتال در شیراز

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس با اشاره به برگزاری 
نوزدهمین نمایشــگاه فناوری اطلاعات و ارتباطات ، مخابرات ، کامپیوتر 
، تجارت الکترونیک، موبایل و ششــمین نمایشگاه شهر هوشمند، گفت: 
برای اولین بار نمایشــگاه تخصصی با موضــوع ملزومات رمزارزو ارزهای 
دیجیتال در شیراز برپا می شود که این دوره از نمایشگاه آیتکس 1۴۰۲ 

نامگذاری شده است.
به گزارش تریبون امروز، محســن نهاوندی در این باره در نشســت خبری 
افزود: این نمایشگاه در 1۰ هزار مترمربع فضای نمایشگاهی برگزار می شود 
که نســبت به نمایشگاه های سال های گذشــته از لحاظ کیفی و کمی رشد 

چشمگیری داشته است .
نهاوندی افزود: در نمایشگاه آیتکس 1۴۰۲ گستره وسیعی از شرکت های 
فعال در زمینه فناوری اطلاعــات و ارتباطات به ارائه جدیدترین محصولات 

خود در حوزه های یاد شده می پردازند.
وی اضافه کرد: با توجه به همزمانی ســه نمایشــگاه تخصصی در این دوره 

شاهد تنوع بسیار خوب از محصولات حوزه فناوری خواهیم بود.
مدیر عامل شــرکت نمایشــگاه های بین المللی فارس بــا بیان اینکه این 
نمایشگاه از ۲1 تا ۲۴ آذرماه در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی فارس 

بر پا خواهد شد اعلام کرد ساعت بازدید از نمایشگاه 1۶ لغایت ۲1 است.



از ابتدای امسال تاکنون؛

بهره برداری از ۵۱ پروژه زیرساختی در شهرک های صنعتی استان فارس

رئیس اتاق بازرگانی فارس 

مطرح کرد؛

امنیت غذایی، یکی از 

اجزای اصلی امنیت ملی 

هر کشور است 

عمق بحران خاک در کشور و استان کمتر از آب نیست
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی فارس گفت: بر 
خلاف آب که کمبود و نبود آن برای همگان ملموس اســت اما در 
موضوع خاک اثر فرســایش به ســرعت قابل درک و لمس نیست 
و همین موضوع موجب می شــود که در گذر زمان متوجه عمق 

فاجعه از بین رفتن خاک نشوند.
به گــزارش تریبون امروز، محمدصــادق حمیدیان در همایش 
بزرگداشت روز جهانی آب که در اتاق بازرگانی فارس برگزار شد، 
بیان کرد: خاک ثروتی میان نســلی است که ما امانتدار این ثروت 
گرانبها هستیم. خاک در کشور ما به عنوان یکی از ارزشمند ترین 
کالاهاســت که فاقد قیمت عددی بوده و لذا از دســت دادن آن 
مورد توجه نیست.وی افزود: خاک به عنوان منبع طبیعی، سرمایه 
ملی و بستر حیات، نقش اساسی در استقرار و رشد جوامع بشری 
دارد و درواقع بخشــی از زنجیره غذایی انسان و سایر حیوانات از 
خاک است. با درک عمیق قدر و منزلت منابع خاک کشور و لزوم 
حفظ و حراست از این سرمایه خدادادی جهت بهره برداری پایدار 
و حفظ امانت برای نســل های آینده، توسعه پایدار هیچ کشوری 

بدون توجه بـه منـابع خـاک، دست یافتنی نخواهد بود. 
حمیدیان اظهارداشت: طبق گزارش فائو ۳۳ درصد از خاک های 
جهان به دلیل فرسایش، شورشدن، آلودگی های شیمیایی خاک 
و تخریب شده است و از آنجایی که خاک خالی اثرات رویدادهای 
آب و هوایی را تشــدید می کند معیشت مردم به طور فزاینده ای 
تحت تأثیر قرار می گیرد و افراد بیشــتری ممکن اســت مجبور 

شوند به جاهای دیگر نقل مکان کنند.

رئیــس اتاق بازرگانی فارس اضافه کــرد: امنیت غذایی، یکی از 
اجزای اصلی امنیت ملی هر کشور است. سازمان غذا و کشاورزی 
ملل متحد )199۶(، امنیت غذایی را به شــرح زیر تعریف می کند: 
دسترســی فیزیکی و اقتصادی تمام مردم در همه اوقات به غذای 
کافی، ســالم و مغذی برای داشتن یک زندگی ســالم و فعال. با 
توجه به ترجیحات غذایی، در حال حاضر بیش از 95 درصد غذای 
موردنیاز بشــر از خاک تولید می شود و این موضوع، امنیت غذایی 

جوامع مختلف را به سرنوشت خاک ها پیوند داده است. 
وی ادامه داد: خدشــه دار شــدن این امنیت می تواند مشکلات 
فراوان اجتماعی و چالش های امنیت ملی را به دنبال داشته باشد. 
تخریب زمین ها در حال حاضر اصلی ترین تهدید امنیت غذایی در 
جهان و درحال تبدیل شدن به یک محدودیت جهانی برای توسعه 
اقتصادی اســت و به آن سومین چالش قرن ۲1 )بعد از دو چالش 
تغییر اقلیم جهانی و کمبود آب شــیرین( اطلاق می شود. بعضی 
از پیش بینی ها نشــان می دهند که منابع خاک، به دلیل تخریب ها 
و ســوءمدیریت ها در آینده نه چندان دور )کمتر از یک قرن( توان 

تأمین نیاز غذایی بشر را ازدست خواهند داد.

حمیدیــان عنوان داشــت: فرســایش خاک حاصــل مدیریت 
نامناســب منابع آب و بهره وری خاک و تغییر اقلیم و خشکسالی 
اســت و در دنیای مدرن هر تن خاک ۲8 دلار ارزش  دارد بر این 
اســاس هدررفت خاک در ایران حداقــل 5۶ میلیارد دلار ارزش 
دارد، ارزشــی که نه تنها در حسابهای ملی ، بلکه در بودجه های 
کشــوری هم دیده نمی شــود عددی که حتی از ارزش صادراتی 

نفت کشور هم بزرگتر است. 
وی با بیان اینکه عمق فاجعه از بین رفتن منابع خاکی بیشتر از 
منابع آبی و بحران آب است افزود: بر اساس اصول علمی رابطه آب 
و خاک اســت و کاهش هر یک از این مقوله ها تهدیدهای جدی 
را به دنبال دارد لذا در موضوع بحران خاک و آب در کشــور باید 
نگاه عمیق تری حاکم شــود.حمیدیان با تاکید بر اینکه آنچه در 
بحث خاک باید مورد توجه قرار گیرد کاهش شدید کیفیت منابع 
خاکی در کشور است که این مهم در زمان فعلی که با خشکسالی 
همراه است بیش از پیش نمود پیدا کرده است اظهارداشت: امروز 
شــاهد بحث فروچاله ها و فرونشست زمین هستیم که ترکیبی از 

فرسایش و بحران اب است.

معاون هماهنگی امور زائرین و 

گردشگری استانداری فارس

 اعلام کرد :

موافقت مشروط 

استانداری فارس 

با تاسیس ۹ 

فضای گردشگری

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری استانداری فارس با 
اعلام موافقت اســتانداری برای تاسیس 9 فضای گردشگری با دو 
هزار و ۳۴7 میلیارد تومان ســرمایه گذاری گفت: واگذاری اراضی 
ملی به طرح های گردشــگری در چارچوب هــای قانونی صورت 
خواهد گرفت و ســرمایه گذاری های موثر و اشــتغالزا توسط این 

معاونت حمایت خواهند شد.
به گزارش تریبون امروز، محمد فرخ زاده در هفتمین جلســه 
کارگــروه اهلیت ســنجی معاونــت هماهنگی امــور زائرین و 
گردشگری اســتانداری، با تاکید بر تسهیل امور سرمایه گذاری 
توســط این معاونت افزود: 9 تقاضا در این جلسه برای مجتمع 
گردشــگری عمومی، سفره خانه ســنتی، ارودگاه گردشگری و 
مرکز طبیعت گردی عشــایری در شهرســتان های اقلید، مهر، 
لامرد، فسا، سپیدان و شــیراز با پیش بینی اشتغال 1۳۴ نفر با 
کل متراژ 1۰5 هزار و ۲71 متر مربع و زیر بنای 1۴ هزار و 8۳8 

متر مربع به کارگروه ارائه شد.

وی افزود: اعضاء کارگروه ضمن بررســی دقیق شــاخص ها، 
مدارک و مســتندات لازم جهت واگذاری زمین به سرمایه گذاران 
با هفت طرح موافقت )موافقت مشــروط( شــد و مقرر شد نسبت 
به دو طرح دیگر بررسی های بیشــتر انجام و مجدداً در کارگروه 

مطرح شوند.
معاون اســتاندار فارس تلاش برای گام های بعدی و تســهیل 
امور اخذ مجوزات قانونی برای ســرمایه گذاری داخلی و خارجی 
در حوزه های مختلف گردشــگری اســتان را ضروری دانســت و 
خاطرنشان کرد: تسهیلگری و برنامه ریزی دقیق در حوزه اقتصاد 
گردشگری و ســرمایه گذاری موجب رشد و توسعه استان خواهد 

شد.
در این جلســه 9 تقاضای واگــذاری اراضی ملی بــرای ایجاد 
فضاهای استاندارد گردشگری مورد بررسی قرار گرفت که مجموع 
حجم ســرمایه گذاری در این طرح ها به بیش از دو هزار و ۳۴7 

میلیارد تومان می رسد.
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قائم مقام شــهردار در آیین عملیات اجرایی پــروژه مجموعه فرهنگی و 
موکب حضرت احمدبن موســی شــاهچراغ)ع( گفت: شهرداری شیراز در 

کوتاه ترین زمان ممکن، این پروژه را به اتمام می رساند.
بــه گزارش تریبون امروز، عملیات اجرایــی پروژه مجموعه فرهنگی و 
موکب حضرت احمدبن موســی شاهچراغ)ع) طی آیینی در مرز شلمچه 

آغاز به کار کرد.
قائم مقام شهردار و فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهدای شهرداری شیراز 
در این آیین اظهار کرد: از دیرباز و به ویژه ســال های اولیه جنگ تحمیلی، 
قرابت و نزدیکی بین شــیرازی ها و خوزستانی  ها تقویت و ارتباط نزدیکی و 

حسنه ای بین این دو شهر برقرار شد.
آرش فرج زاده تصریح کرد: یاد و خاطره دفاع مقدس بین شــیرازی ها و 

مسئولان این کلان شهر همواره وجود داشته است.
وی ادامه داد: با اهتمام شــورای اســلامی شــهر شــیراز، امروز شاهد 
آغــاز عملیات اجرایی موکب احمدبن موســی)ع( هســتیم، مکانی که در 

خدمت رسانی به زوار اربعین طی سال های اخیر برپاشده بود.
فرمانده حوزه مقاومت بســیج ادارات کل شــهدای شــهرداری شــیراز 
خاطرنشــان کــرد: در برنامه ریزی هایی که وزارت کشــور هرســاله انجام 

می دهد، شهرداری شیراز به عنوان معین در مرز شلمچه تعیین کرده است.
 قائم مقام شهردار شیراز اضافه کرد: شهرداری شیراز پس از مصوبه شورای 
اسلامی شهر، با تمام قوا کار را آغاز کرده و یکی از بهترین مشاورین)شرکت 
شــهر راز( و پیمانکاران)شرکت ســد عمران پارس گستر( را به اجرای این 

پروژه اختصاص داده است که نشان از جدیت شهرداری دراین باره دارد. 
فرج زاده قول مســاعد داد: شهرداری شــیراز در کوتاه ترین زمان ممکن، 
این پروژه را به اتمام می رساند و انتظار می رود که مقامات استان خوزستان 
همراهی لازم در اجرای این پروژه را با شهرداری شیراز داشته باشند.وی با 
تصریح بر اینکه شــهرداری شیراز امروز یکی از پرتوان ترین شهرداری ها در 
حوزه عمران در سطح کشور است، گفت: در دهه فجر امسال بیش از ۴55 
پروژه عمرانی بااعتباری بالغ بر 5۰ هزار میلیارد تومان را افتتاح و کلنگ زنی 
خواهیم کرد.قائم مقام شهردار شیراز و فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهدای 
شهرداری شیراز بیان کرد: اگرچه انتقال اعتبارات عمرانی به خارج از شهر 
کار دشورای اســت اما شورا و شهرداری شیراز تلاش کرده اند تا ابن پروژه 

به ثمر برسد.

قائم مقام شهردار شیراز مطرح کرد؛

اتمام موکب حضرت احمدبن موسی شاهچراغ)ع( در کوتاهترین زمان ممکن معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری شیراز
 مطرح کرد؛

انعقاد تفاهم نامه ای با منطقه آزاد اروند

معاون شــهردار شــیراز در آیین آغاز عملیات اجرایی پروژه مجموعه 
فرهنگی و موکب حضرت احمدبن موســی شاهچراغ)ع( در مرز شلمچه 
گفت: ساخت این موکب دائمی بر اساس مصوبه شورای ششم کلان شهر 

شیراز اجرایی می شود.
به گــزارش تریبون امروز، عملیات اجرایی پــروژه مجموعه فرهنگی و 
موکب حضرت احمدبن موســی شاهچراغ)ع( طی آیینی در مرز شلمچه 

آغاز به کار کرد.
معاون محیط زیســت و خدمات شهری شــهرداری شیراز در این آیین با 
تصریــح بر این نکته که ارزش مردم داری قابل قیاس با هیچ چیزی نیســت، 

گفت: مردم داری مهم تر از مسئولیت است.
غلامرضــا غلامی ادامه داد: ســاخت این موکب دائمی بر اســاس مصوبه 

شورای ششم کلان شهر شیراز اجرایی می شود.
وی خاطرنشــان کرد: این موکب با شش سوله در رویکردها و کاربری های 

متفاوت در زمینی به مساحت سه هزار متر مربع ساخته خواهد شد.
معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری شیراز عنوان کرد: 
همچنین این موکب موجــب بهره مندی در برگزاری اردوهای راهیان 

نور می شود.
معاون شــهردار شــیراز با بیان اینکه تفاهم نامه ای با منطقه آزاد اروند 
در این خصوص منعقدشده اســت، تأکید کرد: موارد و ضوابط قانونی در 
اجرای این پروژه رعایت و از سویی دیگر انتظار همراهی مسئولان استان 

خوزستان داریم. 
غلامی خاطرنشــان کرد: تلاش خواهیم کرد تا این موکب یکی از بهترین 
مراکــز ارائه خدمات شــود، چراکه موکب احمد بن موســی)ع( یک موکب 
خاص اســت که در کنار خدمات فرهنگی و مذهبی، خدمات شهری نیز را 

ارائه می دهد.

فرماندار شهرستان لامرد خبر داد:

۱۰۰  روز آلودگی سوغات ناخوشایند 
پتروشیمی ها برای لامرد

شهرســتان لامرد از ابتدای ســال جاری تاکنون بیش از 1۰۰ روز ناسالم را در کارنامه 
خــود ثبت کرده که ذرات معلق کمتر از دو ونیم میکرون به عنوان آلاینده اصلی معرفی 

شده است.
به گزارش تریبون امروز، سامانه پایش کیفی هوای کشور شاخص کیفی هوای شهرستان 
لامرد از توابع اســتان فارس را در چند روز گذشــته در وضعیت ناســالم نشان می دهد، 
شــاخصی که بر اساس این سامانه گویای آلودگی و ناســالم بودن هوا برای همه گروه ها 

است و نیاز به تعطیلی مراکزی همچون مدارس جهت پیشگیری از آسیب به مردم دارد.
فرماندار شهرستان لامرد از بی مهری ها به این شهرستان گفت و اظهار داشت: با توجه 
به همجواری شهرســتان لامرد با منطقه ویژه پارس جنوبی و شهرستان عسلویه و وجود 
پتروشیمی ها و پالایشگاه ها اثرپذیری ناشی از این صنایع، شهرستان لامرد را با مشکل 

آلایندگی مواجه کرده است.
احمد خضری افزود: بر اساس دستگاه آلایندگی سنجی مستقر در اداره محیط زیست 
شهرســتان، از ۲7۰ روز گذشته، بیش از 1۰۰ روز شهرستان حد نصاب متوسط به بالای 

آلایندگی را شاهد هستیم.
وی تصریح کرد: متاســفانه تقسیمات جغرافیایی و سیاسی حاکم بر منطقه، هیچ گونه 
اعتباری مبنی بر حق آلایندگی از ســوی این شرکت ها به شهرستان های تاثیرپذیر که 

امکان مقابله با این آلایندگی را ایجاد می کند تعلق نمی گیرد.
فرماندار لامرد ادامه داد: شهرستان هایی را داریم که با فاصله ۴۰۰ کیلومتری با صنایع 
مســتقر در عســلویه اعتبارات خوبی دریافت می کنند در صورتی که هیچ اثرپذیری و 

آلایندگی از این مناطق ندارند.
رابطه مستقیم آلودگی هوا و افزایش بیماری های حساسیتی

رئیس شبکه بهداشت و درمان لامرد نیز گفت: هرچقدر آلودگی آب و هوا بیشتر باشد 
بیماری حساســیتی شیوع پیدا می کند و همین امر باعث حساسیت در سیستم دفاعی 

بدن شهروندان می شود.
علیرضا دشت پیما با بیان این مطلب که اگر آلایندگی هوا به صورت مکرر اتفاق بیافتد 
بیماری تنفســی در اطفال و بزرگسالان بیشتر می شــود اظهار کرد: هوای ناسالم لامرد 
سلامت افراد و خانواده ها را به مخاطره می اندازد و با توجه  به وضعیت کنونی آلودگی هوا 
توصیه می شود افراد مبتلا و دارای سابقه بیماری های قلبی، کلیوی و ریوی، زنان باردار و 
شیرده، سالمندان و کودکان از تردد در معابر و مرکز شهر و فعالیت طولانی و سنگین در 

خارج از منزل جدا خودداری کنند.

محمودی در تذکر شفاهی:

پروژه دوم انتقال آب شرب به
 شهرستان شهرضا آغاز شود

نماینده مردم شــهرضا و دهاقان در مجلس، گفت: وزیر نیرو دستور اجرایی 
پروژه دوم انتقال آب شــرب به شهرستان شهرضا را به عنوان یک پروژه کوتاه 
مدت و با عنایت به مجوز تخصیص و خرید لوله ها و آماده بودن بســتر مورد 

نیاز را صادر کند.
به گزارش تریبون امروز، ســمیه محمودی در  نشست علنی مجلس شورای 
اســلامی در تذکر شفاهی خود ضمن تسلیت شــهادت حضرف فاطمه )س(، 
گفت: امیدوارم مدعیان حقوق بشــر در دنیا دست از حماقت بر داشته و برای 
نجات مردم مظلوم غزه از ظلم و ستم رژیم کودک کش اسرائیل هم صدا شوند.
نماینده مردم شهرضا و دهاقان در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: ضمن 
قدردانی از وزیر پرتلاش نیرو بــه دلیل آغاز عملیات اجرایی پروژه انتقال آب 
شرب به استان اصفهان و شهرســتان شهرضا که یک پروژه بلند مدت است، 
شایسته است دستور عملیات اجرایی پروژه دوم انتقال آب شرب به شهرستان 
شهرضا را به عنوان یک پروژه کوتاه مدت و با عنایت به مجوز تخصیص و خرید 

لوله ها و آماده بودن بستر مورد نیاز را صادر کند.
وی عنوان کرد: از رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست درخواست دارم به 
مطالبه به حق مردم شهرســتان های شــهرضا و دهاقان در خصوص جانمایی 
نادرست سایت پسماند زباله پاسخ داده و دستور توقف اجرای طرح و جانمایی 

مجدد را صادر کند.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست 

شهرستان شیراز خبر داد:

شناسایی دو اتباع 

بیگانه شکارچی پرندگان 

درسروستان 

دو نفر از اتباع بیگانه که اقدام به زنده گیری پرندگان شــکاری در 
حوزه شهرستان سروستان می کردند، توسط نیروهای یگان حفاظت 

محیط زیست شهرستان شیراز دستگیر شدند.
به گــزارش تریبون امــروز، رئیس اداره حفاظت محیط زیســت 
شهرســتان شــیراز با اعلام این خبر گفت: از متخلفین تعداد، 15 
فرد کبوتر وحشــی که بدن آن ها با تورهای پلاستیکی برای به دام 

انداختن پرندگان شکاری پوشش داده شده بود به دست آمد.
کامران اســلاملو اضافه کرد: همچنین از این افراد تعدادی دوربین 
شــکاری و ادوات زنده گیری پرندگان شکاری، یک دستگاه خودرو 

وانت و یک دستگاه موتورسیکلت کشف و ضبط شد.
اســلاملو اظهار کرد: پس از دریافت گزارش مبنی بر حضور دو نفر 
اتباع بیگانه ضمن شناسایی محل حضور متخلفین سریعاً با دادستان 
شهرستان سروستان هماهنگی لازم انجام شد و متخلفین دستگیر و 

پرونده آن ها به دادگاه ارجاع شد.

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان شیراز نسبت به 
زنده گیری پرندگان در محدوده تحت مدیریت این شهرستان هشدار 
داد و گفت: پرندگان شکاری در رأس یکی از هرم های غذایی چرخه 
طبیعت هستند، بدون دخالت انسان جمعیت برخی از حشرات مضر 
و جونــدگان را تنظیم و از ازدیاد غیرقابــل کنترل آن ها جلوگیری 
می کنند و زنده گیری آن ها باعث آسیب به چرخه طبیعت و انقراض 

نسل آن ها می شود.
اسلاملو بیان کرد: با سرد شدن هوا در نیم کره شمالی زمین، 
پرندگان شــکاری و برخی دیگر از پرندگان آبزی و کنار آبزی 
برای بقای خود از نیمه دوم سال مهاجرت به مناطق گرمسیر 
را آغاز می کنند و بخشــی از سال را در این مناطق به زمستان 

گذرانی می پردازند.

مدیرعامــل شــرکت توزیع نیروی برق اســتان فــارس گفت: 
دانش آموزان می توانند به عنوان"ســفیران روشنایی" برای جامعه 
و خانواده هــا در زمینه ترویج فرهنگ مصرف بهینه انرژی و اصلاح 

الگوی مصرف در خانواده ها نقش آفرینی کنند.
بــه گزارش تریبون امروز، حمیدرضا کریمی فرد اظهار داشــت: 
دانش آموزان بــازوان توانمندی برای کمک بــه مدیریت مصرف 
انرژی هســتند و نهاد آموزش و پرورش بــا توجه به جامعه هدف 
و فراگیــری افراد تحت پوشــش نیــز می تواند تاثیر بســزایی در 
نهادینه کردن الگوهای مدیریت مصرف برق در جامعه داشته باشد.
 وی در خصــوص لزوم فرهنگ ســازی مصــرف بهینه انرژی از 
پایــه ابتدایی به دانش آموزان تاکید کرد و افزود: به دلیل آموزش 
پذیرتر بودن دانش آمــوزان در مقاطع ابتدایی، آنان از همان ابتدا 
بــا فراگرفتن آمــوزش های لازم در موضوع انرژی برق، ســفیران 
مناســبی در خانواده  بوده و با رعایت موارد لازم و نیز یادآوری آن 
بــه والدین، می توانند به اصلاح الگوهای مصرف و کاهش مصارف 

غیر ضروری در ســاعات اوج بار شبکه برق کمک نمایند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس، بر نقش موثر 
دانــش آموزان در خانواده ها در زمینه مدیریت مصرف برق، تاکید 
کرد و گفت: در شــرایط کنونی که کشور با ناترازی تولید به عنوان 
معضل ملی، مواجه اســت هر کــدام از دانش آموزان می توانند به 

مأموران برق تبدیل شوند و نقش قابل ملاحظه ای در ترویج فرهنگ 
صرفه جویی مصرف برق و نهادینه ســازی مصرف بهینه انرژی در 

خانواده های خود ایفا نمایند.
مدیر توزیع نیروی برق شهرســتان گراش نیــز در جمع دانش 
آموزان یکی از مدارس ابتدایی این شهرستان در خصوص فرهنگ 
ســازی مدیریت مصرف برق بیان داشــت: در راســتای گسترش 
فرهنگ مدیریت مصرف و آشــنایی هر چه بیشتر دانش آموزان با 

صنعت برق، این جلسه و بازدید آموزشی برگزار گردید.
قدرت اله فانی، اســتفاده از ظرفیــت اجتماعی مدارس و دانش 
آموزان برای اصلاح الگوی مصرف برق در خانواده ها  را روشی موثر 
و ارزنده در جهت ترویج فرهنگ مدیریت مصرف برق از عنوان کرد 
و افزود: در این جلسه دانش آموزان با راهکارهای مدیریت مصرف 
برق در ساعات اوج مصرف و همچنین نکات ایمنی آشنا شدند.وی 
ابراز امیدواری کرد با انجام چنین اقداماتی و ارتقای سطح آگاهی 
و تغییر نگرش دانش آموزان در زمینه بهینه ســازی مصرف انرژی 

برق بتوانیم به فرهنگ سازی این مهم در جامعه کمک نماییم.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس:

دانش آموزان، سفیران روشنایی هستند

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 

فسا خبرداد؛

کشف یک انبار داروی 

تاریخ گذشته و غیر مجاز 

در فسا

دادستان عمومی و انقلاب شهرســتان فسا از کشف بیش از 
1۰۴۰ نوع دارویی غیرمجاز و تاریخ گذشته در یکی از انبار های 

شهر فسا خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، مهرزاد هوشمندی اظهار داشت: با اعلام 
خبری مبنی بر نگهداری مقادیــر زیادی اقلام دارویی غیرمجاز و 
تاریخ گذشته در شهر فسا اکیپی از بازرسان دانشگاه علوم پزشکی 
شیراز و با همکاری نیروی انتظامی و بازرسان  معاونت غذا و دارو و 
بازرسی دانشگاه علوم پزشکی فسا در بازرسی سرزده و نامحسوس 

یک انبار غیرمجاز دارو قاچاق و تاریخ گذشته کشف و توقیف شد.
وی با بیان اینکه در بازرســی از این انبار که یک هفته به طول 
انجامید بیش از 9۲۶ هزار قلم داروی تاریخ مصرف گذشته به ارزش 
یک میلیارد و ششــصد میلیون تومان کشف شد افزود : علاوه بر 
داروهای تاریخ مصرف گذشته تعداد زیادی هم داروی مخدر، غیر 

مجاز و مجهول هم در این انبار بود.
دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان فسا ادامه داد : بازرسی از 
چند داروخانه  و واحد های صنفی کالای پزشکی و عطاری و کشف 
مقادیر قابل توجهی از داروهــای ترکیبی غیر مجاز، فراورده های 
دست ساز،  داروهای مخدر و مکمل های غذایی و ورزشی غیر مجاز 
و قاچاق از دیگر برنامه های این طرح بود که سه واحد فروش کالای 

پزشکی و عطاری هم تعطیل شد.
معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی فسا هم در این خصوص 
گفت : بازرســی از داروخانه ، عطاری کالا پزشکی و نمونه برادری 
از کارخانجات خوراکی ،آشامیدنی ،آرایشی و  بهداشتی از وظایف  
معاونت غذا و دارو می باشد که با هدف حفظ و ارتقا سلامت مردم 
و مبارزه با متخلفین کالاهای سلامت محور به صورت مستمر در 

سال انجام می شود.
شعله خانی افزود : ما از ابتدای سال جاری در این راستا بیش از 
۲85 مورد بازرسی در سطح  داروخانه ها ، واحد های صنفی کالای 
پزشکی ، نمونه برادری از کارخانجات خوراکی ،آشامیدنی ،آرایشی 
و  بهداشتی توسط بازرســین معاونت غذا و دارو انجام شده است 
که از این تعداد بازرســی انجام شده 18 واحد متخلف با تشکیل 
پرونده به تعزیرات حکومتی معرفی و  8 داروخانه و کالای پزشکی 

و عطاری نیز پلمپ شدند.
وی با بیان اینکه تمام اقلام کشــف شده در این بازرسیها به 
معاونت غذا و دارو تحویل و افراد متخلف نیز برای ســیر مراحل 
قانونی به دادســرا معرفی شدند، افزود: عرضه داروهای چاقی و 
لاغری غیر مجاز، داروهای مخدر، مکمل های ورزشــی قاچاق و 
داروهای سقط جنین به دلیل دخالت در امور پزشکی و تهدید 
سلامت مردم، در عطاری ها و صنوف ممنوع است و شهروندان 
در صورت مشــاهده تخلف در زمینه فــروش و عرضه داروهای 
تاریــخ گذشــته ، غیر مجاز و قاچــاق، با ســامانه 19۰ وزارت 

بهداشت تماس بگیرند.

تیم های فجر شهید سپاسی و شهر راز برای کم کردن 
فاصلــه  خود با تیم هــای بالای جــدول و دور نماندن 
از قافله صدرنشــینی باید از ســد حریفان خود در هفته 
شــانزدهم رقابت های فوتبال دســته یک باشــگاه های 

عبور کنند. کشور، 
به گزارش تریبون امروز،  فجریها روز چهارشنبه ۲۲ آذرماه 
در تبریز باید به مصاف تیم مس این شهر که در رده یازدهم 
جدول رده بندی قرار دارد و تیمی سخت کوش است، برود.
شاگردان مهدی رجب زاده سرمربی تیم فجر هفته گذشته 
مقابل تیم چادر ملو اردکان یزد در یک دیدار حســاس بازی 
را واگذار و فرصت صدرنشــینی را از دســت دادند هر چند 

هنــوز بازیهای زیادی باقی مانده اســت اما فجریها باید قدر 
بدانند. بیشتر  را  بازیهای خانگی 

با این حال زرد پوشان فجرسپاسی که تیمشان خوب بازی 
مــی کند اما در زدن ضربات آخر و باز کردن دروازه حریفان 
با مشکل مواجه هســتند ، قطعا فجریها برای این معضل در 
دور برگشــت فکر اساسی خواهند کرد و تیم را با گرفتن یک 

مهاجــم گلزن همچنان به عنوان مدعی نگه دارند.
فجریها هنوزچیزی را از دســت نداده انــد اگر چه با تیم 
چادر ملو صدرنشین پنج امتیاز اختلاف دارند اما این فاصله 
قابل جبران است چر ا که تا پایان لیگ هنوز 19 بازی باقی 
مانده اســت مشــروط به اینکه قدر همه بازیها را بداند چرا 

که فجریها از همان ابتدای شــروع لیگ مدعی نشان دادند.
محرومیت سر مربی فجر

مهدی رجب زاده ســر مربی تیم فجر کــه به دلیل انتقاد 
از رییــس کمیته داوران فدراســیون فوتبال پس از بازی با 
چادرملو با محرومیت تا اصلاع ثانوی روبرو شده است مقابل 
مس سونگون نمی تواند روی نیمکت تیمش بنشنید که این 
امر هم کار فجر را ســخت می کند چرا که سر مربی فجریها 

باید از روی سکوها تیمش را هدایت کند.
فجریها برای دیدار با مس سونگون به غیر از سر مربی تیم 
که محروم است بازیکن مصدوم و محروم ندارد و با تمام قوا 

در ســرمای تبریز به مصاف حریف خود خواهند رفت.

فجر سپاسی و شهر راز شیراز در تکاپو

امیرفاضل پارسیان
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امــروز

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی :

مسیر دسترسی اماکن گردشگری 
نیازمند بهسازی است

آلاله های گمنام در فارس تشییع شدندآلاله های گمنام در فارس تشییع شدند

عزت الله ضرغامی در بازدید از مسیر دسترسی آرامگاه جاماسب حکیم در روستای گاره خفر استان فارس 
، افزود: برای بهبودی راه های دسترسی به اماکن گردشگری لازم نیست بودجه ایجاد و بهسازی مسیرها به 
وزارت میراث فرهنگی اختصاص یابد بلکه می توان دراختیار وزارت راه، استانداریها و فرمانداریها قرار داد.

ضرغامی تاکید کرد: در هر صورت مسیرهای دسترسی اماکن گردشگر پذیر باید بهبود یابد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی در این بازدید گفت: گفته شده جاماسب 
حکیم نخستین حکیم ایرانی با سه هزار و ۵۰۰ سال قدمت است اما از مسیر دسترسی مناسبی 

برخوردار نیست.
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مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس استان فارس :

شهدا بصیر و 
زمان شناس بودند
7 7

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی فارس خبر داد:

رشد ۳۵ درصدی 
صادرات در فارس

کشف بیش از ۱۲ میلیارد ریال 
کالای سلامت محور غیرمجاز و 

قاچاق در داراب

مسئول سازمان بسیج علمی، 
پژوهشی و فناوری استان فارس:

 ۲۰۰ برنامه علمی هفته 
پژوهش در استان فارس 

برگزار می شود

نماینده مجلس: 

عملکرد دولت در 
اجرای »قانون 

جوانی جمعیت« 
مطلوب است

نائب رئیس کمیسیون امنیت 

ملی مجلس شورای اسلامی :

با سخنرانی 
مشکلات کشور حل 

نمی شود و نیاز به 
اراده عملیاتی داریم

لغو روادید ۳۳ کشور برای سفر 
به ایران، آغاز فصلی جدید در 

حوزه گردشگری است

اجرای رویداد مردمی اشتغال 
با محوریت تأمین نیروی کار 

در فارس

 تهیه سند جامع سومین
حرم اهل بیت)ع( توسط 
مرکزپژوهش های شورای 

اسلامی شهر شیراز
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مدیرکل بهزیستی فارس 
عنوان کرد:

تلاش برای راه اندازی 
اورژانس ۱۲۳ در تمام 
شهرستان های فارس
2

افســانه خواســت خدایی گفت: بازنگری برنامه چشــم انداز ۲۰ ســاله 
شهرداری شیراز را بر اساس اهداف شورای ششم در دستور کار کمیسیون 
برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک شــورای اسلامی شهر قرار داده ایم که 
به زودی با همکاری همه کمیســیون های تخصصی شورای اسلامی شهر و 
ارائه پیشنهاد های میزهای تخصصی مرکز پژوهش ها چشم اندازهای شورای 

ششم در برنامه ۲۰ساله لحاظ خواهد شد.
به گزارش تریبون امروز، افسانه خواست خدایی رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه ، امور حقوقی و املاک شورای اسلامی شهر شیراز در همایش روز 
ملی پژوهش و فناوری که به همت مرکز پژوهش های شورا برگزار گردید 
گفت : تا کنون نقطه اشتراک عملیاتی منظمی بین سیاستگذاری شورا در 
حوزه پژوهش و فناوری و حوزه اجرای آن در مدیریت شهری شکل نگرفته 
اســت که بخشی از ایرادات آن ناشی از عدم هماهنگی سیاستگذاری شورا 
، مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شــهر با حوزه مجری در شهرداری 
شــیراز است، لذا بایســتی این نقد را پذیرفت و در راستای برطرف نمودن 

آن تلاش کرد. 
وی ضمن پیشنهاد تشکیل کارگروهی با عنوان متخصصین پروژه نویسی 
در مرکز پژوهش ها گفت : چشــم اندازها ،اهداف و سیاســت های شورای 
اسلامی شهر و حوزه فناوری در مرکز پژوهش ها نیازمند پلی است که باید 

به مدیریت شهری متصل گردد . 
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای اسلامی شهر بیان کرد: طرح 
های بســیار خوبی در شورای اسلامی شهر توســط نخبگان ،شهروندان و 
اعضای شــورای اســلامی شــهر ارائه می گردد که جهت اجرای صحیح و 
دقیق آن در سطح شهر توسط شهرداری نیازمند متخصصین پروژه نویس 
در مرکز پژوهش ها و توجه ویژه شــهرداری است که آنها را به پروژه های 

قابل اجرا در شهرداری و سطح شهر تبدیل نمایند. 

خواســت خدایی اظهار داشت : در مدیریت شــهری شیراز شاهد برنامه 
ریزی ها و پروژه های متعدد خوب و مناســبی هستیم، منتها در راستای 
بروزرسانی آن بر اساس مبانی و فناوری های نوین دانشگاهی نیازمند ایجاد 
فضای تعامل هر چه بیشــتر میان نخبگان دانشــگاهی و مدیریت شهری 
هســتیم که قطعا مرکز اتصــال این دو حوزه مرکز پژوهش های شــورای 
اســلامی شهر است. رئیس کمیسیون برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک 
شورای اســلامی شهر شــیرازبیان کرد : در صورتی که طرح های شورای 
اســلامی شــهر و پروژه های شــهرداری مطابق با نیازهای اساسی و بروز 
شهروندان در مدیریت شهری تعریف شــوند و به درستی به پروژه تبدیل 
گردند در نیمه دوم ســال کمتر احتیاج به تغییرات در بودجه بندی سالانه 
تحت عنوان متمم بودجه خواهیم داشت وشاهد این نخواهیم بود که هیچ 
پروژه ای در نقطه صفر قرار گیرد . وی با درخواست از مرکز پژوهش های 
شــورا برای ایجاد این کارگروه تخصصی گفت : این مرکز از ابتدای تشکیل 
شورا با تشــکیل میزهای تخصصی باحضور نخبگان و دانشگاهیان اتفاقات 
خوبی را رقم زده اســت. لذا جهت نیل به اهداف اساسی شورای اسلامی و 
حفظ حقوق شهروندان نیازمند هماهنگی های هر چه بیشتر این میزهای 
تخصصی با مدیریت شــهری می باشــد و نیاز است که در کنار تمامی این 
میزهای تخصصــی، کارگروه های پروژه نویس راه اندازی گردد تا بســتر 
تحقق اهداف شــورا و نیازهای نوین شــهروندان در سطح مدیریت شهری 
فراهم آیند. خواســت خدایی در پایان افزود : در کمیسیون برنامه و بودجه 
، امور حقوقی و املاک شــورای اسلامی بازنگری برنامه چشم انداز بیست 
ســاله شهرداری شیراز را بر اساس اهداف شورای ششم در دستور کار قرار 
داده ایم که به زودی با همکاری همه کمیســیون های تخصصی شــورای 
اســلامی شهر و ارائه پیشنهادات میزهای تخصصی مرکز پژوهش ها چشم 

اندازهای شورای ششم در برنامه بیست ساله لحاظ خواهد شد.  

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد؛

لزوم بازنگری برنامه چشم انداز 2۰ساله شهرداری شیراز 

اســتاندار فارس گفت: هر روســتایی که در اســتان دارای افزایش 
جمعیت، ناشــی از ازدواج در روســتا و موضوع فرزندآوری است، اما 
دچار کمبود زمین اســت، زمین از طریق بنیاد مسکن به طرح هادی 
آن روســتا اضافه شود؛ پس جوانان که در هر روستایی هستند از این 
پس نگران کمبود زمین برای ســاخت منازل مســکونی در روستای 

نباشند. خود 
به گزارش تریبون امروز، محمدهادی ایمانیه روز گذشته در جریان 
هفتاد و یکمین ســفر شهرستانی خود، برای دومین بار در شهرستان 
خفــر حاضر و با تاکید بر اینکه تعداد قابل توجهی از مصوبات ســفر 
اول به این شهرســتان اجرایی شده اســت، گفت: برای اجرای کامل 
تعهدات، موانع و مســائلی وجود داشت که با تدابیر اتخاذ شده برای 
مرتفع کردن آن ها، امیدواریم تا هفته دولت سال آینده شاهد اجرای 
کامل وعده ها باشــیم تا مردم این شهرســتان بتواننــد از نتایج آنان 

کنند. استفاده 
استاندار فارس با تشــکر از میهمانان نوازی مردم این شهرستان به 
برپایی نمایشــگاه یاس کبود در روستای فتح آباد اشاره کرد و افزود: 
مردم متدین و انقلابی و فرهنگی این شهرستان با اجرای رویدادهای 
مختلف فرهنگی و اجتماعی، توانســته اند پیوندهای عمیق اجتماعی 
را براســاس آموزه های دینی و ســنت های اصیل بومی و ایرانی پیاده 
کنند که جای تقدیر و شــگفتی دارد. در این ســفر با مساعدت وزیر 
گردشگری، ســطح فعالیت های فرهنگی، گردشگری و زیارتی منطقه 

یافت. ارتقا خواهد 
وی، ۱۴ مصوبــه جدیــد را ماحصــل شــرکت در شــورای اداری 
شهرســتان خفر عنوان کرد و گفت: در راستای حل مشکلات مردم، 

برداشته می شود. بلندی  گام های 
ایمانیه از اجــرای کامل این ۱۴مصوبه تا پایان ســال ۱۴۰۲ خبر 
داد و افزود: احداث ۷ طرح آبخیزداری در این شهرســتان، به سبب 
پیشــه و حرفه  مردمان این دیار را در دستور کار قرارداده ایم؛ قطعا با 
اجرای این طرح های آبخیزداری به منابع آبی این شهرســتان افزوده 

خواهد شد.
اســتاندار فارس با اشــاره به اینکه پروژه های ورزشی نیمه تمام با 
همت اداره کل ورزش و جوانان استان، فرمانداری و نماینده مردم در 
مجلس شورای اسلامی تکمیل و در خدمت استفاده مردم شهرستان 
قــرار می گیرد؛ از تکمیل مدارس نیمه تمام و هنرســتان دخترانه تا 

هفته دولت سال آینده خبر داد.
وی اظهار کرد: بــا توجه به اینکه شهرســتان خفر در حوزه تولید 
مرکبــات، خرما، بادام و گردو نقش ایفا می کند، در مباحث مربوط به 
ســرمایه گذاری در صنایع تبدیلی مرتبــط با این محصولات همکاری 
لازم را انجــام خواهیــم داد تا ســرمایه گذاران در این شهرســتان 
صنایــع تبدیلی احداث کنند کــه با تحقق این مُهِــم علاوه بر خام 
فروشی، شــاهد رشد تولید، ایجاد اشتغال و ایجاد ارزش افزوده برای 

بود. محصولات خواهیم 
ایمانیه، زمان تکمیل کتابخانه عمومی شــهر باب انار را هفته دولت 
ســال آینده اعلام کــرد و به کتابدوســتان و علاقه مندان به فرهنگ 
کتــاب و کتابخوانی وعده اســتفاده از این کتابخانــه را داد و افزود: 
نظر به اینکه شهرســتان خفر، شهرســتانی جدیدالتأســیس است و 

برخی ادارات هنوز به صورت کامل در این شهرستان مستقر نشده اند، 
تصمیم گرفتیم که فرماندار شهرســتان مکان مناســب را مهیا کند و 
تجهیزات نیز توســط ســازمان اســتانی و با کمک استانداری فارس 
تهیه می شود و اداراتی که در این زمینه دارای مشکل هستند در این 
شهرســتان، موظف خواهند شد کارمندان این ادارات را تامین کنند.

وی به مطالعات طرح های روســتایی و طرح هادی روســتاهای این 
شهرســتان هم اشــاره ای کرد و گفت: با بنیاد مســکن اســتان قرار 
گذاشــتیم که حداکثر تا پایان ســال آینده طرح های هادی موجود 
بازنگری شــود و برای روســتاهای فاقد طرح هــادی نیز، این طرح 

تدوین شود.
نماینــده عالی دولــت در فارس بــه موضوع دیگری کــه در این 
جلســه مصوب شــده اســت پرداخت و آن را برای همه روستاهای 
اســتان ارزشــمند دانســت و گفت: مقرر کردیم هر روستایی که در 
اســتان دارای افزایش جمعیت، ناشــی از ازدواج در روستا و موضوع 
فرزندآوری اســت اما دچار کمبود زمین اســت، زمین از طریق بنیاد 
مســکن به طرح هادی آن روســتا اضافه شود؛ پس جوانان که در هر 
روســتایی هستند از این پس نگران کمبود زمین برای ساخت منازل 

نباشند. مسکونی در روستای خود 
استاندار فارس در پایان ســخنان خود، به پوشش اینترنتی و آنتن 
دهی خطــوط ارتباطی شهرســتان هم گریزی زد وگفــت: اقدامات 
خوبی در این زمینه انجام شــده و هم اکنون نیز در حال انجام است 
و امیدواریم کار در باقی مانده روســتاها حداکثر تا پایان سال آینده 

اتمام برسد. به 
به گــزارش تریبون امروز، ایمانیه به رســم دومین دور ســفرهای 
شهرســتانی خود، در این سفر نیز با برخی از مردم شهرستان، فعالین 
اقتصادی و ســرمایه گذاران به صورت چهره به چهره دیدار کرد و در 
در جریان مشکلات و موانع پیش روی ایشان قرار گرفت و دستورات 

لازم را برای مرتفع شدن مشکلات، صادر کرد.

استاندار فارس مطرح کرد:

جوانان روستاهای فارس نگران تأمین زمین 
برای ساخت منازل مسکونی نباشند
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وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گفت: مســیر 
دسترسی بسیاری از اماکن و جاذبه های گردشگرپذیر کشور از جملا 

در فارس مناسب نیست و نیازمند بهبود و بهسازی است.
به گــزارش تریبون امــروز، عزت الله ضرغامی در بازدید از مســیر 
دسترسی آرامگاه جاماسب حکیم در روستای گاره خفر استان فارس 
، افزود: برای بهبودی راه های دسترســی به اماکن گردشــگری لازم 
نیســت بودجه ایجاد و بهسازی مســیرها به وزارت میراث فرهنگی 
اختصــاص یابد بلکــه می توان دراختیــار وزارت راه، اســتانداریها و 

فرمانداریها قرار داد.
ضرغامــی تاکید کرد: در هر صورت مســیرهای دسترســی اماکن 

گردشگر پذیر باید بهبود یابد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در این بازدید 
گفت: گفته شــده جاماسب حکیم نخستین حکیم ایرانی با سه 
هزار و ۵۰۰ ســال قدمت اســت اما از مسیر دسترسی مناسبی 

برخوردار نیست.
ضرغامــی ادامه داد: این مکان تاریخی حتی بــرای پیاده روی نیز 

مناسب نیست.
وی گفــت: بودجه ای از محــل اعتبارات وزارت میــراث فرهنگی 
اختصاص می یابد تا با همکاری استانداری فارس این مسیر گردشگر 

پذیر بهسازی شود.
شــرایط بازدید دایمی از یادمان فاطمی »یاس کبود« خفر 

فراهم شود
وزیر میراث فرهنگی در مراسم اهدای لوح حاوی ثبت ملی یادمان 
فاطمی یــاس کبود خفر به عنوان میراث معنــوی گفت: باید تلاش 
کنیم که امکان بازدید گردشــگران از این یادمان در تمام ایام ســال 

فراهم شود.
عــزت الله ضرغامــی در جریان بازدیــد از یادمان یــاس کبود در 
روستای فتح آباد خفر به عنوان بزرگترین یادمان فاطمی کشور گفت: 
فضاسازی محیطی و طراحی این یادمان که از کوچه باغ های روستایی 

الهام گرفته به گونه ای اســت که ما را به کوچه پس کوچه های تاریخ 
آن دوران می برد.

وزیر میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری کشــور با بیان 
ویژگی های این اثر و مطابق بودن آن با تعاریفی که از میراث فرهنگی 
ناملموس شــده گفت: این میراث ها تجربی امــا ناملموس و معنوی 
هســتند و از آنجا که این میراث ثمره همت مردم روستای فتح آباد 
و نوعی رویداد فرهنگی و گنجینه ای بشــری اســت به عنوان یک اثر 
فرهنگی ناملموس ثبت ملی و لوح آن تقدیم مردم روســتا و خادمین 

این یادمان شد.
وی با بیان اینکه پیگیر دائمی کردن این رویداد جهت جذب دائمی 
گردشــگری برای اهالی روستا خواهد شد گفت: بخشی از این کار نیز 
به همت مردم روســتا و کمک به فراهم کردن برخی زیرســاخت ها 

میسر خواهد بود.
وزیر میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری کشور در ادامه 
از دیگر جاذبه های گردشــگری خفر از جمله نرگس زارهای این شهر 

دیدن کرد و از سرمایه گذاران خواست در این بخش نیز ورود کنند.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی :

مسیر دسترسی اماکن گردشگری نیازمند بهسازی است

مدیــر کل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس استان فارس ضمن برشمردن 
ویژگی هــای شــهدا گفــت: بصیــرت و 
بارزترین ویژگی های  از  زمان شناسی یکی 

شهدا است.
به گزارش تریبون امروز، ســردار سعید 
ایام  تســلیت  کوشــکی جهرمی ضمــن 
شهادت حضرت زهرا )س( به بیان ویژگی 
شــهدا پرداخت و گفت: برای شــناختن 
شــهید باید به قرآن کریم مراجعه کرد و 
در این کتاب آســمانی ســوره مبارک آل 
عمران آیات ۱۶۹ تا ۱۷۲ ویژگی شــهدا 
ذکر شــده و خداوند متعــال می فرمایند 
که شــهیدان زنده هستند و نزد پروردگار 
خود روزی می خورند همچنین شــهیدان 
خوشحال هستند از نعمتی که خداوند به 

آن ها عطا کرده است.
وی افــزود: امام خمینــی )ره( فرمودند 
که تربت پاک شهیدان است که تا قیامت  
مزار عاشــقان و عارفان و دلســوختگان و 
بنابراین  بود  خواهد  آزادگان  دارالشــفای 
حیات شــهدا با همه عالمیان تفاوت دارند 
چراکه شــهید اثــر دارد و در ســختی ها 

دستگیر آدمیان است.

کوشــکی جهرمی با بیان اینکه شهیدان 
به کســانی که به دنبال شهادت هستند، 
بشارت می دهند، بیان کرد: خداوند متعال 
در ادامــه ویژگــی شــهدا می فرماید که 
شــهدا از فضیلتی که خدا نصیبشان کرده 
اســت، شــادمانند و برای آن ها که در پی  
شــهدا هستند و هنوز به آن ها نپیوسته اند 
خوشدل هستند که بیمی بر آن ها نیست 
و اندوهگین نمی شــوند؛ شهید هیچ خوف 
و حزنی ندارد و از فضل خداوند برخوردار 

است.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس فارس با اشــاره به مجاهدت 
شــهدا در دفاع از کشور و انقلاب اسلامی، 
تاکید کرد: شــهدا دو ماموریت داشــتند 
نخست اینکه برای امنیت و آسایش مردم، 
عزت و پیشــرفت کشــور و دفاع از اسلام 
و ســرزمین بلند آوازه ایران جان خود را 
فــدا کردند و در ماموریــت ثانویه خود با 
ورود پیکر مطهرشان پس از سالیان سال 
به ما یادآوری کنند که همچنان پشتیبان 
و نگهبان مردم و ســرزمین ایران اسلامی 

هستند.
وی در پاسخ به این پرسش که مهم ترین 

شــهدایی چیست؟  زندگی  ویژگی سبک 
بیــان کــرد: مهم ترین ویژگی شــهدای 
مــا ایمان به غیب اســت و ایــن ویژگی 
اکنون در جبهــه مقاومت وجه تمایز بین 
رژیم  ســربازان  و  فلســطینی  رزمندگان 

غاصب صهیونیستی است.
این یادگار دوران دفــاع مقدس، جبهه 
را به عنوان مســجد و پایــگاه اصلی دین 
اســلام توصیف کرد و گفت: رزمندگان با 
نقش آفرینی روحانیت حاضر در جبهه، در 
وهله اول با آموختــن قرآن کریم با کلام 
خدا و عترت آشــنا شدند بنابراین ویژگی 

دوم شهدا دینداری است.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس اســتان فارس، ویژگی دیگر 
شهدا را تمسک به قرآن کریم عنوان کرد 
و ادامه داد: کتاب آســمانی قرآن کریم به 
انســان حیات می بخشد و انســان را از نا 
انقلاب  امیدی خارج می کند. رهبر معظم 
بــر دو مقوله امید و ایمــان تاکید کردند 
بنابراین انســان با خواندن قرآن کریم به 

این دو ویژگی دست پیدا خواهد کرد.
وی با بیان اینکه بصیرت و زمان شناسی 
یکی از بارزترین ویژگی شهدا است، بیان 
کرد: شــهدا فرمان امام روح الله را با عقل 
و جان خــود درک کردند و بــا لبیک به 
دســتور ولی فقیه زمان بدون وقفه وظیفه 

خود را انجام دادند.
برای دســتیابی به ســبک زندگی شهدا 

باید زیست پاک داشت
کوشــکی جهرمی، »زیســت پــاک« را 
از مهم ترین عوامل ســبک زندگی شــهدا 
برشــمرد و با اشاره به مســائل فرهنگی 
جامعه امــروز، تاکید کــرد: هر جامعه ای 
که از ارزش های دینی تهی شــد به سوی 
شیطان گرایش پیدا می کند بنابراین برای 
عمل به سبک زندگی شــهدا باید زیست 
پاک داشت تا با رعایت دستورات الهی به 

مقام شهید رسید.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس فارس ادامه داد: در بررســی 
۵۳ هــزار وصیت نامه شــهدا بر دو گفتار 

تبعیــت از ولایت و حجاب بیشــتر تاکید 
شده است بنابراین کسی که حجاب دارد 
رسما حضور خود را در جبهه خدا را اعلام 

می کنند.
وی با بیان اینکه دســت پیدا کردن به 
سبک زندگی شــهدا سخت نیست، اضافه 
کــرد: با مطالعه کتاب های ســیره زندگی 
شــهدا می توان تا حدود زیادی به سبک 
زندگــی این عارفــان به الله پــی برد که 
احتــرام به والدین، کســب روزی حلال و 
از شاخص ترین ویژگی زندگی عاشقان   ...

مکتب روح الله بوده است.
این استاد دانشــگاه در خصوص تفاوت 
جنگ و دفاع نیز گفت: در مکتب اســلام 
جنگ مذموم بــوده و هیچ کدام از پیامبر 
الهــی و بــزرگان دینی بر جنــگ تاکید 
نکردند اما دفاع و جهــاد با جنگ تفاوت 
دارد. بنــا به به فرموده امــام خمینی)ره( 
»مــا اراده جنگ با دیگران را نداشــتیم« 
بنابراین این اســتکبار بود که نتوانســت 
انقلاب اســلامی را تحمل کند و صدام را 
تابن دندان مســلح برای از بین بردن این 
طلیعه نورانی مســلح کرد اما نتوانست به 

اهداف شوم خود دست پیدا کند.
کوشــکی جهرمــی ادامــه داد: دفــاع 
مقدس یک دانشــگاه بود و کســانی که 
به این دانشــگاه آمدند به دنبال رفتن به 
بالاتــر بودند. تفــاوت میان دفاع  مراتب 
مقــدس ایران با ســایر نبردهــای جهان 
اینجا مشــخص می شــود که ۱۸۵ هزار 
جــوان ایران در دانشــگاه دفــاع مقدس 
پس از تمرین عشــق خدا به عنوان شهید 

فارغ التحصیل شدند.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس استان فارس در پایان سخنان 
خود وطن دوستی، اقامه نماز، مردم داری، 
اخلاق حســنه، دینداری و عشــق به اهل 
بیــت )ع( را از دیگر ویژگی های شــهدا 
برشــمرد و گفت: جوانان و نسل جدید با 
ارزش های  تحصیل علم و معرفت، رعایت 
الهی و دین مــداری و تلاش برای آبادانی 

کشور در مسیر شهدا خواهند بود.

مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان فارس :

شهدا بصیر و زمان شناس بودند

روز جهانی عاری از خشونت و افراط گری
راضیه احمدوند

خشــونت و افراط گری همیشه مورد بحث تمامی جوامع و کشورها بوده 
است و همگی به دنبال راهی برای مبارزه با خشونت و افراط گری بوده اند 
که روز به روز به اهمبت آن افزوده می شــود. برای بیان اهمیت مبارزه با 

خوشنت و افراط گری، روزی به این نام تعیین گردیده است.
بیمه شــو به مناســبت فرارســیدن روز جهانــی مبارزه با خشــونت و 
 World against Violence and Extremism افراط گری که
WAVE(( نیز نامیده می شــود، به بررسی این موضوع در طی این مقاله 
می پردازد، پس با ما تا انتها همراه باشــید. همچنین ما به شــما خواندن 
مقاله خشــونت علیه زنان و عوامل موثر بر آن را که بسیار مفید می باشد 

را پیشنهاد می دهیم .
نام گذاری ۲۷ آذر ماه

در سال ۱۳۹۳ )۲۰۰۳(، کنفرانســی دو روزه ای با موضوع جهان علیه 
خشــونت و افراط گری با حضور نخبگان، صاحب نظران و مقام های سابق 
سیاسی ۳۰ کشور در تهران برگزار کردید. در طی این کنفرانس پیشنهاد 
نام گذاری ۱۸ دســامبر معادل ۲۷ آذر ماه را به عنوان روز جهانی عاری از 

خشونت و افراط گری مطرح شد.
اهمیت و ضرورت مقابله با خشــونت و افراط گری در جهان به اندازه ای 
بود که این ایده با اســتقبال جهانی مواجه گردید و سازمان ملل متحد با 
رای قاطع کشــورهای جهان، ۱۸ دسامبر معادل ۲۷ آذر ماه را به این نام 
تعیین نمود. این نام گذاری به حامیان صلح نشــان می دهد که با پشتکار 

باید اقدام به مبارزه با خشونت و افراط گری نمود.
دلیل پیشــنهاد این تاریخ برای این مناســبت، سالگرد قطع نامه مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد در این تاریخ می باشد. “اختصاص یک روز برای 
برجســته نمودن این مفهوم باعث خواهد شــد تا خون هایی که ناعادلانه 
در جهان ریخته می شــوند، پایمال نگشــته و جهانیان با اراده بتوانند با 
خشــونت های موجود مقابله نمایند؛ همچنین کشــورهایی که به نوعی از 
گروه های تروریســتی حمایت نموده اند، باید زین پس کمک های مستقیم 

و غیرمستقیم خود را متوقف نمایند.
شناخت ریشه های افراط گری

شــناخت ریشــه های افراط گری همیشــه حائز اهمیت است زیرا برای 
شناســایی و حذف تروریســم و افراط گرایی باید دلایل، عوامل بیرونی و 
درونی باید درون مایه های سیساســی، اجتماعی، اقتصادی و ایدئولوژیک 
شناســایی گردد. این پدیده، متاسفانه آرامش و آسایش جهانیان را مورد 
هدف قرار داده و باعث مرگ و آوارگی میلیون ها انســان بی گناه در دنیا 

گردیده است.
آیــت الله خامنه ای، رهبر انقلاب، دو طی دو نامــه به جوانان اروپا بیان 
نمود که خطری که امروزه بشــریت را تهدید می نماید، بازگتن به دوران 

جاهلیت است.
جاهلیت متاســفانه حرکتی است که انســان را از وادی انسانیت خارج 

کرده و موجب غفلت وی می گردد.
رژی بلاشــر، شرق شناس فرانســوی نیز بیان نموده است که : جاهلیت 
در واقع شــامل پدیده های خشــونت، درندگی، اســتبداد و خود پرستی 

می باشد.
حذف خشونت از جهان

جهان عاری از خشونت و افراط گری، زمانی فراهم می گردد که دولت ها 
با همــکاری یکدیگر، سیاســت هایی را تعیین نمایند کــه در نتیجه آن 
افراطی گــری از بین خواهــد رفت؛ برای مثال، اگر کشــورهای مقتدر و 
توانمند با کشورهای همسایه خود سیاست هایی را تعیین نموده تا بتوانند 

خســونت را از بین برده و منجر به کاهش افراطی گری در جهان گردد.
تعدادی از مســائلی که می توانند منجر به خشــونت در جهان گردند، 
وجود تفکرهای غلط و افراطی، توســعه نیافتگی، نیازهای مادی پاســخ 
نداده، بیکاری، فقر، نبود امکانات زندگی و ناامید بودن از دســت یابی به 

آینده ای قابل تامل و ارزشمند می باشد.
راهکارهایی برای داشتن جهانی عاری از خشونت و افراط گری

در راســتا ارتقا فرهنــگ صلح و همدلــی در جهان، بایــد اقدامات و 
راهکارهایــی در پیش گرفته شــود که در ادامه تعــدادی از آن ها بیان 

می گردد:
افزایش گفت و گو میام ملل و جوامع مدنی با هدف کاهش سوءبرداشت 

و پیشروی به سوی تفاهم و همکاری بیشتر
ســعی و تلاش برای گســترش یافتن آموزش همگانی با اســتفاده از 

روش هــای تربیتی با هدف ایجاد صلح، تفاهم و مدارا در جهان
بیــان اهمیت نقــش بانوان، جوانــان، علمــای دینی، روشــنفکران، 
دانشگاهیان و افراد هنرمند، در راستای ارتقا دانش، احساسات و باورهای 

دینی و اخلاقی جهانیان
گســترش دادن همکاری های فرهنگی-اقتصادی بــرای افزایش دادن 

روند مبارزه با خشونت و افراطی گری در جهان
کلام آخر

لازم اســت بیان نماییم که رفع خشونت در جهان تنها در توان دولت ها 
نیســت و تک تک مردم جهان باید برای ایجاد جهانی عاری از خشــونت 
تلاش نمایند. هرکس وظیفه ای برای بهتر شــدن دنیا برعهده دارد، پس 

همین امروز برای ساخت جهان بهتر تلاش نمایید.
سپاســگزاریم که تا انتهای این مقاله ما را همراهی نمودید و امیدواریم 
که توانســته باشیم اطلاعات کافی را در اختیار شــما عزیزان قرار دهیم 
و وظیفــه خود را برای ایجاد جهان عاری از خشــونت و افراط گری انجام 

داده باشیم.

یادداشت

مدیرکل بهزیستی فارس 

عنوان کرد:

تلاش برای راه اندازی 

اورژانس ۱۲۳ در تمام 

شهرستان های فارس

مدیرکل بهزیســتی فارس از تلاش و پیگیــری برای اختصاص 
اورژانس ۱۲۳ به تمام شهرستان های این استان خبر داد.

به گزارش تریبون امروز، محمدرضا هوشیار در سفر به شهرستان 
خفر و دیدار با فرماندار این شهرســتان گفت: بهزیســتی سازمانی 
تخصصی حمایتی و اجتماعی اســت که با معاونت های پیشگیری، 
توانبخشــی، مشارکت های مردمی و امور اجتماعی به جامعه هدف 

بهزیستی خدمت رسانی می کند.
 وی تصریح کرد: با همکاری ســازمان بهزیســتی کشور پیگیر 
اختصــاص اورژانس ۱۲۳ به همه شهرســتان های فارس از جمله 

شهرستان خفر هستیم.
هوشــیار با بیان اینکه خروجی تمامی آسیب ها در همه زمینه ها 
منتج به بهزیســتی می شود، گفت: راهبرد اصلی سازمان بهزیستی 

مبحث پیشگیری و توانمندسازی است. همچنین باید از ظرفیت 
نیروهای مردمی و خیرین نیز استفاده شود.

مدیرکل بهزیســتی فــارس بیان کرد: تمامی مراکز بهزیســتی 
بصورت واگــذاری خدمات اداره می شــوند ودر حــوزه برقراری 
مستمری و ارائه خدمات وســایل کمک توانبخشی پیشرفت قابل 
توجهی داشته ایم.فرماندار شهرستان خفر نیز در این جلسه با بیان 
اینکه با توجه به گستردگی حوزه خدمات و تعدد روستاها خدمات 
خوبی انجام می شــود، گفت: فرهنگ ســازی و کار پیشگیرانه باید 
هدف اصلی باشد.مجتبی براکه از نیاز جدی شهرستان به استقرار 
اورژانس اجتماعی ۱۲۳ در این شهرســتان ســخن گفت و افزود: 
راه انــدازی مراکز مثبت زندگی کمک شــایانی به ارائه خدمات به 

جامعه هدف شهرستان کرده است.

مدیر حج و زیارت استان فارس :

اعزام زائران حج عمره از شیراز 3۰ آذر ماه 
آغاز می شود

مدیر حج و زیارت اســتان فارس گفت: از سی ام آذر ۱۴۰۲ اعزام کاروان های 
حجاج عمره مفرده از استان به سرزمین وحی، آغاز می شود.

به گزارش تریبون امروز، علیرضا زینلی اظهار داشــت: اعزام زائران عمره مفرده 
بعد از ۹ سال وقفه امسال انجام می شود و کسانی که قبلًا ثبت نام کرده و فیش 
دارند می توانند به ۲ صورت شامل ورود به سایت omreh. Haj. Ir و یا مراجعه 
مســتقیم به همه دفاتر و شرکت های زیارتی برای اعزام به این سفر زیارتی گروه 

بندی شوند.
وی ادامه داد: مردم می توانند با شــماره گیری کد دســتوری ســتاره ۴ ستاره 
۶۴۵۱۱ مربع و یا ورود به ســایت Haj.ir از اولویت های ســفر حج عمره مطلع 

شوند.
مدیر حج و زیارت فارس با بیان اینکه اعزام زائران به ســرزمین وحی بر اساس 
اولویت ها اســت، گفت: در اولین پرواز ۳۰ آذر امســال ۲۸۰ زائر با عنوان حرم تا 

حرم اعزام می شوند.
زینلی ادامه داد: اولویت ۱ تا۴۰۰ برای اعزام در روزهای سی آذر و پنج دی ماه 

با مراجعه به دفاتر شرکت های زیارتی استان فارس ثبت نام کنند.
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رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: 
رساندن شــیراز به تراز شهر سومین حرم 
اهــل بیــت)ع(؛ تنها نــگاه مذهبی صرف 
نیســت، بلکه در کنار این نــوع نگاه، باید 
شیراز را به جایی برسانیم که از نظر سطح 
رفاه و آســایش شهر نمونه باشد؛ آن موقع 
است که می توان به آن مدیریت شهری بر 

مبنای اندیشه دینی اطلاق کرد.
به گــزارش تریبون امروز، ســیدابراهیم 
حســینی، رئیس شــورای اســلامی شهر 
شــیراز در همایــش روز ملــی پژوهش و 
فناوری که به مناســبت هفتــه پژوهش، 
در سالن کمیســیون های شورای اسلامی 
شــهر شــیراز برگزار شــد، ضمن تسلیت 
به مناسبت شــهادت حضرت زهرا)س( و 

اندیشه ولایی  وامداری  از  امیدواری  اظهار 
ایشــان گفت: با توجه به اینکه این هفته، 
هفته پژوهش و اهمیت آن اســت، بناچار 
صحبت ها و بحث هایی که ارائه می شــود، 

باید از این زاویه دید باشد. 
وی بــه وجود هم افزایی هر چه بیشــتر 
شــورای اسلامی شهر، شــهرداری و مرکز 
پژوهش هــا اشــاره کرد و گفت: مشــکل 
عمده در پژوهش شــورا و شــهرداری آن 
اســت که ما هنوز به نقطه درک متقابل از 
یکدیگر  نرســیده        ایم و هر سه نقطه مثلث 
مرکز پژوهش ها، شــورای اسلامی شهر و 
می کنند  کار  مســتقلا  شــیراز  شهرداری 
و هیــچ هــم افزایی و هماهنگــی در این 

خصوص وجود ندارد. 

رئیس شورای اســلامی شهر شیراز بیان 
کرد: نگاه مــا به پژوهش، یک نگاه فانتزی 
اســت و از میزان تاثیرگذاری آن در حوزه 
مدیریت شــهری یا نمی پرسیم و یا جوابی 

برای آن نداریم. 
رئیس پارلمان شــهری شــیراز از مرکز 
پژوهش هــا و به طور اخص، پژوهشــگران 
آن، خواســتار ارائه مدل و الگویی شد که 
بتوان ســه نقطه شورا، شــهرداری و مرکز 
پژوهش هــا را با هم همــگام و هماهنگ 

کرد. 
حسینی پیشــبرد و پیشــرفت کارها را 
زمانی دانست که این سه مجموعه به عنوان 
مجموعه متشــکل با هم کار می کنند، به 
هم می اندیشند به یکدیگر اعتماد داشته و 
به مســائل یکدیگر اعتنا می کنند و احترام 
متقابل بین آنها وجود دارد. آن موقع است 
که می توان انتظار داشت، حرکت متوازن، 
متعادل که بتواند حوزه مدیریت شهری را 

توانمندسازی کند، اتفاق بیفتد.   
رئیس شــورای شهر با اشاره به این نکته 
که شیراز، شهر سومین حرم اهل بیت)ع( 
و در مطالعات، شهری تمدن ساز شناخته 
می شود، گفت: شهر شیراز هم ظرفیت ها 
و اســتعدادهای علمی فــوق العاده دارد و 
هم مردمانی خوب، شریف و نجیب. پس با 
برنامه ریزی صحیح  و نگاه پژوهش گرایانه 
باید  به یک الگویی برسیم که شیراز را هم 
در سطح کشــور و هم در سطح معادلات 

جهانی بتوان مطرح کرد.  
حســینی با اشــاره به تهیه سند جامع 
ســومین حرم اهل بیت)ع( توســط مرکز 
پژوهش های شورای اســلامی شهر شیراز 
اظهار داشت: رســاندن شیراز به تراز شهر 

ســومین حرم اهــل بیــت )ع(؛ تنها نگاه 
مذهبی صرف نیست، بلکه در کنار این نوع 
نگاه، باید شیراز را به جایی برسانیم که از 
نظر سطح رفاه و آسایش شهر نمونه باشد؛ 
آن موقع است که می توان به آن مدیریت 
شهری بر مبنای اندیشه دینی اطلاق کرد.  
رئیس شــورای اســلامی شــهر شیراز، 
خواســتار همکاری و اعتمــاد متقابل بین 
شــورا، شــهرداری و مرکز پژوهش ها شد 
و عنوان کــرد: با این همــکاری و اعتماد 
متقابل می توان در حوزه مدیریت شهری 
بــا مبنای دینی ، نگاه ســومین حرم اهل 
بیــت و با یک حرکت جهادی تحول ایجاد 

کرد. 
وی یادآور شــد: باید فکــر جدید و بکر 
داشته و ســاختارها را بشکنیم؛ هم مبانی 
دینی داشــت و هم مبانی علمی؛ و مبنای 
اصلی ما رســیدن به حکمــت متعالیه ای 
باشــد که خمیر مایه اندیشــه ی انقلاب 
اســلامی به عنــوان فکر اساســی معمار 

انقلاب، امام خمینی)ره( بود.  
رئیــس پارلمان شــهری شــیراز عنوان 
کــرد:  اگر ارتباط صحیح و درســتی بین 
تکنولوژی، هوش مصنوعی، صنعت، سبک 
زندگی، فلســفه، عدالت، اخلاق و معنویت 
مردم شیراز و اندیشه و هوش اندیشمندان 
این شهر برقرار شود، می توان امیدوار بود 

که به خواسته خود برسیم. 
وی در پایــان اظهار امیــدواری کرد: با 
تلاش و همت پژوهشــگران و اندیشمندان 
می توان شــیراز را به ترازی رساند که هم 
بــه عنوان یک نمونه و الگو در شــهرهای 
مختلف کشور عزیزمان و هم در کشورهای 

جهان اسلام شاهد درخشش آن باشیم.

رئیس کل دادگســتری فارس، توجه قضات 
سراسر استان به استفاده از ظرفیت های قانونی 
جایگزین هــای حبس را مورد تاکید قرار داد و 
افزود: استفاده از مجازات های جایگزین حبس 
می توانــد ضمن کاهش آثــار تخربی حبس و 
جلوگیــری از تعمیم مجازات به وابســتگان و 
خانواده محکومین، قطع شــدن چرخه ارتکاب 
جرم شــده و از بازگشت مجدد مجرم به زندان 

جلوگیری کند.
به گــزارش تریبون امروز، با هدف بررســی 
آخریــن وضعیت اجرای سیاســت های ســند 
تحــول و برنامه های عملیاتی قــوه قضاییه در 
اســتان فارس، همایش رؤســا و دادستان های 
حوزه هــای قضایی اســتان فارس بــا حضور 
مســئولان ۵۰ حوزه قضایی اســتان در شیراز 

برگزار شد. 
رئیس کل دادگســتری اســتان فــارس در 
این نشســت با بیان اهمیت توجه به برگزاری 
دادگاه هــای علنی بر خــط در همه حوزه های 
قضایی ضمن ارتباط زنده ویدئو کنفرانســی با 
یکی از دادگاه های علنی بر خط گفت: ملاحظه 
روند دادرســی آنلایــن توســط حقوقدانان و 
مخاطبان باعث افزایش رشد کیفی دادرسی ها 
خواهد شد و عیار علمی قضات در رسیدگی ها 

را مشخص می کند.
ســیدکاظم  والمســلمین  حجت الاســلام 
موســوی، دادرســی های علنی بر خط فرصت 
مناسبی برای اســتفاده های علمی دانشجویان 
حقوق، کارآموزان قضاوت، وکالت و سایر اقشار  
خواند و تصریح کرد: از گذشــته جایگاه علمی 
و کرسی های حقوق در استان فارس ویژه بوده 
و فرصــت جدید برگزاری علنــی دادگاه ها نیز 
می تواند فرصت مناســبی را بــرای انتقال بار 

علمی دادگاه ها به مخاطبان فراهم کند.
وی همچنیــن تصریح کرد: زیــر ذره بین 
رفتــن محاکــم و عملکرد قضــات در حین 
دادرسی نیز علاوه بر آشــنایی مردم با روال 
برگزاری دادگاه ها به شــفافیت های دادرسی 

کمک می کند.
نماینــده عالی قوه قضائیه در اســتان فارس 
توجه بــه نقد و تحلیل آراء بــه عنوان ثمره و 
نتیجه فرآیند دادرســی را زمینه ســاز رشد و 
تعالــی محاکم و پایه گذار اتقــان آراء خواند و 
افزود: مجموعه قضایی اســتان در ســال های 
گذشــته بهره فــراوان علمی و تجربــی را از 
برگــزاری نقد و تحلیل های علمی برده اســت 
بنابراین انتظار می رود که این روند بدون وقفه 
و با جدیت بیشــتر در همه حوزه های قضایی 

ادامه یابد.
موسوی در بخش دیگری از سخنان خود در 

جمع رؤسا و دادســتان های حوزه های قضایی 
همایش بر فعالیت مســتمر در کلیه حوزه ها و 
تحقق برنامه های ابلاغی در ســه ماهه انتهایی 
سال تأکید کرد و افزود: مکرراً از سوی ریاست 
قــوه قضائیه موضــوع مهم افزایش ســرمایه 
اجتماعی دســتگاه قضا و جلب رضایت مندی 
مردم مورد تأکید قرار گرفته است و بر همه ما 
تلکیف اســت تا با حُسن برخورد با مراجعان و 
انجام وظایف قانونی خود در قبال مردم زمینه 

تقویت رضایت عمومی را فراهم کنیم.
وی در ادامه توجه قضات سراســر استان به 
اســتفاده از ظرفیت های قانونی جایگزین های 
حبس را مورد تاکید قرار داد و افزود: استفاده 
از مجازات های جایگزین حبس می تواند ضمن 
کاهش آثار تخربی حبس و جلوگیری از تعمیم 
مجازات به وابســتگان و خانــواده محکومین، 
زمینه باز اجتماعی شــدن محکومان را فراهم 
کند و باعث قطع شــدن چرخــه ارتکاب جرم 
شــده و از بازگشــت مجدد مجرم بــه زندان 

جلوگیری کند.
رئیس شورای قضایی استان فارس همچنین 
خواســتار تمرکز بیشتر رؤســا و دادستان های 
حوزه های قضایی به موضوع تحقق شــعار سال 
در ایام باقی مانده از ســال جاری و تلاش در 
بــر طرف کردن موانع تولید شــد و بیان کرد: 
در مرکز استان فعالیت های ویژه ای با استفاده 
از ظرفیت های گوناگون قانونی و شــکل گیری 

تعامــلات مخلتف بــا نهادها و ســازمان ها و 
همچنین بخش خصوصی انجام شــده اســت 
که زمینه رفع شــدن موانع تولید و بازگشــت 

چندین کارخانه به چرخه تولید شده است.
موســوی تأکید کرد: توقع مدیریت ارشــد 
قضایــی اســتان ادامه جــدی ایــن روند در 
شهرستان ها است چرا که پرداختن به موضوع 
تحقق شعار ســال از جمله تکالیف مهم ما در 

دستگاه قضایی است.
وی تعیین تکلیف پرونده های مسن و معوق را 
یکی دیگر از تکلیف مهم قضات در برنامه های 
عملیاتی امســال و اهداف ســند تحول عنوان 
کرد و افزود: نگهداشت سطح پرونده ها موجود 
در شــعب و حوزه های قضایی به دقت توسط 
سیســتم های الکترونیکی مورد رصد قرار دارد 
و انتظار مــی رود مدیران حوزه های قضایی نیز 
عملکرد شعب دادگستری ها و دادگاه  ای بخش 
را نظــارت کنند تا جایگاه برتر اســتان از این 

حیث نیز استمرار یابد.
رئیس کل دادگســتری فارس با بیان اینکه 
نتیجه مراحل متعدد دادرســی و تلاش قضات 
و کارکنان دســتگاه قضایی در احقاق حق در 
مرحلــه  اجــرای حکم تجلــی می یابد، گفت: 
اجرای به موقع احکام صــادره علاوه بر اینکه 
موجــب رضایتمنــدی ارباب رجوع می شــود 
تکلیف نهایــی پرونده در دســتگاه قضایی را 

مشخص می کند.

وی تأکیــد کرد: در مرکز اســتان با تفکیک 
محیطــی واحدهــای اجرای احــکام مدنی و 
کیفری تــلاش کرده ایم مدیریــت بهتری در 
خصوص اجرای احکام قضایی داشته باشیم که 
نتایــج آن در ماه های آینــده  ملاحظه خواهد 

شد.
رئیــس کل دادگســتری فارس بــه اهمیت 
اجرای دقیــق نظم و انضباط اداری تأکید کرد 
و افزود: دســتیابی به موفقیت از مسیر نظم و 
انضباط و مدیریت دقیــق و علمی می گذرد و 
توجه بــه اعِمال دقیق نظــم و انضباط اداری 
توقعی اســت که سیستم اداری از همه ما دارد 
و ما همگی مســئول اجرای دقیــق این نظم 
حوزه های  مســئولان  توجه  هستیم.موســوی 
قضایی بــه موضوع انتخابــات و انجام وظایف 
ابلاغی در قالب شــوراهای پیشگیری از جرائم 
و تخلفات انتخاباتی به رؤســا و دادستان های 
حوزه های قضایی گوشزد کرد و ضمن تأکید بر 
تشکیل مســتمر و منظم شوراهای شهرستانی 
پیشــگیری از جرائــم و تخلفــات انتخاباتــی 
خواســتار رصد فضای انتخاباتی شهرســتان ها 

به خصوص در فضای مجازی شد.
به گزارش تریبون امروز، در این همایش یک 
روزه دادستان مرکز استان فارس نیز به تببین 
مباحثی با محوریت نظارت و ارزشیابی قضات، 
اجــرای احکام کیفــری و تعامــل الکترونیک 

دادسرا با ضابطین پرداخت.

رئیس کل دادگستری فارس:

قضات از ظرفیت های قانونی برای جایگزین های حبس استفاده کنند

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مطرح کرد؛

تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت)ع( توسط مرکز
پژوهش های شورای اسلامی شهر شیراز

آلاله های گمنام در فارس تشییع شدند

همزمان با سراســر کشــور و در سالروز شــهادت بانوی دو عالم، حضرت 
زهرا)س(، مراســم تشییع پیکرهای مطهر شهدای گمنام دوران دفاع مقدس 

در استان فارس برگزار شد.
به گزارش تریبون امروز، امســال فاطمیه رنگ و بوی شــهادت گرفته بود. 
پیکرهای مطهر ۲۸۶ شــهید گمنام دوران دفاع مقدس که به تازگی تفحص 
شده بودند، وارد کشور شده بود و در جای جای نقاط میهن اسلامی مان طی 

بازه قریب دو هفته تشییع شدند. 
ســهم استان فارس از این تعداد ۱۲ شهید گمنام بود که بناست در سالروز 
شهادت بانوی دو عالم، حضرت زهرا)س( در نقاط مختلف این استان تشییع 

و به خاک سپرده شوند.
از ۱۵ آذرماه جاری که پیکرهای مطهر این شهدا به استان فارس وارد شد، 
طی این مدت مراسم تشییع و وداع با پیکرهای مطهر این شهدا در قریب ۲ 
هزار نقطه استان فارس برگزار شد طوری که تمام اقشار مختلف مردم بتوانند 
از نزدیک شمیم خوش شهادت را استشمام کنند و از فیوضات معنوی حضور 

آنان بهره مند شوند.
مراســم وداع با پیکرهای مطهر این شهدا مصادف با شب شهادت حضرت 
زهرا)س( با حضور گســترده اقشــار مختلف مردم در حــرم مطهر حضرت 

شاهچراغ)ع(، به عنوان نگین درخشان جنوب کشور برگزار شد.
در نهایت مراسم تشییع و خاکســپاری پیکرهای مطهر این شهدا از صبح 
امروز یکشــنبه، ۲۶ آذرماه مصادف با سالروز شهادت بانوی دو عالم، حضرت 
زهرا)س( و همزمان با نقاط مختلف کشــورمان از ســاعت ۸ صبح از مقابل 
دانشــگاه شیراز واقع در میدان ارم آغاز شد و به سمت بلوار ارم و میدان امام 

حسین)ع( ادامه داشت.
پایان بخش این مراسم نیز که تجمع دسته جات عزاداری و هیئات مذهبی و 
اقشار مختلف مردم در میدان امام حسین)ع( در حال برگزاری است، آیت الله 
لطف الله دژکام، نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز در حال 

سخنرانی است و در پایان مداحی و مرثیه سرایی اجرا خواهد شد.
بعد از پایان این مراســم، پیکر مطهر ۶ شــهید گمنام در ۶ نقطه از استان 
فارس شامل فرودگاه بین المللی شهید آیت الله دستغیب)ره( شیراز، سازمان 
قضائی نیروهای مســلح اســتان فارس، دانشــگاه فرهنگیان شهید بهشتی 
شهرستان اقلید، مؤسســه فرهنگی تربیتی امام علی)ع( شهرستان لارستان، 
شــهر آشنا شهرستان خنج و دانشگاه آزاد اســلامی واحد زرقان خاکسپاری 

خواهند شد.
همچنین مراسم خاکسپاری پیکر مطهر ۳ شهید گمنام دیگر نیز ۷ دی ماه 
همزمان با ســالروز وفات حضرت ام البنین )س( در شهر عماد شهر لارستان، 
مرکز آموزش شهید دستغیب)ره( فراجای جهرم و بوستان سعدی شهر ده بید 

صفاشهر پس از تکمیل شدن محل یادمان برگزار خواهد شد.
علاوه بر این ها، طبق اعلام سردار کوشکی، مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس فارس، پیکر مطهر ۳ شهید گمنام دیگر نیز در صورت 
آماده شــدن محل یادمان در شهرهای لپویی شهرستان زرقان، شهر اکبرآباد 
شهرســتان کوار و مجتمع انتظامی شهید فعال فراجا شیراز به خاک سپرده 

خواهند شد.

عضو شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد؛

لزوم الگو و چارچوب مبنا برای
 مدیریت شهری

رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و سلامت اداری شورای 
اسلامی شهر شیراز بر لزوم الگو و چارچوب مبنا برای مدیریت شهری تأکید 

کرد.
به گزارش تریبون امروز، مهدی طاهری در همایشــی که به مناسبت هفته 
ملی پژوهش و فناوری برگزار شد، ضمن تسلیت به مناسبت شهادت حضرت 
زهرا)س( عنوان کرد: ما در مدیریت شهری نیاز به »نظام مدیریت« داریم که 
برای این نظام، الگوی صریحی نداریم و به دلیل نبود این چارچوب مبنایی و 

الگو، یک از هم گسیختگیی در اداره امور شهری احساس می شود. 
وی افزود: اصل و باور این مساله مهم تر از حل مساله است؛ اینکه که نظام 
مدیریت شــهری وجود ندارد، درد اصلی اســت و به باور تبدیل نشده است 
وگرنه علوم بشــری نشان داده علاج آن سخت نیست؛ کما اینکه دیگران راه 

خود را رفته اند.  
رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و سلامت اداری شورای 
اسلامی شهر شیراز با اشاره به لزوم الگو و چارچوب مبنا برای مدیریت شهری 
گفت: اصولاً ذهن مهندســان ما، پروژه محور است و ناخودآگاه به دنبال حل 
مسأله از طریق پروژه محوری هستیم و ذات مدیریت شهری را احصا پروژه و 
اجرای آن می دانند. اینکه چرا این پروژه اجرا می شود چندان مورد توجه این 
نوع نگرش نیست. به طور مثال بپرسیم چرا پارک محله ای باید باشد یا چرا 

اینجا مدرسه لازم است یا بالعکس؛ موضوع اصلی این نگاه نیست.
طاهری در تبیین الگوی برنامه محوری عنوان کرد: در اندیشه ای که مبنای 
خود را »برنامه محوری« می داند باز به نظام قابل قبول در مدیریت شــهری 
نمی رســیم؛ چرا که اگر مساله مبنا نباشد، خلق برنامه ای هم وجود نخواهد 

داشت.  
وی وجود چهار عنصر مبنایی را در شکل گیری نظام مدیریت شهری شیراز 
موثر دانســت و گفت: چهار عنصر برای تعریف و تثبیت نظام مدیریت شــهر 
شیراز عبارتند از، شهر شیراز با همه خصوصیاتش که فقط متعلق به خودش 
بوده و شبیه ندارد، دوم مردم شیراز با همه علایق، سلیقه ها، ذوق ها،تاریخ و 
اقلیمش، سوم نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران که ما را در نمودار جهان 
و تاریخ بشــریت ممیز می کند و در آخر »حرم« با همه تقدس هایش؛ اینها 
چهار عنصری هســتند که از برهم کنش هم افزای آنها نظام مدیریت شهری 
مورد نظر شــکل گرفته و ما را به ســمت شهری آرمانی و تراز به نام سومین 

حرم اهلبیت )ع( سوق خواهد داد.  
رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و سلامت اداری در پایان 
اظهار داشــت: برای اینکه از این گسیختگی موجود در نظام مدیریت شهری 
رهایی یابیم، باید به سمت یک رابطه ی منسجم برویم و این انسجام باید در 
ســه سطح راهبرد، راه کنش و اجرا اتفاق بیفتد و این نتیجه، حاصل نخواهد 
شد، مگر آنکه نظام مطلوب نظر، در ارتباطی به هم پیوسته و در یک ساختار 
با ســه سطح ذکر شده با هدف مســتمر کشف و حل مسائل برهم کنش دار 

پیش برود.
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اســتاندار اصفهان گفت: ۱۶ سال است از مصوبه خارج 
کردن کارگاه های ریخته گری و آجرپزی از شــعاع ۵۰ 
کیلومتری می گذرد اما این مصوبه بلاتکلیف مانده بود و 
مصوبه ای که باید ســال های گذشته اجرا می شد، طی 

دو سال اخیر در دستور کار قرار گرفته است.
به گزارش تریبــون امروز، ســیدرضا مرتضوی در 
نشست شــورای برنامه ریزی اســتان، ضمن تسلیت 
ایام فاطمیه و شــهادت جمعــی از نیروهای جان بر 
کف فراجا در پی حادثه تروریســتی راسک سیستان 

و بلوچستان، گفت: فردا شهر اصفهان میزبان کاروان 
شــهیدان گمنام اســت که بدون شــک شهروندان 
اصفهان نیز مانند دیگر مردم استان، میزبانی شایسته 

ای را از این کاروان خواهند داشت.
وی با اشاره به دستور جلسه نشست در خصوص آلودگی 
هوای اصفهان، اظهار کرد: مطالعات حوزه آلودگی هوای 
استان در سال های گذشته توسط دانشگاه های صنعتی 
و اصفهان انجام شــده که نیاز است با بررسی مؤلفه های 

جدید این مطالعات بروزرسانی شوند.

استاندار اصفهان ادامه داد: مؤلفه هایی از جمله تفاوت 
در منابع آلاینده، جمعیت و سایر شاخصه ها بایستی در 

این مطالعات مد نظر قرار بگیرد.
دکتر مرتضوی ضمن اشاره به مطالعات جدید اداره کل 
محیط زیســت اســتان در خصوص آلودگی هوا، متذکر 
شد: در این مطالعات جدید نیز اهداف، بازه زمانی برای 
اجرای مصوبات، وظایف دســتگاه ها، موانع و پشتیبانی 
مصوبات، پایش و رصد تمکین و عدم تمکین از مصوبات 

نیز مد نظر قرار بگیرد.
وی ضمن اشــاره به مصوبــات بلاتکلیف مانده کاهش 
آلودگی هــوای اصفهان، ادامه داد: این مســائل به این 
دلیل است که سهم مشخص دستگاه ها تعیین نشده بود.
دکتر مرتضوی گفــت: وقتی در مــورد مجموعه های 
فولادی و پالایشگاهی صحبت می کنیم بایستی مصوباتی 
را در نظر داشــته باشیم تا این مجموعه ها در بازه زمانی 

مشخص راهکارهایی را مد نظر بگیرند.
اســتاندار اصفهان ضمن تأکید بر تأمین آب و کاهش 
آلودگی هوا بعنوان دو مسئله اساسی استان، عنوان کرد: 
در حوزه آب از ابتدا قرارگاه آب اســتان شــکل گرفت 
و لازم اســت در حوزه آلودگی هوای اســتان نیز همین 

رویکرد وجود داشته باشد.
دکتر مرتضوی اظهار کرد: راهکارها و اقدامات پراکنده 
کاهش آلودگی هوای اصفهان بایستی به صورت متمرکز 

اجرا شود.
وی ادامه داد: در این راستا ضروری است قرارگاه مقابله 
با آلودگی هوای اســتان تشــکیل و بــه صورت هفتگی 

تشکیل جلسه دهد.

استاندار اصفهان :

اجرای مصوبات مقابله با آلودگی هوا در اصفهان بعد از ۱۶ سال معاون استاندار اصفهان: 

هم افزایی نهادها برای حفظ بقای
 سمن ها ضروریست

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری اصفهان گفت: اکنون برخی 
ســمن ها در اســتان بدلیل برخی موانــع قابل حل غیرفعال هســتند، از این رو 

هم افزایی نهادهای اجرایی استان برای رفع نیازهای آنها ضروریست.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا جان نثاری در جلسه تشکُل های مردم نهاد 
اســتان اصفهان در استانداری با بیان اینکه دولت سیزدهم اهتمام ویژه ای به بقا و 
فعالیت سازمان های مردم نهاد دارد، افزود: در این زمینه برای پایش سازمان های 

مردم نهاد در استان با هدف شناسایی و رفع مشکلات برنامه ریزی شود.
جان نثاری افزود: سیاســت مدیریت اســتان در حوزه سازمان های مردم نهاد 
حذفی نیســت بلکه بدنبال جــذب افراد علاقه مند و متخصص بــرای راه اندازی 

سمن های پویا هستیم.
معاون استاندار اصفهان با بیان اینکه باور داریم »مردمی سازی« همواره راهگُشا 
بوده اســت، افزود: همه پایه های نظام بر مبنای همین الگو بنا نهاده شده است، 

بنابراین حمایت و تفویض امور به سمن ها باید به معنای واقعی اتفاق بیفتد.
وی تصریــح کرد: ســمن ها مهمترین ظرفیت برای تقویت مشــارکت مردمی 
است، از این رو وحدت رویه در برآورده کردن نیازهای زیرساختی آنها در استان 

ضروریست.
جان نثاری افزود: معرفی ســمن ها و زمینه فعالیت آنها باید از ســوی رسانه ها 

برنامه ریزی و تسهیل شود.
سازمان های مردم نهاد)سمن( تشکل های غیردولتی و غیرانتفاعی با اساسنامه 
مکتوب و مُدون هســتند که بصورت داوطلبانه و بــدون دریافت بودجه بعنوان 
نهادهای کارآمد و مکمل بخش دولتی به تامین اهداف توسعه ای کمک می کنند.

افزون بر ۲ هزار تشکل مردم نهاد اعم از خیریه و غیرخیریه در استان اصفهان 
فعال است که به گفته کارشناســان، ظرفیت بسیار خوبی برای توسعه شهری و 

روستایی محسوب می شوند.

 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر :

حضور ۶۰ شرکت در نمایشگاه بین المللی 
صنایع دریایی و دریانوردی بوشهر 

معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشــهر گفت: تاکنون حضور ۶۰ 
شــرکت فناور و دانــش بنیان حوزه دریا و دریانوردی در نمایشــگاه بین المللی 

صنایع دریایی و دریانوردی بوشهر قطعی شده است. 
بــه گزارش تریبون امروز، علی باســتین اظهار کرد: آییــن افتتاحیه این 
نمایشگاه با حضور مدیران ملی و استانی در محل دائمی نمایشگاه های بین 

المللی بوشهر برگزار می شود.
وی بیان کرد: مایه مباهات است که با ابلاغ سیاست های کلی توسعه دریامحور 
از سوی مقام معظم رهبری، بوشهر به عنوان نخستین استان ساحلی، شرکت های 

فعال در حوزه اقتصاد دریا محور و ارگان های دریایی کشور را میزبانی می کند.
باســتین ادامه داد: این نمایشگاه به عنوان تنها نمایشگاه تخصصی سال ۱۴۰۲ 
کشــور در حوزه صنایع دریایی و دریانوردی اســت که دایر شدن آن در استان 

بوشهر نشان از ظرفیت بالای استان در این عرصه است.
وی اظهــار کرد: نمایشــگاه صنایع دریایی و دریانوردی ایران در بوشــهر یک 
اجتماع ملی از شرکت های برجسته حوزه اقتصاد دریا محور است که بدون تردید 

جامع ترین گردهمایی تجاری ملی حوزه اقتصاد دریا پایه خواهد بود.
باستین یادآور شد: این نمایشگاه تمام جنبه های کشتی سازی، تعمیرات کشتی، 
کشــتیرانی و حمل و نقل، مهندسی دریایی، مهندسی و فناوری های فراساحلی، 

تجهیزات لایروبی بنادر و خدمات دریایی را در بر می گیرد.
معاون اســتاندار بوشــهر عنوان کرد: نمایشــگاه بین المللی صنایع دریایی و 
دریانوردی بوشــهر بدون تردید فرصت ارزشــمندی برای ارتباط بدون واســطه 

تولیدکنندگان و مصرف کنندگان نهایی حوزه دریایی خواهد بود.
باســتین افزود: از برنـــامه های جانبی این نمایشـــگاه می توان به برگزاری 
پنجمین رویـــداد ملی کـــارآفرینی "نوآوری ها و صنـــایع خلاق دریا محور"، 
"رویـداد بهم رسـانی عرضه و تقاضای فناوری صـنایع دریایی و فراساحل ایران" 
سمینارهای تخصصی، پنل های تخصصـی با محوریت اسـتانداردها، بنادر، بومی 

سازی تجهیزات و قطعـــات صـــنایع دریـــایی کشـــور اشـــاره کرد.
Maritimexp. گفتنی است اطلاعـــات بیشـــتر این نمایشگاه بر بستر وبگاه

ir قابل مشاهده است.

دبیر ستاد انتخابات استان بوشهر:

 انتخابات اولویت گفتمان مدیران قرار گیرد
دبیر ســتاد انتخابات استان بوشــهر گفت: گفتمان مدیران همه دستگاه های 

اجرایی مرتبط با انتخابات مهم روز یازدهم اسفند امسال قرار گیرد.
به گزارش تریبون امروز، سعید حیدری در جلسه شورای اداری شهرستان گناوه 
با دســتور کار انتخابات اظهار کرد: مدیران دســتگاه های اجرایی برای گفتمان 

انتخابات و تشویق مردم برای حضور حداکثری تلاش کنند.
وی افزود: یکی از تکالیف مســئولان نشســت های بصیرتی و تببینی در بین 

کارمندان خود و سایر اقشار جامعه هدف است.
دبیر ستاد انتخابات استان بوشهر ادامه داد: انتخابات پیشرو، اولین انتخابات در 
دولت سیزدهم است که با توجه به اقدامات گسترده دولت در بخش های خدمات 
رسانی به احاد جامعه می تواند منشا یک حماسه بزرگ را برای انقلاب رقم زند.

وی به اهمیت انتخابات از نگاه و منظر فرامین رهبر معظم انقلاب اشاره کرد و 
افزود: بنا به فرموده رهبری، بلندگوهای دشمن فعال شده و آرام نخواهد نشست 
و درصددند موضوع مشارکت را تحت شعاع خود قرار دهند که لازم است مدیران 
بــا اولویت در حوزه انتخابات با برنامه ورود و حرکت کنند تا در یازدهم اســفند 

حماسه دیگری رقم بخورد.

همزمان با سالروز شــهادت حضرت فاطمه زهرا )س( 
پیکر مطهر پنج شــهید گلگون کفن گمنام دوران هشت 
ســال دفاع مقدس با حضور شماری از مسوولان و اقشار 

بوشهر تشییع شد. استان  مختلف مردم 
به گــزارش تریبون امــروز،  پیکرهای مطهر شــهدا 
روز یکشــنبه بر دوش همرزمان و دیگر اقشــار مردم از 
بســیج مرکزی تا گلزار شهدای بوشــهر تشییع و برای 
خاکسپاری به مناطق مختلف استان بوشهر اعزام شدند.

مدیرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
اســتان بوشــهر گفت: ۱۵ آذرماه امســال پیکر پنج 
شــهید گمنام با اســتقبال گســترده مردم وارد این 
اســتان شد و در مدارس و شهرستان های این استان 

تشیع شد. نمادین 
رســول غریبــی اظهــار کرد: شــهدای یادشــده در 
عملیات هــای والفجر مقدماتــی و ۳، بیت المقدس ۴ و 

کربــلای ۵ جان خود را نثار انقلاب و میهن کردند.
وی با اشــاره به اینکه محل شهادت پنج شهید گمنام 
یاد شــده مناطق مهران، بندی خان، شلمچه و فکه است 
تصریح کرد: سن این رزمندگان هنگام شهادت بین ۲۴ 

تا ۴۵ سال بوده است
غریبی ادامه داد : یک شــهید در " روســتای گلکی " 
شهرســتان تنگستان، یک شهید در " روستای آبطویل" 
شهرســتان بوشهر، ۲ شهید در " روســتای دهقاید" و 
" شــهر بوشــکان" دشتستان و یک شــهید در شهرک 

پردیس شهرستان جم خاکسپاری می شود.
وی با اشــاره به اینکه مراســم خاکســپاری شــهدا 

به صــورت همزمان از ســاعت ۱۴ روز یکشــنبه آغاز 
می شود افزود:در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
مســتندی از صحنه های باشکوه حضور مردم شهرستان 
های مختلف در آیین های استقبال، تشیع و خاکسپاری 

شهدا ساخته می شود.
غریبی گفــت: تاکنون ۲۷۰ برنامه با حضور شــهدای 

گمنام در سطح استان برگزار شده است.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش هــای دفاع مقدس 
اســتان بوشــهر تصریح کرد: پیش از این ۱۶۸ شــهید 
گمنام در ۷۰ نقطه استان خاکسپاری شده که با حضور 
این پنج شهید، شمار ۱۷۳ شهدای گمنام ۱۷۳ و تعداد 

گلــزار آنها به ۷۵ نقطه افزایش خواهد یافت.

پیکر مطهر پنج شهید گمنام در بوشهر تشییع شد

رئیس اداره امور شاهد و 

ایثارگران اداره کل آموزش و 

پرورش اصفهان:

مدارس شاهد اصفهان 

رُتبه سوم آزمون های نهایی 

خرداد کشور را کسب کردند

رئیــس اداره امور شــاهد و ایثارگــران اداره کل آموزش و 
پــرورش اصفهان گفت: مدارس شــاهد اســتان رُتبه ســوم 

آزمون های نهایی ســالجاری مدارس شــاهد کشور را کسب 
کردند.

به گــزارش تریبون امروز، مرضیه ذاکری اظهار داشــت: با 
توجه  به سیاست های ابلاغی اداره کل امور شاهد و ایثارگران 
وزارت آمــوزش و پــرورش مبنی بر ارتقــای وضعیت علمی 
مدارس شــاهد و اجــرای برنامه هــای آموزشــی و توجه به 
شرایط تحصیلی دانش آموزان اینگونه آموزشگاه ها، رُتبه سوم 
آزمون های نهایی ســال ۱۴۰۲در مدارس شاهد کشور نصیب 

مدارس اصفهان شد.
وی ادامــه داد: توجــه به برنامه هــای آموزشــی در کنار 
فعالیت هــای پرورشــی در دســتور کار قــرار گرفته اســت 
و دانش آمــوزان مدارس شــاهد بایــد از جنبــه علمی جزو 
توانمندتریــن دانش آموزان باشــند که این امر بــا برگزاری 

نتیجه خواهد رسید. به  توانمندسازی  جلسات 
رئیــس اداره امور شــاهد و ایثارگــران اداره کل آموزش و 

پرورش اصفهان بیان داشــت: اجرای برنامه های آموزشــی، 
استفاده از دروس تقویتی و مکمل در مدارس شاهد، برگزاری 
دوره های توانمندسازی، تجلیل از دانش آموزان برتر و استفاده 
از پتانســیل مدارس شاهد با همراهی رؤسای نواحی و مناطق 
اســتان موجب ارتقای وضعیت تحصیلی دانش آموزان شاهد 

استان در آزمون های نهایی خرداد ۱۴۰۲ شد.
وی با اشــاره به برگزاری سلسله جلســات با هدف ارتقای 
نمرات دانش آموزان در آزمون نهایی و سراســری سال ۱۴۰۳ 
تصریــح کرد: اســتفاده از طرح های آموزشــی متناســب با 
وضعیــت تحصیلی دانش آموزان در ســطح مناطق و نواحی، 

یکی از گام های مؤثر در مدارس شــاهد اصفهان است.
ذاکری خاطرنشــان کرد: با تشــکیل گروه های آموزشی در 
ســالجاری، برگزاری آزمون های قطبی، جلسات تحلیل نقاط 
قــوت و ضعف دانش آموزان و پیگیــری و تلاش همکاران در 

مدارس شاهد نتایج درخشانتری حاصل خواهد شد.

مدیرکل راه و شهرسازی 

استان اصفهان :

سه هزار میلیارد ریال 

تسهیلات نوسازی 

بافتِ فرسوده در 

اصفهان پرداخت شد

مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان گفت: سه هزار میلیارد 
از ۶ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال تسهیلات درنظر گرفته شده ۲ سالِ 

اخیر برای نوسازی بافتِ فرسوده استان پرداخت شد.  
به گزارش تریبون امروز، علیرضا قاری  قرآن اظهار داشت: استان 
اصفهان در نوســازی بافت فرسوده جزو رُتبه های برتر کشور است 
و رُتبه ســوم را بر اســاس تعداد واحدهای نوسازی پس از تهران و 

مشهد دارد.
وی ادامه داد: شــهرهای اصفهان، گلپایگان، کاشان و نجف آباد، 
بیشــترین سهم نوسازی را در بافت های فرسوده استان اصفهان به 

خود اختصاص داده اند.
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان اضافه کرد: از مجموع 
حدود ۲۰۰ هزار واحد مســکونی فرسوده اســتان، از سال ۱۴۰۰ 

تاکنون مالکان ۱۰ هزار واحد، اقدام به اخذ پروانه نوسازی کرده 
اند.

وی گفت: بر اســاس برنامه چهارســاله اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن، باید ۳۵ هزار واحد مسکونی فرســوده در استان اصفهان 

نوسازی شود.
به گزارش تریبون امروز، ۱۰ درصد از بافت های فرسوده کشور با 
۱۴ هزار هکتار وســعت در استان اصفهان وجود دارد که بیشترین 
حجم آن مربوط به مرکز اســتان، شــهر کاشــان، خمینی شهر و 

نجف آباد است.
هشــت هزار و ۱۰۰ هکتار بافت فرســوده، سه هزار هکتار بافت 
تاریخی و ســه هزار و ۷۸۰ هکتار سکونتگاه غیررسمی در استان 

اصفهان وجود دارد.
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نائب رئیس کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه مشــکلات باید دسته بندی 
شــوند تــا مشــخص شــود وظیفه هر 
مسئولی چیســت، گفت: با سخنرانی و 

جلسه مشکلات کشور حل نمی شود.
به گــزارش تریبــون امــروز، ابراهیم 
عزیزی در نشست با اعضای اتاق اصناف 
اســتان فارس گفت: انتظاری که از خانه 
اصناف می رود دســته بندی مشکلات و 
ارائه آن ها با اولویت است تا راهکارهای 
حل آن نیز از مســیر منطقی، قانونی و 

صحیح دنبال شود.
نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اســلامی با اشاره به نقش بسیار 
مهم اصنــاف در رضایتمندی مردم نیز 
گفت: مشــکل یا در قوانین اســت یا در 
ســوء مدیریت ها که هر دو راهکار دارد 
لذا ابتدا باید این مشــکلات دسته بندی 
شــوند تا بدانیــم وظیفه هر مســئولی 
چیســت و ما به عنوان نماینده مجلس 

چه اقدامی باید انجام دهیم.
عزیزی تأکید کرد: همان گونه که بارها 

تأکید شــده است، با سخنرانی مشکلات 
کشــور و از جمله مشکلات اصناف حل 
نخواهد شد بلکه باید پس از دسته بندی 
و اولویت بنــدی مســائل، بــا روحیــه 
عملیاتی و اجرایی این مشــکلات را حل 

و فصل کرد.به گزارش ایسنا، در ابتدای 
این نشست نیز رؤسای برخی اتحادیه ها 
مسائل و مشکلات خود را مطرح کردند. 
لزوم ساماندهی دستفروشان، ساماندهی 
به  قوام بخشــی  متعــدد،  ســامانه های 

اصناف  به ظرفیت های  توجه  اتحادیه ها، 
در اســتان فارس، جلوگیری از تعطیلی 
واحدهــای صنفــی از جمله مســائلی 
بود که در این نشســت توســط روسای 

اتحادیه ها مطرح شد.

نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی :

نماینده مجلس: با سخنرانی مشکلات کشور حل نمی شود و نیاز به اراده عملیاتی داریم

عملکرد دولت در اجرای »قانون جوانی 
جمعیت« مطلوب است

نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اســلامی گفت: دولت سیزدهم به 
»قانون جوانی جمعیت« بیشتر از سایر قوانین اهتمام داشته و عملکردها در این 

بخش مطلوب بوده است.
به گزارش تریبون امروز، امیرحســین بانکی  پور در میز مســائل استان که با 
موضوع »خانواده و جوانی جمعیت« در ســالن جلسات دانشگاه پیام نور اصفهان 
برگزار شد، افزود: با این وجود تنها نیمی از قانون جوانی جمعیت به اجرا درآمده 
و اگرچه عملکرد دولت در اجرای آن نســبت به دیگر قوانین خوب بوده است اما 

همچنان با انتظارات و چشم اندازهای ترسیم شده بسیار فاصله داریم.
وی افزود: افزایش هفت برابری تسهیلات ازدواج و فرزندآوری، واگذاری زمین 
و خودرو، ارائه تســهیلات به زوج های نابارور، افزایش حق اولاد و مدت مرخصی 
زایمان برای کارکنان و تسهیلات آموزشی برای مادران دانشجو از جمله اقداماتی 

است که در این قانون پیش بینی شده است.
بانکی پور با هشدار در باره تهدید کشور توسط خطر سیاهچاله جمعیتی تصریح 
کرد: چنانچه جمعیت ســالمندان رو به فُزونی برود نظام ســلامت و بهداشت و 
درمان باید پنج برابر هزینه کند بنابراین وضعیت نگران کننده ای به وجود می آید.
وی با بیان اینکه برای عبور از این بحران تنها پنج سال فرصت داریم، افزود: نرخ 
باروری در کشور اکنون ۶/۱ است که باید تا پنج سال آینده به نرخ ۵/۲ برسیم و 

این هدف وقتی محقق می شود که جامعه نسبت به موضوع آگاه باشد.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: تخصیص پنج درصد از بودجه های 
پژوهشی به حوزه خانواده و جمعیت، فرصت مناسبی است که پژوهشگران کشور 

برای کمک به مدیریت چالش جمعیتی به میدان بیایند.
وی افزود: قانون جوانی جمعیت باید بطور دقیق جرا شــود و شرح وظایف هر 

دستگاه در آن مشخص شده است.
بانکــی پور گفت: در همه بخــش های فرهنگی، اقتصادی، بهداشــتی، بیمه، 
دســتمزد و آموزش که می تواند مانعی برای فرزندآوری وجود داشته باشد، باید 
ورود کرد و پس از شناسایی چالش ها با تصویب مصوبات جداگانه و کاربردی به 

مدیریت بحران جمعیت کمک کرد.

نماینده مردم بوشهر مطرح کرد:

مشکل ته لنجی با اصلاح مصوبه سابق 
حل می شود

نماینده مردم بوشــهر، گناوه و دیلم در مجلس گفت: تصمیم گیران باید 
توجه داشــته باشــند که ملوانی و لنجداری، معیشت و زندگی مردم شمال 
اســتان بوشهر است و بارها تکرار کرده ام که با توجه به اقتضائات زندگی و 

معیشت مردم تصمیم کارشناسانه گرفته شود.
بــه گزارش تریبون امروز، عبدالکریم جمیــری،  به پیگیری ها برای حل 
مشکل ترخیص کالاهای ته لنجی اشاره کرد و گفت: با پیگیری های مکرری 
که با رئیس جمهور ، ریاســت مجلــس و معاون اول رئیس جمهور در مورد 
مشــکل ترخیص کالای همراه ملوان طی روزهای اخیر صورت گرفت، روز 
گذشته جلســه ای به دستور آقای مخبر تشــکیل و نسبت به این موضوع 
تصمیم گیری شــد.وی افزود: خوشبختانه اصلاحاتی در مصوبه سابق نسبت 
به تعداد اقلام و حجم کالای همراه ملوان صورت گرفت که جزییات آن بعد 

از طی مراحل قانونی توسط دستگاه های اجرایی اعلام خواهد شد.
نماینده مردم بوشــهر، گناوه و دیلــم در مجلس بیان کرد: تصمیم گیران 
باید توجه داشته باشند که ملوانی و لنجداری، معیشت و زندگی مردم شمال 
اســتان بوشهر است و بارها تکرار کرده ام که با توجه به اقتضائات زندگی و 

معیشت مردم تصمیم کارشناسانه گرفته شود.

قالیباف شهادت جمعی از کارکنان فراجا را تسلیت گفت؛

رئیس مجلس: این تحرکات بی اثر، با مجازاتی 
سرسختانه پاسخ داده خواهد شد

رئیس مجلس شورای اسلامی در پیامی ضمن محکومیت حمله تروریستی 
به مقر انتظامی شهرســتان راسک بر لزوم شناســایی و برخورد با فوریت با 

عوامل این شرارت تاکید کرد.
بــه گزارش تریبون امروز، دکترمحمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در پیامــی ضمن محکومیت حمله تروریســتی بــه مقر انتظامی 
شهرستان راسک بر لزوم شناسایی و برخورد با فوریت با عوامل این شرارت 

تاکید کرد. متن پیام به شرح ذیل است:
بسم الله  الرحمن الرحیم

وقوع جنایت تروریســتی حمله به مقر انتظامی شهرستان راسک، استان 
سیستان و بلوچســتان ،که موجب شهادت و مجروحیت جمعی از کارکنان 

غیور و رشید فراجا شد، باعث تاثر فراوان گردید.
ارتکاب حوادث و جنایات تروریســتی علیه امنیت و اقتدار این مرزوبوم از 
سوی دشــمنان پلید و گروهک های تکفیری و شرور، تازگی نداشته و آنان 
همواره با اقدامات خود تلاش کرده اند در اراده ملت ایران خدشه وارد سازند، 
اما بدانند این تحرکات بی اثر، با مجازاتی سرسختانه پاسخ داده خواهد شد.

لازم اســت نیروهای امنیتی وانتظامی به فوریت و جدیت به شناســایی 
و برخورد با عوامل این شــرارت اقدام کنند.ضمن عرض تبریک و تســلیت 
شهادت این سربازان رشــید و جان برکف به مقام معظم رهبری، فرماندهی 
انتظامی کشــور ،مردم شریف سیستان و بلوچســتان و خانواده معزز آنان، 
درجات رفیع و رضوان الهی برای شهیدان سرافراز و شفای عاجل مجروحان 

را از درگاه خداوند متعال مسئلت می نمایم.

عضو مجمع نمایندگان استان 

اصفهان مطرح کرد:

قوه قضاییه به فروش 

غیر قانونی آثار تاریخی 

ورود کند

عضــو مجمع نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس شــورای 
اســلامی با تاکید بــر اینکه از بین رفتن آثــار تاریخی بنا به هر 
دلیلی در کشور جرم انگاری نشده است، گفت: طی جلساتی که 
با ضرغامی وزیر میراث فرهنگی و گردشــگری داشتیم خواستار 
بررســی، حفظ و نگهداری آثار تاریخی بودیم که امیدواریم قوه 

قضاییه به فروش غیر قانونی آنها ورود داشته باشد.
به گزارش تریبون امروز، حســینعلی حاجی دلیگانی در مورد 
تخریب آثار باســتانی، گفت: خشکی زاینده رود اثرات متعددی 
به دنبال داشــته اســت، از بین رفتن آثار تاریخی یکی از اثرات 
خشــکی این رودخانه است که در نتیجه فرونشست زمین شاهد 

شدت گیری این مسئله در استان تاریخی اصفهان هستیم.
نماینده مردم شــاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس شورای 
اسلامی با اشــاره به شکسته شــدن آثار تاریخی، اظهار داشت: 
شکسته شــدن آثار تاریخی مانند مدرسه امام صادق در خیابان 
چهاربــاغ عباســی و بخش هایی از میدان نقــش جهان یکی از 
تبعات فرونشســت در اصفهان اســت، بی تردید این بی توجهی 

تاریخ و گذشته کشور را تحت تاثیر قرار می دهد.
عضو کمیســیون قضایی و حقوقــی در مجلس یازدهم راهکار 
مقابله با فرونشســت در اصفهان را ســیرابی زاینده رود دانست 
و گفــت: چاره ای جز پــر کردن آبخوان هــا در اصفهان نداریم، 
در جــوار زاینده رود به دلیل دانه درشــت بــودن ذرات خاک، 
فرونشســت کمتر خود را نشــان داده اســت اما با روند خشکی 
زاینده رود، کمبود آب، برداشــت بی رویه از آب های زیرزمینی 
و جبران نشــدن آبخوان ها، فرونشست بیشــتر اثرات خود را بر 

ساختمان ها و بناهای تاریخی نشان می دهد.
عضــو مجمع نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس شــورای 
اسلامی با اشــاره به نرخ بحرانی فرونشســت در جهان یعنی ۴ 
میلیمتر در ســال، ۱۵ ســانتی متر فرونشست در دشت اصفهان 
و برخوار را نگران کننده دانســت و افزود: این مقدار فرونشست 
نه تنها بــه میراث فرهنگی و آثار تاریخی اصفهان اثر گذاشــته 
بلکه تاسیســات زیربنایی مثل ســاختمان ها، خطوط مواصلاتی، 
گازرســانی،خطوط ریلی، جاده ها، آبرســانی، خطوط انتقال برق 
هم آسیب می زند و اگر از امروز به فکر نباشیم و جلوی پیشرفت 
آن را نگیریم، در ســال های آینده معلوم نیست با چه بحران های 

دیگری روبرو خواهیم بود.
حاجی دلیگانــی با تاکید بــر اینکه مرمت نادرســت بناهای 

تاریخی در کنار فرونشســت بلای جان آثار باســتانی این استان 
تاریخی شــده، اظهار داشت: سال هاست شــاهد تعرض به جان 
میــراث فرهنگی تاریخی کشــور از فروش غیــر قانونی آنها در 
بازارهای ملی و جهانی و یا گاهی به دلیل مرمت نادرســت و بی 
دقتی در حفظ و نگهداری آنها هستیم، از بین رفتن آثار تاریخی 

به هر دلیلی در کشور جرم انگاری نشده است.
نماینــده مردم در مجلس یازدهم با تاکیــد بر اینکه نگهداری 
آثار تاریخی از همه جهت باید مورد توجه مســئولان قرار بگیرد، 
اظهار داشت: طی جلســاتی که با ضرغامی وزیر میراث فرهنگی 
و گردشگری داشــتیم خواستار بررســی، حفظ و نگهداری آثار 
تاریخــی  بودیم که امیدواریم قــوه قضاییه به فروش غیر قانونی 

آنها ورود داشته باشد.

عضــو مجمع نمایندگان اســتان خوزســتان در مجلس 
با بیــان اینکه اجــرای قانون هوای پاک تنهــا مختص به 
پایتخت نیســت و سایر اســتان ها هم مشمول بندهای آن 
می شــوند،گفت: دلایلی همچون سوخت نامناسب، کیفیت 
خودروهــای داخلی، بلنــد مرتبه ســازی و…. همگی از 
مواردی هســتند که مردم تاوان آن را از جیب و با جانشان 

می پردازند.
به گزارش تریبون امروز، علیرضا ورناصری قندعلی با اشاره 
به آلودگی هوای خوزســتان، گفت: بارها از علت، معلول و 
چرایی شــدت گیری آلودگی هوای خوزستان صحبت شده 
است و تا زمانیکه منشــا آلودگی ها حل نشود نباید منتظر 

تغییر و بهبودی در شرایط محیط زیست منطقه بود.
نماینــده مردم شهرســتان های مسجدســلیمان، لالی، 
هفتکل و اندیکا در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه علل 
آلودگی هوای خوزستان و سایر استان های جنوبی به دلایل 
خارجی بــاز می گردد، افزود: علل خارجــی آلودگی هوای 
استان های جنوبی حل نشده اســت این مسئله با وارونگی 
آمیختــه می شــود و در نهایت وضعیت هوا را در شــرایط 
بحرانی قرار می دهد، طی هفته های گذشــته خوزســتان 
با مســئله ریزگردها، دود بلند شــده ناشی از سوخت غیر 

استاندارد و وارونگی هوا یکجا روبرو بوده است.
ایران به جهت سوخت استاندارد شرایط مطلوبی ندارد

وی با بیان اینکه ایران در تولید و مصرف سوخت استاندارد 
در وضعیــت مطلوبی قرار نــدارد، اظهار داشــت:  دلایلی 
همچون ســوخت نامناســب، کیفیت خودروهای داخلی، 
بلند مرتبه سازی و…. همگی از مواردی هستند که مردم 
تاوان آن را از جیب و با جانشــان می پردازند؛ در این میان 
استان های حاشیه ای و مرزی بیشتر از سایر استان هادرگیر 

این معضل و کمتر مورد توجه مسئولان هستند.
عضو کمیســیون انرژی در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه تمام اقدامات صورت گرفته برای رفاه و آسایش عموم 
مردم جامعه اســت، ادامه داد: با بررســی اقدامات صورت 
گرفته برای حل معضل آلودگی هوای خوزستان هنوز شاهد 
شــدت گیری آلودگی هوا هســتیم، مقایسه وضعیت امروز 
خوزستان نسبت به ۳ سال گذشته به لحاظ کاهش آلودگی 
بسیار مطلوب اســت، اما با وضعیت ایده آل فاصله تاریخی 

و طولانی داریم.
آلودگی هوای خوزستان منشا خارجی دارد

نماینده مــردم در مجلس یازدهم با بیان اینکه بخشــی 
از آلودگی هوای خوزســتان به علــل خارجی بازمی گردد، 
اظهار داشــت: رفع حل موضوعــات خارجی آلودگی هوای 
اســتان های جنوبی باید در قالب تفاهمات با کشــورهای 
همســایه که تســلطی بر منافع نفتی و گازی خود ندارند، 

حل شود.

ورناصری در مورد خســارات جانی آلودگی هوا که بیشتر 
در پایتخت کشور خلاصه می شود، تصریح کرد: بارها مسئله 
آلودگی هوای خوزســتان و پایتخت مورد سوال مسئولان 
محیط زیســت قرار گرفته اســت و از آنها طرح سوال شده 
است و با دعوت آنها به مناطق بحرانی آلاینده هوا درخواست 

حل معضل آلودگی هوا یکبار برای همیشه داشته باشیم.
اجرای قانون هوای پاک تنها مختص به پایتخت نیست 

نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه 
اجــرای قانون هوای پاک تنها مختص به پایتخت نیســت 
و سایر استان ها هم مشــمول بندهای آن می شوند، اظهار 
داشت: قانون مذکور سال هاست تصویب شده است و مورد 
بــی مهری متولیــان اجرایی قرار گرفته اســت باید توجه 
داشــته باشیم میزان اثرگذاری این قانون در سیستم ادرای 

و عملیاتی ما چه میزان بوده است.
ورناصری با انتقاد از کم کاری بســیاری از وزارتخانه ها و 
سازمان ها برای عملیاتی شدن قانون هوای پاک، تاکید کرد: 
از وزارت صمت تا وزارت نیرو باید پاسخگوی اجرایی نشدن 
قانون هوای پاک در کشور باشند، تا با منشأ بروز آلاینده ها 
برخورد قاطع نشود ما  شاهد حل معضل آلودگی سیستان 
و بلوچستان و خوزستان تا پایتخت نخواهیم بود، با کسانی 
که کوتاهی در اجرای قانون هوای پاک داشتند باید برخورد 

و مورد سؤال قرار بگیرند.

عضو مجمع نمایندگان استان خوزستان: 

تاوان آلودگی هوا را مردم از جیب و با جانشان می پردازند
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معاون ستاد اجرایی فرمان حضرت امام استان هرمزگان:

افزون بر 25۰ بسته لبخند مادری در

 هرمزگان توزیع شد

معاون اجتماعی ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام هرمزگان گفت:  افزون 
بر ۲۵۰ بســته لبخند مادری به خانواده هایی که دارای فرزند ســوم و بالاتر 

شده اند، هدیه شد.
به گزارش تریبون امروز، ســجاد امیریان زاده اظهار داشــت:  پویش لبخند 
مادری با هدف جوانی جمعیت به همت بنیاد ۱۵ خرداد وابســته به ســتاد 
اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره( در ســال گذشته در این استان آغاز 
شــد.وی ادامه داد: بسته های لبخند مادری در این پویش به خانواده هایی که 
دارای فرزند ســوم و بیشتر هستند اهدا می شود که هر بسته شامل ۴۰ قلم 
کالای مورد نیاز خانواده هاســت و ارزش ریالی بسته های توزیع شده تا کنون 
به ۲۰ میلیارد ریال می رسد.معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام خمینی 
)ره(  هرمزگان اضافه کرد: طرح لبخند مادری هم به صورت همزمان درحال 
اجراســت که در قالب آن به مادران و خانواده هایی که دارای فرزند سه قلو و 
بیشتر می شــوند به ازای هر فرزند بسته لبخند مادری، ۶ ماه پوشک بچه و 
کارت هدیه ۱۰ میلیون ریالی هدیه می شــود.امیریان زاده گفت: ۱۴ خانواده 
که در ســال جاری خداوند به آن ها فرزندان سه قلو و بیشتر هدیه کرده این 
بســته را دریافت کردند، هر خانواده ای که دارای فرزند سه قلو و بیشتر شود 
می تواند در ســامانه »ایران جوان« به نشانی ir.۱۵۴۲.iranejavan ثبت 
نام کرده و از این هدایا بهره مند شــود.وی اشــاره کرد: افرادی هم که دارای 
فرزند ســوم و بیشتر می شــوند نیازی به ثبت نام در سامانه نداشته و توسط 
گروه های جهادی در روستاها و مناطق محروم شناسایی و این بسته ها تقدیم 
آن ها می شود.معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره(  هرمزگان 
گفت: طرح دیگری هم با مشــارکت نهاد رهبری معظم انقلاب در دانشگاه ها 
درحال اجرا بود که براساس آن دانشجویان دارای فرزند شناسایی و بسته های 
لبخند مادری به آن ها تقدیم می شــود که حدود ۳۰ زوج دانشــجو در این 
اســتان از این طرح استفاده کرده اند و افزون بر ۹۰ دانشجو هم برای دریافت 

وام ۱۰۰ میلیون ریالی بدون سود معرفی شده اند.

 رییس کمیته امداد شهرستان قشم  خبر داد:

3۸۶ میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان 
کمیته امداد قشم پرداخت شد

رییس کمیته امداد شهرستان قشــم از پرداخت ۳۸۶ میلیارد ریال وام به 
مددجویان و نیازمندان واجد شــرایط زیر پوشــش این نهاد از ابتدای سال 

جاری تاکنون خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، رضا تارک اظهار داشت: برای دریافت ۵۹۹ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون ریال وام اشتغال زایی۶۹۴ نفر به بانک  های این جزیره معرفی 
شــده اند که از این تعــداد، ۵۰۰ نفر موفق به دریافــت ۳۸۶ میلیارد ریال 

تسهیلات شدند و ۱۹۴ نفر دیگر نیز در نوبت دریافت وام هستند.
وی با بیان اینکه این تعداد وام در قالب تســهیلات قرض  الحسنه اشتغال  
زایی موضوع جزء چهار بند »ب« تبصــره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۲ پرداخت 
شــده است، گفت: مددجویان و اقشار نیازمند دهک های یک تا پنج این وام 

ها را برای ایجاد مشاغل صنفی، تولیدی و خانگی دریافت کرده اند.
رییس کمیته امداد شهرستان قشم با اشاره به اینکه تسهیلات اشتغالزایی 
کمیتــه امداد افزون بر مددجویان به افراد غیر مددجو تا دهک پنج نیز تعلق 
می  گیرد گفت: با ارایه این تســهیلات به افراد یاد شــده فرصت های شغلی 
در قالب آموزش های مهارتی، کاریابی، راهبر شــغلی )کار آفرین نیکوکار( و 
اعطای تسهیلات اشتغال ایجاد می شــود.تارک از همکاری هفت کارآفرین 
در حوزه مشــاغل تولیدی به عنوان راهبر شــغلی با هــدف توانمند کردن 
مددجویان ایــن نهاد خبر داد و گفت: هدف از ایجاد طرح راهبر شــغلی از 
سوی کمیته امداد در جزیره قشم، امکان اشتغال پایدار و کسب و کار موفق 
برای مددجویان جزیره نشین زیرپوشش این نهاد در نگین خلیج فارس است 
به گونه ای که با کمک این راهبران شغلی از ابتدای سال جاری تاکنون ۵۵ 
مددجو با دریافت آموزش های تهیه و تولید لباس های محلی، منسوجات و 
چرم سازی مستقل شده اند.وی اضافه کرد: از ابتدای سال جاری تا کنون نیز 
با همکاری هشت آموزشگاه فنی و آزاد با این نهاد آموزش  های فنی و حرفه  
ای و مهارتی در رشــته  های مختلف از جمله خیاطی، آرایشگری، مربی مهد 
کودک، تعمیرات وسایل سرمایشــی و الکترونیک به ۳۲۰ نفر از مددجویان 

این جزیره در راستای پایدار سازی طرح  های اشتغالزایی ارایه شده است.

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس :

2۸۰ مگاوات انرژی به شبکه سراسری
 اضافه می شود

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از آغاز تعمیرات اساســی واحد شماره یک بخار 
این نیروگاه خبر داد و گفت: پس از وارد مدار شدن این واحد، ۲۸۰ مگاوات ساعت 

انرژی به شبکه سراسری افزوده خواهد شد.
به گزارش تریبون امروز، داریوش محمودی هدف تعمیرات اساســی این واحد 
را رفــع موانع تولید در جهت بالا بــردن کارکرد و افزایش تولید و آمادگی برای 
دوره تابستان آینده عنوان کرد و افزود: طبق برنامه زمان بندی مدت  زمان انجام 
این عملیات ۱۲۰ روز اســت.وی بیان کــرد: در برنامه عملیاتی واحد یک بخار 
نیروگاه بندرعباس، اجرای فعالیت های اســتاندارد تعمیرات اساسی واحد بخار، 
تهیه متریال و مواد اولیه ) ساخت و نصبPressure Part، ساخت و دمونتاژ 
و مونتاژ لوله های اکونومایزر(، تامین و تعویض اکسپنشــن ها و ورق های دیواره 
لانگســتروم و جی.آر.فن و بازســازی بدنه بویلر تعمیرات لانگستروم ها، تعمیر 
سکتور پلیت،تعویض سیل، گریتینگ ها، تامین و تعویض موردی پره های توربین 
LP ردیف ششم انجام می شود.محمودی اضافه کرد: دمونتاژ و مونتاژ عایق های 
پوسته توربین و اصلاح و بازسازی موردی عایق های معیوب، شستشوی شیمیایی، 
واترجت، تعویض لوله های کندانسور و تعمیرات نشت یابی آن، ترمیم تیوب شیت 
و پلاگ کردن تیوب های معیوب هیترهای فشــار قوی و شستشــوی شیمیایی 
هیترهای فشــارقوی، تعویض ریهیت استاپ والوهای توربین، خرید تجهیزات و 
اجرای پروژه کنترل ســطح هیترها و تجهیزات و اجرای پروژه اصلاح سیســتم 
مانیتورینگ و کنترل دما و فشار فیدپمپ ها، تعمیرات الکتریکال روتور و استاتور 

ژنراتور در این بازه زمانی ۱۲۰ روزه انجام خواهد شد.

رییس کل دادگستری خوزســتان گفت: ۲ هزار میلیارد ریال 
امــوال قاچاق و متروکه اســتان تعیین تکلیــف و به بیت المال 

برگشت داده شد.
بــه گزارش تریبون امــروز، علی دهقانی بیان کــرد: از این میزان 
یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال، از طریق مزایده و حراج کالاهای قاچاق 
و متروکه و ۵۰۰ میلیارد ریال نیز از محل برگشــت کالا به صاحبان 

آن ها، تحقق یافته است.
وی با بیان اینکه بخشــی از این کالاها به ســرعت فاسد می شوند 
افزود: باید ضمن نگهداری صحیح از آن ها در رسیدگی به پرونده این 

کالاها و صدور رای تسریع کرد.
دهقانــی ادامه داد: در این مدت ۱۲۸ فقره پرونده به دلیل غیرقابل 
مصرف بودن و در راســتای حفظ ســلامت مصرف کننده، از چرخه 

مصرف خارج و معدوم شد.
رییس کل دادگســتری خوزســتان با تاکید بر تسریع تعیین 
تکلیــف اموال توقیف شــده در گمرکات و بنادر اســتان گفت: 
امــوال ۱۳۰ فقره پرونــده از گمرکات خرمشــهر، آبادان و بندر 
امام خمینی)ره( نیز در حال قیمت گذاری اســت که به زودی در 

فرآیند مزایده و فروش قرار می گیرد.
وی با اشــاره به ضرورت ســاماندهی کالاها و تعیین تکلیف اموال 
تملیکــی اظهار کرد: اموال ۲۴ فقره پرونده از گمرک آبادان و کالای 
۱۴ فقره پرونده از گمرک خرمشهر به انبارهای سازمان انتقال یافت.

دهقانی توضیــح داد: همچنین اموال ۱۰ فقــره پرونده از گمرک 
آبادان و ۴۰ فقره پرونده از گمرک خرمشهر نیز در حال آماده سازی و 
انجام تشریفات گمرکی جهت انتقال به انبارهای اداره اموال تملیکی 

استان است.

رییس کل دادگســتری خوزســتان اظهار کرد: این اموال تا صدور 
نتیجــه رای دادگاه و پــس از آن بــه عنوان امانــت صاحبان کالا و 
بیت المال در انبارها نگهداری می شــوند و بر اســاس قانون، حفظ و 
نگهــداری صحیــح از آن ها به عنوان یک تکلیف، به عهده ســازمان 

جمع آوری و فروش اموال تملیکی است.
به گزارش تریبون امروز، طبق گفته دبیر کمســیون قاچاق کالا و 
ارز خوزستان، این استان به دلیل داشتن مرز زمینی و خاکی یکی از 

گذرگاه های انتقال کالای قاچاق در کشور است.





رییس کل دادگستری خوزستان  خبر داد:

۲هزار میلیارد ریال اموال قاچاق در خوزستان به بیت المال برگشت داده شد

اخبار کوتاه

رییس اداره نظارت بر اماکن عمومی 
فرماندهی انتظامی استان خوزستان 

خبر داد:

 27۹ واحد مشاور املاک متخلف 
در خوزستان مهر وموم شد

اماکــن عمومی  بــر  اداره نظــارت  رییــس 
فرماندهی انتظامی استان خوزستان از مهروموم 
۲۷۹ واحد صنفی متخلف در استان خوزستان 

خبر داد.
به گــزارش تریبون امروز، ســرهنگ محمد 
حســین محمدوند یکشنبه اظهارکرد: از ابتدای 
ســال طرح ســاماندهی و نظارت بر مشاوران 
املاک توســط مأمــوران اداره نظارت بر اماکن 
عمومی با هماهنگــی مرجع قضائی و همکاری 
اداره مســکن و شهرســازی، ســازمان صمت، 
بازرسان اتاق اصناف و تعزیرات حکومتی استان 

اجرا شد.
وی با اشــاره به راه اندازی گشت مشترک 
پلیس و سازمان های مربوطه، افزود: در این 
طرح از ابتدای سال جاری تاکنون از ۲ هزار 
و ۱۴۹ واحــد صنفی مشــاور املاک بازدید 

شده است.
رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی فرماندهی 
انتظامی اســتان تصریح کرد: در بازدیدهای به 
عمل آمــده ۴۳۷ واحد صنفی مشــاور املاک 
به دلیل نداشــتن پروانه کســب و عدم رعایت 
ضوابط و مقررات انتظامــی اخطار پلمب صادر 
شد و ۲۷۹ واحد به دلیل عدم توجه به اخطارها 

مهروموم شدند.
سرهنگ محمدوند خاطرنشان کرد: هر واحد 
صنفی موظف به رعایت کلیه قوانین و مقررات 
مربــوط به اصناف بوده و پلیــس برابر قانون با 

متخلفان برخورد خواهد کرد.

استاندار هرمزگان :

راه اندازی پارک علم و فناوری 
کودکان و نوجوانان هرمزگان وارد 

مرحله اجرایی شد
راه اندازی پــارک علم و فناوری کــودکان و نوجوانان 
هرمــزگان بــا امضــای تفاهم نامــه چهار جانبــه بین 
اســتانداری هرمزگان، پارک علم و فناوری، پالایشــگاه 
نفت بندرعبــاس و آموزش و پرورش این اســتان وارد 

مرحله اجرایی شد.
به گزارش تریبون امروز، استاندار هرمزگان در حاشیه 
امضــای ایــن تفاهم نامه اظهار کرد: اینگونه نیســت که 
امضای ایــن تفاهم نامه برای آغاز کار باشــد بلکه کارها 
انجام شده اســت و این تفاهم نامه برای ورود به مرحله 

اجرایی است.
مهــدی دوســتی ادامه داد: مکان مشــخص شــده و 
تجهیزات مورد نیاز هم خریداری شــده اســت و از این 
پس مراحل اجرایی کار انجام می شــود و معلم ها بیش از 

دانش آموزان از این کار خوشحال خواهند شد.
رئیس شــورای آموزش و پرورش هرمزگان اضافه کرد:  
یکی از چالش های این اســتان تعداد کم شــرکت های 
دانش بینان آن اســت، زمانی که به این اســتان آمدم و 
تعداد شــرکت های دانش بنیان را مشاهده کردم تصور 

کردم یک صفر جا افتاده است.
وی ابراز کــرد:  اکنون همه دنبال اســتخدام شــدن 
هســتند که به دلیل خوب معرفی نشدن عرصه فعالیت 
در کارهای دانش بنیان اســت و راه اندازی پارک علم و 
فناوری می تواند این عرصه را به بچه ها که همان نســل 

آینده هستند معرفی کند.
رئیس شورای اشتغال و سرمایه گذاری هرمزگان ادامه 
داد:  هیچ چیز به اندازه سوختن و از دست رفتن استعداد 
یک فرد، انســان را اذیت نمی کند و نباید اجازه از دست 
رفتن استعدادها داده شود، افراد باید به این گونه مکان ها 
رفته و فرآیند آن ها به گونه ای باشــد که استعدادشــان 

شکوفا شده و اوج بگیرد.
رئیس شــورای آموزش و پرورش هرمزگان تأکید کرد: 
بنابراین فراهم ســازی بستر، مهیا ساختن عرصه و آشنا 
کردن کودکان و نوجوانان با این عرصه گام اول و سنگ 
بنایی مهم برای آینده اســت که به همت پالایشگاه نفت 

بندرعباس این اتفاق رقم خورده است.
دوســتی بیان کرد: این پالایشگاه بازوی اصلی و کمک 
ما برای انجام کارهاست و امروز ۲ اتفاق مهم را رقم زده 
که یکی در راســتای توسعه پایدار و حفظ محیط زیست 
یعنــی درختکاری در صبح بــود و دیگری اکنون و آغاز 
مرحلــه اجرایی پارک علم و فناوری کودکان و نوجوانان 

است که این هم در راستای توسعه پایدار قرار دارد.
وی اشــاره کرد: برای رســیدن به توســعه باید روش 
مناسبی در پارک علم و فناوری اجرایی شود که طراحی 
آن اهمیت بســیاری دارد و نبایــد همه چیز را از تهران 
ابلاغ کنند تا اجرایی کنیم.استاندار هرمزگان افزود: این 
روش می تواند شــبیه به کرســی های آزاد اندیشی باشد 
که افــراد گفت و گو کنند و خودم هم دوســت دارم با 
کودکان و نوجوانان در این مرکــز که راه اندازی خواهد 
شــد گفت و گو کنم.رئیس شورای اداری هرمزگان بیان 
کرد: گفت و گو کردن و آشــنا بودن با روش گفت و گو 
پایه اصلی توســعه اســت، باید بدانیم چگونه گفت و گو 
و صحبــت کنیم،  وقتی بتوانیم بــا هم گفت و گو کنیم، 

توسعه شکل می گیرد.

مدیر کل صنعت، معدن و 

تجارت خوزستان :

۲۰ طرح تولیدی، آماده 

افتتاح در خوزستان

مدیــر کل صنعت، معدن و تجارت خوزســتان گفت: ۲۰ طرح 
تولیدی و صنعتی در اســتان با قابلیت اشــتغال زایی ۱۱ هزار نفر 

آماده بهره برداری هستند.
به گزارش تریبون امــروز، حمیدرضا فلاح بیان کرد: چند طرح 
بزرگ شــامل فولاد جهان آرا در خرمشــهر ، فــولاد آتیه و طرح 
توســعه کارخانه پاک چوب از جمله طرح هــای آماده افتتاح در 

استان هستند.
وی با اشاره به وجود ۳۱۵ طرح صنعتی بالای ۶۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی در استان اظهار کرد: پیش بینی شده با بهره برداری از این 
تعداد طرح برای ۲۰ هزار نفر اشتغال ایجاد شود.

فــلاح اعتبار مورد نیاز برای تکمیل این تعداد طرح را ۴۰۰ هزار 
میلیارد ریال عنوان کرد.

مدیر کل صمت خوزســتان افزود: از این تعداد ۵۵ طرح، بیش 
از ۸۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارند و ۲۵ طــرح تولیدی برای 

استفاده از اعتبار محل تبصره ۱۸ نیز معرفی شدند.
وی ادامه داد: برای ۳۸۰ طرح ســرمایه گذاری طی سال جاری 
جواز تاســیس صادر شد که سرمایه گذاران در حال انجام مقدمات 

لازم برای اجرای آنها هستند.
فــلاح با تاکید بر اهمیت جذب ســرمایه گذار برای رونق بخش 
تولید و اشتغال زایی استان گفت: اداره کل صمت خوزستان تلاش 
کرد تا با کوتاه تر کردن زمان صدور جواز تاســیس، شــرایط برای 

فعالیت سرمایه گذاران در استان تسهیل شود.
مدیر کل صمت خوزســتان ضمن اشــاره به فراهم سازی بستر 
ایجاد اشــتغال چشمگیر با به سرانجام رســیدن این تعداد طرح 

تولیدی توضیح داد: این تعداد طــرح تولیدی برای ۱۸ هزار نفر، 
اشتغال ایجاد خواهد کرد.
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معاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری استانداری 
فارس گفت: لغو روادید ۳۳ کشــور برای ســفر به ایران، 
آغاز فصلی جدید در حوزه گردشــگری و آینده ای روشن 
برای این صنعت در کشــورمان و همچنین استان فارس 

خواهد بود.
بــه گزارش تریبون امــروز، محمد فــرخ زاده در جمع 
خبرنگاران، با اشاره به لغو روادید ۳۳ کشور برای سفر به 
ایران، این تصمیم را اقدامی کم نظیر در اعتماد ســازی و 
گشــایش درهای دوستی به سمت جهان دانست و افزود: 
رویکرد دولت ســیزدهم در برقراری روابط خوب سیاسی 
و دیپلماتیک با کشورهای همسایه، منطقه و سازمان های 
بین المللــی همچون بریکس و شــانگهای موجب افزایش 
تعامــلات و همکاری ها و توســعه اقتصــادی چند جانبه 

خواهد شد.
وی ادامــه داد: بر همیــن اســاس و در ادامه ضرورت 
دارد که ســاخت و توســعه برنامه های فرهنگی و تقویت 
زیرساخت های گردشگری در کشور به عنوان ۲ اقدام مهم 

و اساسی به فوریت در دستور کار قرار گیرد.
او اظهــار کــرد: اینکه چند کشــور رادیــکال در مورد 
کشــورمان رویکرد و دیدگاهی متفاوت با دیگر کشورهای 
دنیا دارند فاقد اهمیت است و آنچه که مهم است اینکه با 
اتخاذ چنیــن تدابیری میهمان نوازی ملت بزرگ ایران را 

در عمل به جهانیان نشان دهیم.
معاون گردشگری استانداری فارس، ضمن تاکید بر لزوم 
توجه به مقوله ارتقای ســواد گردشگری در کشور گفت: 
از این پس تمام دســتگاه های آموزشــی باید ارتقا دانش 
عمومی برای برخورد و مواجهه با گردشــگران و میهمانی 
که از سایر کشورها به کشورمان وارد می شوند را ماموریت 

خود قرار دهند.

فرخ زاده افزود: ایران سرزمینی با تنوع گسترده فرهنگی، 
قدمت بیش از هفت هزار ســاله و دارا بودن ۲۷ اثر میراث 
ملمــوس که به ثبت جهانی رســیده و با ثبت جهانی ۲۴ 
اثــر ناملموس در رتبه پنجم جهان قرار گرفته و قطعا لغو 
روادید گردشــگران کشورهای مختلف و باز کردن درهای 
کشــور به روی دنیا اقدامی موثر در صدور این فرهنگ و 
آشنایی بیشتر مردم جهان با این تمدن عظیم خواهد بود.
وی ادامــه داد: صنعت گردشــگری پــس از نفت و گاز 
بیشترین درآمدزایی را دارد و این صنعت را می توانیم در 
کشــورمان با تعامل موثر با مردم جهان و در جهت خنثی 

سازی آثار تحریم ها روز به روز پویاتر کنیم.
او اظهــار کرد: امیدواریم این کشــورها نیــز با در نظر 

گرفتــن ظرفیت ها و توانمندی های ایران در همه بخش 
ها به ســمت لغو روادید حرکت کنند تا منافع مشــترک 
طرفین تامین و انســجام موثری بین این کشورها به ویژه 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و آسیای میانه شکل گیرد.
هند، روســیه، امارات متحده عربی، بحرین، عربستان، 
قطر، کویت، لبنان، ازبکســتان، قرقیزستان، تاجیکستان، 
تونــس، موریتانی، تانزانیــا، زیمباوه، موریس، سیشــل، 
اندونــزی، برونئی دارالســلام، ژاپن، ســنگاپور، کامبوج، 
مالزی، ویتنام، برزیل، پرو، کوبا، مکزیک، ونزوئلا، بوسنی 
و هرزگوئین، صربستان، کرواسی و بلاروس، ۳۳ کشوری 
هستند که لغو یکطرفه روادید آنها مورد تایید هیات دولت 

قرار گرفته است.

7 اقتصاد

درهفته پژوهش و فناوری فارس؛

ارائه ۱۰۰محصول دانش بنیان در فارس
مدیر اجرایی ســتاد هفته پژوهش و فناوری در فارس گفت: به مناسبت هفته 
پژوهش و فناوری حدود ۵۴نفر از پژوهشــگران و فناوران برتر اســتان با حضور 
استاندار تجلیل می شوند و نمایشگاهی با بیش از ۱۰۰ محصول دانش بنیان برگزار 

خواهد شد.
به گزارش تریبون امروز، ســید آیت اله رزمجو اظهار کرد: ۲۵ آذرماه در تقویم 
رســمی کشور به نام روز پژوهش نام گذاری شــده و برنامه های هفته پژوهش و 
فناوری در ســال ۱۴۰۲ از روز شــنبه ۲۵ آذر ماه تا چهارشنبه ۲۹آذرماه برگزار 

می شود.
مدیر اجرایی ستاد هفته پژوهش و فناوری در استان فارس ادامه داد: نمایشگاه 
دستاوردهای پژوهش و فناوری ساعت ۱۰ صبح روز سه شنبه ۲۸ آذرماه با حضور 
معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری فارس، رؤســای دانشگاه ها، مدیران 
دســتگاه های اجرایی و دیگر مسئولان استانی افتتاح می شود و این نمایشگاه که 
تا روز چهارشــنبه ۲۹آذر ادامه دارد هر روز از ساعت ۸:۳۰ تا ۱۷ پذیرای عموم 

مردم است.
وی هدف از برگزاری این نمایشگاه  را معرفی جدیدترین دستاوردهای پژوهش 
و فناوری دانشــگاه ها، مراکز علمی و تحقیقاتی استان، سازمان ها و دستگاه های 
اجرایی و شرکت های دانش بنیان به عموم مردم دانست و گفت: در این نمایشگاه 

بیش از ۱۰۰محصول دانش بنیان در معرض دید بازدیدکنندگان قرار می گیرد.
رزمجو با بیان اینکه شعار هفته پژوهش امسال با توجه به شعار سال »پژوهش و 
فناوری پیشران رُشد تولید و مهار تورم« انتخاب شده است، گفت: مراسم تجلیل 
از پژوهشگران و فناوران برتر استان ساعت ۱۰ صبح روز چهارشنبه ۲۹آذرماه در 
محل نمایشگاه با حضور استاندار فارس برگزار می شود و در این مراسم حدود ۵۴ 
نفر از پژوهشگران و فناوران برتر استان از دانشگاه ها و مراکز علمی، سازمان ها و 

دستگاه های اجرایی و شرکت های دانش بنیان تجلیل خواهند شد.
وی از برگــزاری میزخدمت در کنار نمایشــگاه برای پاســخگویی مدیران به 
پرسش های پژوهشگران، کارآفرینان و فناوران خبر داد و گفت: در این نمایشگاه 
که در مجتمع فرهنگی رفاهی دانشگاه شیراز واقع در خیابان ساحلی غربی برگزار 
می شــود، میزی در نظر گرفته ایم تا پژوهشگران و فناوران بتوانند با مسئولان در 

سازمان های مختلف تعامل و ارتباط برقرار کنند.
مدیر اجرایی ســتاد هفتــه پژوهش و فناوری به بیــان عناوین روزهای هفته 
پژوهش و فناوری در ســال ۱۴۰۲ پرداخت و گفت: روز اول با عنوان »پژوهش، 
مدرسه و آینده سازان«، روز دوم»توسعه بازار محصولات تولید داخل«، روز سوم» 
دانشمندان و سرآمدان علمی، پیشران پژوهش و فناوری، روز چهارم »پژوهش و 
فناوری در خدمت جامعه و صنعت«، روز پنجم» پژوهش«، روز ششم » پژوهش 
و فناوری و اثربخشــی اجتماعی« و روز هفتم »علوم انســانی و علوم پایه ارکان 

توسعه و پیشرفت« نام گذاری شده  است.

سرپرست اداره امور اراضی مدیریت جهاد کشاورزی:

قلع و قمع ۶۱ قطعه باغ شهری در
مرودشت فارس

سرپرســت اداره امور اراضی مدیریت جهاد کشــاورزی شهرستان مرودشت از 
تخریب ۶۱ مورد باغ شــهری در اراضی کشاورزی روستای ده بید بخش مرکزی 

شهرستان مرودشت خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل مظفری گفت: در راستای اجرای تبصره ۲ 
مــاده ۱۰ قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغی، تعداد ۶۱ مورد باغ شــهری 
به مساحت ۶۷ هزار متر مربع در قالب تفکیک اراضی، قطعه بندی ، دیوارکشی، 
فنس کشی و مستحدثات غیر مجاز در روستای ده بید بخش مرکزی شهرستان 

مرودشت، قلع و قمع شد.
وی، ضمن تشــکر از همکاری دادستان شهرستان و دستگاه هایی که در اجرای 
حکم تخریب، همکاری داشته اند، افزود: با جدیت در راستای پدیده زمین خواری 
و همچنین تغییر کاربری اراضی کشــاورزی و باغات، برخورد خواهد شــد و این 

رویه ادامه خواهد داشت.
سرپرست اداره امور اراضی شهرستان مرودشت ، با هشدار به احداث کنندگان 
بنا در اراضی کشــاورزی به مردم توصیه کرد از تفکیــک اراضی زراعی و خرید 
ملک های بدون مجوز که در محدوده اراضی زراعی و باغی هستند خودداری کرده 

و در دام کلاه برداران و سودجویان قرار نگیرند.
مظفری  بیان کرد: مردم، هرگونه تغییر کاربری در اراضی کشاورزی را می توانند 
از طریــق تلفن ۱۳۱ اطلاع دهند تا از ســود جویی  برخی افراد و تخریب اراضی 

ارزشمند کشاورزی که ضامن امنیت غذایی جامعه است جلوگیری شود. 
مرودشت در فاصله ۴۵ کیلومتری شمال شیراز قرار دارد.

 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی فارس خبر داد:

رشد 35 درصدی صادرات در فارس
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی فارس از رشــد ۳۵ درصدی 
میزان صادرات این استان از سال ۸۵ تاکنون خبر داد و گفت: این رقم، عدد قابل 

قبولی است و جزو شاخص های مثبت استان فارس است.
به گزارش تریبون امروز، محمدصادق حمیدیان در هفتمین جلســه کارگروه 
توســعه صادرات اســتان که با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای وزارت کشــور برگزار شــد، گفت: علی رغم تمام دست اندازهایی که در 
سطح کشور برای دریافت کارت بازرگانی ایجاد شده است، در یک نگاه بلند مدت 
میزان صادرات استان فارس ازسال ۸۵ تاکنون با رشد سالانه ۳۵ درصدی مواجه 
شــده است که در میان اعداد غیر قابل توجیه اقتصادی، عدد قابل قبولی است و 

جزو شاخص های مثبت استان فارس است.
وی بیان کرد: این در حالی است که ۵ طرح بزرگ تولیدی و صنعتی در استان 
در حال انجام اســت که اگر هرچه زودتر تکمیل و به بهره برداری برســد، میزان 
صادرات استان فارس در یک دوره ۱۸ تا ۲۴ ماهه به عدد ۵ میلیارد دلار خواهد 
رســید.حمیدیان افزود: در حال حاضر درخواســت بیش از یک سوم کارت های 
بازرگانی استان فارس در فرآیند اداری تمدید یا صدور معطل مانده است که اگر 
تفویض اختیارها به استان ها انجام شود، ضمن اینکه باید اهلیت دریافت کنندگان 
کارت ها در اســتان ها تشخیص داده شود شاهد تسریع در روند صدور کارت های 

بازرگانی و انجام امور تجارت بین الملل خواهیم بود.
وی با ابراز گلایه از تصمیم های کلان کشور در بخش صادرات کشور اضافه کرد: 
متأســفانه تصمیم های خلق الساعه و یک شبه بخش تجارت خارجی کشور را با 
مشکلات بی شماری مواجه می کند که ضرر آن را تاجر، بازرگان و تولیدکنندگان 
مــا می دهند.رئیس اتاق بازرگانی فارس ادامــه داد: ما در بخش تولید و صادرات 
کشور شاهد تعداد زیاد نامه و بخشنامه هایی هستیم که بدون اطلاع قبلی و یک 
شــبه با بهانه های مختلف تصمیم می گیرند صــادرات برخی از کالاها را ممنوع 
کنند که انتظار ما این است که دروازه صادرات و واردات کشور در اختیار سازمان 
توســعه تجارت باشد زیرا این سازمان مصوبات شورای عالی صادرات را نیز ابلاغ 
می کنند و اگر قرار بر ممنوعیتی باشــد، همانطور که قانون نیز تســریع کرده در 
یک فرجه زمانی ۱۵ روزه قبل از تصویب اعلام شــود تا صادرکننده ما مشــمول 

خسارت های کلان نشود.
حمیدیان اظهار کرد: این درحالی اســت که با توجه به اینکه مبادی خروجی و 
قوانین مشــخصی وجود دارد، اما به نظر می رسد مصوبات شورای عالی صادرات 
کشــور متفاوت با سایر ستادها از جمله ستاد تنظیم بازار و ستاد تسهیل برخورد 

و اجرا می شود.



معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس :

لغو روادید ۳۳ کشور برای سفر به ایران، آغاز فصلی جدید در حوزه گردشگری است

مدیر کل دفتر هماهنگی امور 

سرمایه گذاری و اشتغال 

استانداری فارس:

سرمایه گذاری مشترک 

فارس و چین در تولید 

پهبادهای کشاورزی

مدیــر کل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال 
اســتانداری فارس گفت: کشاورزی هوشــمند به عنوان یک 
رویکرد نوآورانه و قدرتمند در عرصه کشــاورزی با استفاده از 
تکنولوژی های هوشمند پیشرفته در فرآیندهای کشاورزی، به 
بهره وری بیشــتر و افزایش تولید در کشاورزی، حفظ محیط 
زیســت، کاهش پســماند و بهبود شرایط کشــاورزان کمک 

می کند.
به گــزارش تریبون امروز، مهدی خادمــی در دیدار هیئت 
کارشناسی شــرکت چینی Hiuda )توســعه قطعات مدرن 
کشاورزی( ضمن اشــاره به اینکه ترتیب برگزاری این نشست 
با دســتور مستقیم استاندار فارس شــکل گرفته است، گفت: 
موجب امتنان و خورســندی است که دو تمدن بزرگ ایران و 
چین دوشادوش یکدیگر قرار گرفته اند و قصد دارند همکاری 

مشترکی را دنبال کنند.
وی افزود: دو شــاخصه اساسی و کلیدی که  حاکمیت ایران 
و چین تعقیب می کنند نخســت پیگیری امــور علوم دانش 

بنیان، دانش های تک و توســعه تکنولوژی و دیگری مشارکت 
جوانان در حاکمیت و سیاست گزاری کلان است که میانگین 
ســنی جوان هیئت مذاکره کننده اقتصــادی چین موید این 

موضوع است.
مدیــر کل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال 
اســتانداری فارس بــا یادآوری این که فــارس از حیث منابع 
انســانی، طبیعی و عقبه تاریخی به مثابه ایران کوچک است، 
اضافه کرد: فارس یک تمدن غنی و دیرینه محسوب می شود 

و انتخاب این شرکت کاملًا درست و سنجیده بوده است.
خادمی ابراز امیدواری کرد: ارزیابی ما از اســتمرار تعاملات 
دو شــرکت به عنوان کارگزار حاکمیت کاملًا مثبت و سازنده 

است.
وی مثلت کســب و کار را مدیریت زمــان، هزینه و کیفیت 
دانســت و ابراز داشت: در این مشــارکت، مولفه های مذکور 
کاملًا ملموس و دیده شده است که نقطه قوت این دیپلماسی 
اقتصادی اســت؛ لــذا با توجه بــه انطباق با اســتانداردهای 
جهانی و رونق کســب و کار جزو اولویت های سیاست گذاری 
جمهوری اسلامی ایران رشد و توسعه اقتصادی است و از این 
طرح ســرمایه گذاری مبتنی بر انتقــال تکنولوژی به صورت 

همه جانبه و قاطع حمایت می کنیم.
مدیــر کل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال 
اســتانداری فارس ادامــه داد: از حیث حمایــت های قانونی 
دولت در صدور مجوزها و پیگیری مسایل زیرساختی و تامین 
منابع انرژی در گســتره و ثغور وظایف و مسئولیت های دفتر 
امور ســرمایه گذاری و اشتغال اســتانداری شامل می شود با 
اطمینان خاطر و عزم راســخ در حوزه امنیت سرمایه گذاری 
چه ســرمایه گذاری از حیث دانش فنی و چه سرمایه گذاری 
مالــی و مادی حمایت می کنیــم و در صورت نیاز به موافقت 

نامه یا تفاهم نامه، زمینه های انعقاد آن را مهیا می ســازیم.
خادمی با اشاره به اینکه این برهه زمانی بهترین فرصت برای 
برای همکاری مشــترک اقتصادی کشــور ایران و چین است، 
گفت: مطابق موافقت نامه و تفاهم نامه ها، بسترهای قانونی و 
مالکیت معنوی دو شرکت را به شکل مطلوب دنبال می کنیم.
شــایان ذکر است؛ یکی از شــرکت های دانش بنیان فعال در 
پارک علم و فن آوری تصمیم دارد به صورت مشارکت مادی و 
معنوی، به تولید جدیدترین نســل پهپادهای کشاورزی جهت 
بازار داخل و بازار صادرات کشــورهای خارجه اقدام نماید که 
بــا این اقدام ضمن انتقال تکنولوژی از کشــور چین به داخل 
اســتان، اشــتغالزایی و ارزآوری نیز از دیگر مزایای این پروژه 

خواهد بود.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

استان فارس :

اجرای رویداد مردمی 

اشتغال با محوریت تأمین 

نیروی کار در فارس

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان فارس از اجرای 
رویداد مردمی اشتغال با محوریت تأمین نیروی کار مورد نیاز 
کارفرمایان با همکاری سازمان بسیج سازندگی سپاه فجر در 

این استان خبر داد.
به گــزارش تریبون امروز، چند وقتی اســت ســکانداران 
سیاست های بازار کار به این فکر افتاده اند تا با تعریف و تدوین 
طرح هــای جدید و ایجاد تحــرک در این بازار و بهبود فضای 
کسب و کار، آب بر آتش نرخ بیکاری بریزند. بخشی از تحقق 
سیاست ها و برنامه های کلان کشور در حوزه اشتغال از مسیر 
ارتباط مســتقیم بین کارفرمایــان و کارجویان می گذرد و بر 
همین اســاس، رویداد مردمی اشتغال کار با محوریت تامین 
نیروی کار مورد نیاز کارفرمایــان کلید خورده تا به کارگیری 

مستقیم جویندگان کار، رنگ جدی تری به خود بگیرد.
فارس نیز همچون ســایر استان های کشــور، داعیه دار این 
داستان اســت و به باور مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اســتان فارس، این رویداد آغاز فصل جدیدی از افزایش نرخ 
مشــارکت اقتصادی در فارس و برقراری ارتباط بی واســطه 

کارفرمایان و جویندگان کار است.

وحید خداپرســت معتقد است طرح رویداد مردمی اشتغال 
کار، عملیاتی شــده تا هم دغدغه هــای کارفرمایان متقاضی 
نیروی کار، رنگ ببازد و هم برنامه های توسعه و یکپارچه سازی 
نظام اطلاعات بازار کار و بهره گیری از سامانه جستجوی شغل 
کــه جزو برنامه های تحولی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

است وارد فاز جدی تری شود.
وی با اشــاره به اینکه رویداد مردمی اشــتغال با هماهنگی 
و همکاری دســتگاه ها و نهادهــای اجرایی فارس با محوریت 
تامیــن نیروی مورد نیاز کارفرمایان، تدوین شــده اســت، از 
برگزاری این طرح در ۲۸ آذرماه امســال همزمان در سراسر 
اســتان خبر داد و افزود: این طرح با محوریت ۳۱ شهرستان 
و با هدف کاهش زمان و هزینه های جســتجوی شغل، تامین 
مستقیم نیروی کار مورد نیاز کارفرمایان و واحدهای تولیدی 
و خدماتــی و همچنین معرفــی و بهره گیــری از خدمات و 
امکانات سامانه جستجوی شــغل، بخشی از اهداف مهم این 

رویداد است.
مدیــرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس، دسترســی به 
آمــار و اطلاعات بــازار کار منطقه، تنوع فرصت های شــغلی 
بدون مراجعه کارجویان به مراکز مختلف، دسترســی به آمار 
و اطلاعــات بازار کار و تعادل بخشــی در عرضــه و تقاضای 
نیروی کار را جزو دستاوردهای این طرح عنوان کرد و افزود: 
مشــارکت فعال کاریابی ها در جهــت ارائه خدمات تخصصی 
کارجویــان و کارفرمایان با توجه به ماهیت کاری خود، بخش 

دیگری از اهداف رویداد مردمی اشتغال کار است.
خداپرســت بیان کرد: جامعه هــدف و مخاطبان این طرح 
کارفرمایان، کارجویان، دفاتر مشاور شغلی و کاریابی های غیر 
دولتی داخلــی و همچنین ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
شهرستان های تابعه هستند و بر همین اصل، صحت سنجی و 
راستی آزمایی بکارگیری جویندگان کار پذیرش شده از سوی 

کارفرمایان مشــارکت کننده در طرح، پس از ۱۰ روز کاری 
کلید خواهد خورد.

وی به فرایند اجرای این طرح نیز گریز زد و گفت: اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس با همکاری ســازمان بسیج 
سازندگی سپاه فجر فارس و دستگاه های زیر مجموعه وزارت 
تعاون کار از جمله سازمان تامین اجتماعی، مرکز آموزش فنی 
و حرفه ای، صندوق کارآفرینی امید و ســایر دستگاه های زیر 
مجموعه، ضمن فراخوان عمومی بــرای کارفرمایان متقاضی 
نیــروی کار جدید، جویندگان کار و دفاتر کاریابی غیر دولتی 
مشارکت کننده در طرح، نســبت به برگزاری این رویداد در 

سطح مرکز و شهرستان های تابع اقدام می کنند.
خداپرســت اظهار کرد: ادارات اجرایی نسبت به راهبری و 
انجام برنامه ریزی های لازم جهت اتصال ســریع کارجویان و 
کارفرمایان با همکاری دفاتر مشــاوره شغلی و کاریابی اقدام 
نمــوده و نتایج و دســتاوردهای این رویــداد پس از ثبت در 
سامانه جستجوی شغل، در قالب گزارش های مدون به وزارت 

متبوع و دستگاه های اجرایی مرتبط ارسال خواهد شد.
http://وی با بیان اینکه ســامانه جستجوی شغل به آدرس

shoghl.mcls.gov.ir بــا هــدف کاهــش هزینه هــای 
جســت وجوی شغل، بهبود و انســجام در عملکرد کاریابی ها 
و در نهایت افزایش اشــتغال، راه اندازی شــده است، به اعلام 
رتبه بندی اســتان ها توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در شاخص عملکردی سامانه جستجوی شغل و حضور فارس 
در جمع ســه استان برتر در به کارگماری نیروی کار از طریق 
این ســامانه اشــاره کرد و افزود: رویداد مردمی اشــتغال با 
همکاری بسیج سازندگی سپاه فجر فارس به صورت همزمان 
در ۳۰ شهرســتان استان اجرا می شــود و حسینیه عاشقان 
ثارالله)ع( نیز میزبان برگزاری این طرح در کلانشــهر شــیراز 

خواهد بود.
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مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فــارس از برگزاری بیــش از ۲۰۰ برنامه علمــی در هفته 

پژوهش در استان فارس خبر داد.
به گــزارش تریبون امــروز، مجید میکائیلی در نشســت 
خبری به مناسبت هفته پژوهش ضمن تسلیت دهه فاطمیه 
و گرامیداشــت هفته پژوهش اظهار داشــت: سازمان بسیج 
علمی، پژوهشی و فناوری استان فارس در تلاش است که با 
برنامه ریزی جامع و هدفمند ســبب ارتقا فرهنگ پژوهش، 
فراگیری موضوعات علمی و گفتمان ســازی مباحث دانشی 

و فناوری در سطح جامعه شود.
مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فارس با اشــاره به لزوم تحقق بیانیه گام دوم اظهار داشت: 
با شــبکه سازی و شناســایی ظرفیت های علمی، فناوری و 
نــوآوری و همچنیــن نیرو های متعهــد، مومن و متخصص 
نگاهی مرز شــکنانه به موضوع علمی داریم چراکه دســت 
بالا در دنیای امروز با کســی اســت کــه از لحاظ علمی در 

قله باشد.
وی با ذکر ســخنانی از رهبر معظم انقلاب درباره مردمی 
سازی مســائل عنوان کرد: براساس سخنان رهبری معظم، 
هر جا کار را به دســت مردم سپردیم به نتیجه رسیدیم که 
هشت ســال دفاع مقدس نمونه خوبی برای جهاد و مردمی 

سازی است.
میکائیلــی در ادامــه به اهمیت هم افزایــی در اقدامات و 
برنامه ها اشاره کرد و گفت: به منظور بهینه شدن و افزایش 
ضریب اقدامات و برنامه ها در زیســت بوم نوآوری استان، به 
دنبال هم افزایی ظرفیت های علمی و بســتر سازی و نقش 

آفرینی در حوزه های مختلف علم و فناوری هستیم.
وی افزود: درصورت تحقق این مهم و جلوگیری از کار های 
جزیــره ای، می توانیــم در تولید علوم نوین، مرز شــکن و 
اقتدارآفرین و تصمیم گیری و تصمیم ســازی در حوزه های 

گوناگون علمی بسیار بهتر و موثرتر عمل کنیم.
این مقام مســئول با بیان اینکه افق دیدمان رســیدن به 
مرجعیت علمی اســت، تصریح کــرد: برای رقم خوردن این 
اتفاق باید رســیدن به مرجعیت علمی به باور تبدیل شود و 

جهاد علمی رقم بخورد.
وی با اشاره به شعار محوری هفته پژوهش امسال با عنوان 
»پژوهش و فناوری پیشران رشد تولید و مهار تورم« تصریح 
کرد: در هفته پژوهش ۲۰۰ برنامه علمی در ســطح استان 

خواهیم داشت.
مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فــارس با بیان اینکــه دهمین جشــنواره جهادگران علم و 
فناوری در اســتان فارس در روز چهارشنبه ۲۹ آذرماه راس 
ســاعت ۱۴:۳۰ در محل مجتمع فرهنگی و رفاهی دانشگاه 
شیراز برگزار خواهد شد، اذعان داشت: در این برنامه درکنار 

رونمایــی از کتاب و یک پروژه دانش بنیان و علمی، از بیش 
از ۵۰ نفر از برترین های علمی در بخش های مختلف بصورت 

استانی تقدیر خواهد شد.
وی در بخش دیگری از ســخنان از خود به رســالت های 
ســازمان بسیج علمی استان فارس پرداخت و گفت: رسالت 
سازمان بسیج علمی، پژوهشــی و فناوری سپاه فجر فارس 
جهاد علمی و بسیج کنندگی ظرفیت ها در راستای رسیدن 

به مرجعیت علمی و تحقق تمدن نوین اسلامی است.
میکائیلی درخصوص ظرفیت های سازمان علمی، پژوهشی 
و فنــاوری ســپاه فجــر فارس خاطر نشــان کــرد: ایجاد، 
بروزرســانی و توســعه بیش از ۴۵ کارگــروه خانه نخبگان 
در سراســر استان با اســتعداد ۵۶۰ نفر از اساتید، نخبگان 
و مســئولان با هــدف احصا و حل مســائل، جهت دهی به 
پژوهش ها و پایان نامه های دانشجویی، مطالبه گری و ایجاد 
بانک اطلاعاتی موضوعات، ظرفیت ها و فرصت ها در اســتان 

صورت گرفته است.
وی ادامه داد: شــبکه پرسشــگری ۳۰۰ نفری در ســطح 
اســتان شــکل گرفتــه و انجــام پروژه های نظرســنجی و 
پرسشــگری میدانی انجام شده که منشا بسیاری از تصمیم 

گیری ها، تدوین سیاست ها و راهبرد ها بوده است.
این مقام مسئول هدف از ایجاد، توسعه و راه اندازی بیش 
از ۵۴ پایگاه علمی و ایجاد مدیریت علمی در بیش از ۴ هزار 
پایگاه بسیج در استان را تقویت و توسعه فعالیت های علمی 
در ســطح جامعه، توانمندسازی علمی و پژوهشی بسیجیان 
و نقش آفرینی بسیجیان در توسعه و شکوفایی عنوان کرد و 
افزود: بیش از هفت مرکز رشد، نوآوری و خلاقیت در استان 
فــارس فعال داریم که در آن از بیش از ۵۰ هســته فناور و 

شرکت دانش بنیان حمایت و پشتیبانی می شود.
بــه گفتــه وی قرارگاه جهــاد علمی با هــدف حمایت از 
شرکت های دانش بنیان و طرح ها و ایده های فناورانه نیز در 
سازمان بسیج علمی، پژوهشــی و فناوری سپاه فجر فارس 

تشکیل شده است.
مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فارس همچنین توضیحاتی پیرامون ایجاد و راه اندازی بیش 
از هفت هزار و ۷۰۰ هســته علمی تخصصی فناور، دانشی، 
توانمندساز و گفتمان ساز در استان ارائه کرد و از شناسایی 
و ایجاد بانک نخبگانی از بیش از شــش هزار و ۲۰۰ مخترع 

و مبتکــر با هدف حمایت مادی و معنوی از آنان خبر داد.

مسئول سازمان بسیج علمی، پژوهشی و فناوری استان فارس:

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد: ۲۰۰ برنامه علمی هفته پژوهش در استان فارس برگزار می شود

کشف بیش از ۱2 میلیارد ریال کالای 
سلامت محور غیرمجاز و قاچاق در داراب

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی شیراز، از کشف و توقیف 
بیش از ۱۲ میلیارد ریال از انواع دارو و کالاهای ســلامت محور غیر 

مجاز و قاچاق در بازرسی از سطح شهر داراب خبر داد.
بــه گزارش تریبون امروز، محمدجواد راعی با بیان اینکه مبارزه با 
قاچاق کالاهای ســلامت محور از اهمیت ویژه ای در ارتقای سلامت 
مردم برخوردار است، گفت: در بازدید مشترک دانشگاه علوم پزشکی 
شــیراز، شــبکه بهداشــت و درمان داراب، نیروی انتظامی، مراجع 
قضایی و امنیتی که از ســطح عرضه انجام شد، فعالیت عطاری ها و 

صنوف فروش مکمل های ورزشی این شهرستان پایش شد.
وی افزود: در بازرســی از دو مکمل فروشی و دو عطاری در شهر 
داراب، بیش از هزار قلم دارو و کالاهای ســلامت محور غیر مجاز به 
ارزش تقریبی ۱۲ میلیارد ریال شامل داروهای سقط جنین، چاقی 
و لاغری، مخدر، انواع مکمل های ورزشــی و داروهای جنســی غیر 
مجاز و قاچاق کشــف و ضبط شــد که متخلفان به مراجع قضایی 

معرفی شدند.
به گزارش ایســنا، معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
از  مــردم درخواســت کرد که  در صورت مشــاهده هرگونه تخلف 
بهداشتی در حوزه غذا و دارو، موضوع را به سامانه ۱۹۰ رسیدگی به 

شکایات وزارت بهداشت اطلاع دهند.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مطرح کرد؛

تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت)ع( 
توسط مرکز پژوهش های شورای اسلامی 

شهر شیراز
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: رساندن شیراز به تراز شهر سومین 
حرم اهل بیت)ع(؛ تنها نگاه مذهبی صرف نیســت، بلکه در کنار این نوع نگاه، 
باید شــیراز را به جایی برســانیم که از نظر ســطح رفاه و آسایش شهر نمونه 
باشــد؛ آن موقع است که می توان به آن مدیریت شــهری بر مبنای اندیشه 

دینی اطلاق کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی شهر 
شیراز در همایش روز ملی پژوهش و فناوری که به مناسبت هفته پژوهش، در 
سالن کمیسیون های شورای اسلامی شهر شیراز برگزار شد، ضمن تسلیت به 
مناسبت شهادت حضرت زهرا)س( و اظهار امیدواری از وامداری اندیشه ولایی 
ایشــان گفت: با توجه به اینکه این هفته، هفته پژوهش و اهمیت آن اســت، 

بناچار صحبت ها و بحث هایی که ارائه می شود، باید از این زاویه دید باشد. 
وی به وجود هم افزایی هر چه بیشتر شورای اسلامی شهر، شهرداری و مرکز 
پژوهش ها اشــاره کرد و گفت: مشکل عمده در پژوهش شورا و شهرداری آن 
اســت که ما هنوز به نقطه درک متقابل از یکدیگر  نرسیده        ایم و هر سه نقطه 
مثلث مرکز پژوهش ها، شــورای اسلامی شــهر و شهرداری شیراز مستقلا کار 

می کنند و هیچ هم افزایی و هماهنگی در این خصوص وجود ندارد. 
رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز بیان کرد: نگاه ما به پژوهش، یک نگاه 
فانتزی است و از میزان تاثیرگذاری آن در حوزه مدیریت شهری یا نمی پرسیم 

و یا جوابی برای آن نداریم. 
رئیس پارلمان شهری شیراز از مرکز پژوهش ها و به طور اخص، پژوهشگران 
آن، خواستار ارائه مدل و الگویی شد که بتوان سه نقطه شورا، شهرداری و مرکز 

پژوهش ها را با هم همگام و هماهنگ کرد. 
حســینی پیشبرد و پیشرفت کارها را زمانی دانست که این سه مجموعه به 
عنوان مجموعه متشــکل با هم کار می کنند، به هم می اندیشــند به یکدیگر 
اعتماد داشــته و به مســائل یکدیگر اعتنا می کنند و احترام متقابل بین آنها 
وجود دارد. آن موقع است که می توان انتظار داشت، حرکت متوازن، متعادل 

که بتواند حوزه مدیریت شهری را توانمندسازی کند، اتفاق بیفتد.   
رئیس شورای شهر با اشــاره به این نکته که شیراز، شهر سومین حرم اهل 
بیت)ع( و در مطالعات، شهری تمدن ساز شناخته می شود، گفت: شهر شیراز 
هم ظرفیت ها و اســتعدادهای علمی فوق العــاده دارد و هم مردمانی خوب، 
شریف و نجیب. پس با برنامه ریزی صحیح  و نگاه پژوهش گرایانه باید  به یک 
الگویی برسیم که شیراز را هم در سطح کشور و هم در سطح معادلات جهانی 

بتوان مطرح کرد.  
حســینی با اشاره به تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت)ع( توسط مرکز 
پژوهش های شورای اسلامی شــهر شیراز اظهار داشت: رساندن شیراز به تراز 
شهر سومین حرم اهل بیت )ع(؛ تنها نگاه مذهبی صرف نیست، بلکه در کنار 
این نوع نگاه، باید شــیراز را به جایی برســانیم که از نظر سطح رفاه و آسایش 
شــهر نمونه باشد؛ آن موقع است که می توان به آن مدیریت شهری بر مبنای 

اندیشه دینی اطلاق کرد.  
رئیس شورای اســلامی شهر شیراز، خواستار همکاری و اعتماد متقابل بین 
شورا، شهرداری و مرکز پژوهش ها شد و عنوان کرد: با این همکاری و اعتماد 
متقابل می توان در حوزه مدیریت شــهری با مبنای دینی ، نگاه سومین حرم 

اهل بیت و با یک حرکت جهادی تحول ایجاد کرد. 
وی یادآور شد: باید فکر جدید و بکر داشته و ساختارها را بشکنیم؛ هم مبانی 
دینی داشــت و هم مبانی علمی؛ و مبنای اصلی ما رسیدن به حکمت متعالیه 
ای باشد که خمیر مایه اندیشه ی انقلاب اسلامی به عنوان فکر اساسی معمار 

انقلاب، امام خمینی)ره( بود.  
رئیس پارلمان شــهری شیراز عنوان کرد:  اگر ارتباط صحیح و درستی بین 
تکنولوژی، هوش مصنوعی، صنعت، ســبک زندگی، فلسفه، عدالت، اخلاق و 
معنویت مردم شــیراز و اندیشه و هوش اندیشمندان این شهر برقرار شود، می 

توان امیدوار بود که به خواسته خود برسیم. 
وی در پایــان اظهــار امیــدواری کرد: با تــلاش و همت پژوهشــگران و 
اندیشــمندان می توان شیراز را به ترازی رســاند که هم به عنوان یک نمونه 
و الگو در شهرهای مختلف کشــور عزیزمان و هم در کشورهای جهان اسلام 

شاهد درخشش آن باشیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

اهداف شهدا را با تلاش 

برای پیشرفت کشور 

دنبال کنیم

معــاون پارلمانی رئیــس جمهور با یادآوری اهداف شــهدا 
گفــت: ما باید در جهت پیشــرفت کشــور و خدمت به مردم 
بکوشیم تا بتوانیم به اهداف والایی که شهدا دنبال می کردند، 

پیدا کنیم. دست 
به گزارش تریبون امروز، ســیدمحمد حســینی در حاشــیه 
مراســم تشییع شــهدای گمنام که در شــیراز برگزار شد، در 
گفت وگو با خبرنگار ایســنا، ضمن تســلیت ســالروز شهادت 
حضرت زهرا)س( از حضور پرشــور مردم شــهید پرور شیراز 
در مراســم تشییع شهدای گمنام قدردانی کرد و گفت: حضور 
شــهدای گمنام، فضای دوران جبهه و جنــگ تحمیلی را که 

فضای ایثار، شــهادت و فداکاری است را زنده می کند.
معــاون پارلمانی رئیس جمهور اظهار کرد: گاهی اوقات همه 
مــا در زندگی دنیایی غرق می شــویم و فراموش می کنیم که 

چقدر شــهدا، انسان ها و جوانان بافضیلتی بودند.
وی ادامه داد: تشییع شــهدا یادآور کمالات اخلاقی، روحیه 

گذشــت، ایثار و فداکاری اســت و نشــان می دهد که برای 
عزت، عظمــت و امنیت ایران جان خــود را فدا کردند و این 
بسیار درس آموز است.حســینی تصریح کرد: ما باید در جهت 
پیشرفت کشور و خدمت به مردم بکوشیم تا بتوانیم به اهداف 
والایی که شــهدا دنبال می کردند، دســت پیدا کنیم و فردای 

نباشیم. قیامت در مقابل شهدا شرمنده 
سردار یدالله بوعلی، فرمانده ســپاه فجر استان فارس نیز به 
خبرنگار ایسنا گفت: امروز شــهر شیراز میزبان شهدایی است 

که منتسب به حضرت زهرا )س(هستند.
وی بیان کــرد: همانطور کــه حضرت فاطمــه)س( گمنام 
هستند، این شــهدا هم گمنام و خوشنام هستند و ما باید در 

راه شهدا قدم برداریم و ثابت قدم باشیم.

مدیــر آموزش و پرورش ناحیه ســه شــیراز گفت: 
پرونده تنبیه بدنی دانش آموزتوســط معلم ورزش در 
شیراز به هیات بدوی رســیدگی به تخلفات کارکنان 

آموزش و پرورش ارسال شد.
به گزارش تریبون امروز، سیدعبدالصمد موسوی در 
ایــن ارتباط اظهار کرد: تنبیــه بدنی دانش آموز خط 

قرمز آموزش و پرورش است.
وی دربــاره ایــن تخلــف رخ داده توضیح داد: ۲۳ 
آذرماه در حین برگزاری آزمون پیشرفت تحصیلی در 
یکی از مدارس روســتاهای اطراف شهر شیراز، معلم 
ورزش این مدرسه که در حال مراقبت از آزمون بوده 
با یکــی از دانش آمــوزان که احتمــال انجام تخلف 

داشته بحث لفظی پیدا می کند.
موســوی ادامــه داد: این درگیری لفظــی منجر به 

تنبیه بدنی این دانش آموز از سوی معلم ورزش شده 
است.

وی گفــت: مســولان آموزش و پرورش ناحیه ســه 
شــیراز پس از اطلاع از این ماجرا موضوع را از طریق 
مدیر مدرســه، معلم ورزش خاطی و اولیا دانش آموز 

کرد. پیگیری 
مدیر آموزش و پرورش ناحیه ســه شیراز اعلام کرد: 
طی دیداری باحضور مدیر مدرسه، اولیا دانش آموز و 
معلم ورزش و دلجویــی و عذرخواهی موضوع خاتمه 

یافت.
موسوی اضافه کرد: با این حال به دلیل رفتار خارج 
از شــان شــغلی و اداری این معلم ورزش، پرونده او 
به هیات بدوی رســیدگی به تخلفات اداری کارکنان 

آموزش و پرورش معرفی شد.

مدیر آموزش و پرورش ناحیه سه شیراز خبر داد:
پرونده معلم خاطی شهرستان شیراز در هیات بدوی

شهردار شیراز:

مراسم تشییع شهدا باعث 

آگاهی بخشی و بصیرت افزایی 

نسل جوان است

شهردار شیراز با اشاره به تأثیر حضور جوانان در مراسم تشییع شهدا گفت: 

قطعا حضور نسل جوان در مراســم تشییع شهدا می تواند به آگاهی بخشی و 
بصیرت افزایی نسل جوان کمک کند.

به گزارش تریبون امروز، محمدحســن اســدی در حاشــیه مراسم تشییع 
شــهدای گمنام که در شیراز برگزار شد، ضمن تســلیت فرا رسیدن سالروز 
شــهادت حضرت زهرا )س( گفت: مراسم تشــییع و تدفین شهدای گمنام و 
خوشنام امروز در شهر شــیراز با حضور پرشور مردم شهیدپرور شیراز برگزار 
شد.شهردار شیراز با اشاره به حضور پرشور نسل جوان در مراسم تشییع شهدای 
گمنام تاکید کرد: قطعا حضور نســل جوان در مراسم تشییع شهدا می تواند 
به آگاهی بخشــی و بصیرت افزایی نسل جوان کمک کند.وی با بیان اینکه این 
شهیدان نشان دهنده ایثار، شهادت و از خودگذشتگی هستند، افزود: بسیاری از 

جوانان دفاع مقدس را ندیده اند اما کسانی که آن دوران را دیده اند می دانند 
جوانانی که به جنگ تحمیلی رفتند مظهر رشادت، جوانمردی و شهادت طلبی 
بودند.اسدی تصریح کرد: امروز شاهد هستیم که بعد از چندین سال یک تکه 
استخوان از شهیدان و جوانان رشــید پیدا می شود که یادآوری بسیار خوبی 
برای به یاد آوردن صحنه های جنگ و رشــادت جوانمردان اســت.وی یادآور 
شد: شهیدان مانند بسیاری از جوانان، خانواده داشتند اما همه زندگی خود را 
در طبق اخلاص قرار  دادند تا نظام مقدس جمهوری اسلامی همیشه سرافراز 
باشد. همچنین شهدا رفتند تا حرف ولی فقیه  زمان خودشان، امام خمینی)ره( 
را اجرا کنند و ما هم باید حرف ولی فقیه زمان خود، امام خامنه ای را سر لوحه 

کار خود قرار دهیم و از ولایت فاصله نگیریم.
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